
Historiskt klimatpaket antaget i
EU:s ministerråd
Publicerad 29 juni 2022

När EU-ländernas klimat- och miljöministrar möttes den
28 juni fattade de beslut om fem omfattande
klimaträttsakter som utgör en stor del av EU:s skärpta
gemensamma bidrag till genomförandet av Parisavtalet.
Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll företrädde
Sverige vid mötet.

Fit for 55

Medlemsländerna har förhandlat det så kallade Fit for 55-paketet sedan i
höstas. Lagstiftningspaketet är en central del av EU:s så kallade gröna giv
vars målsättning är att EU ska uppnå klimatneutralitet senast 2050. För att
klara detta skärps nu EU:s klimatambitioner för att minska utsläppen av
växthusgaser med minst 55 procent fram till 2030.

Fit for 55-paketet innehåller fem lagförslag som utgör en stor del av EU:s
skärpta gemensamma bidrag till genomförandet av Parisavtalet och befäster
EU:s ledarroll i det globala klimatarbetet. Lagförslagen innebär:

- Skärpt utsläppshandel för att snabba på omställningen av den tunga
industrin, energisektorn och sjöfarten;

- Skärpta nationella utsläppsmål för sektorer utanför
utsläppshandelssystemet;

- Ett nytt utsläppshandelssystem för vägtransporter och byggnader;

- Nya klimatnormer för personbilar och lätta lastbilar;

- Skärpta mål för utsläpp från och upptag av koldioxid i mark och skog;
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- Inrättandet av en social klimatfond

Vid rådsmötet antog ministrarna så kallade allmänna riktlinjer inför
förhandlingarna med Europaparlamentet senare i år. Sannolikt kommer det
vara upp till Sverige att föra delar av dessa förhandlingar i mål under
ordförandeskapet våren 2023.

Avskogning

Ministrarna antog en allmän inriktning om det så kallade
avskogningsförslaget. Förslaget tar sikte på nötkött, kakao, kaffe, palmolja,
soja och trä och syftar till att reglera tillgängliggörandet av dessa produkter
på den inre marknaden för att hindra avskogning och utarmning av skogar.

Förslaget innebär att verksamhetsutövare som gör produkterna tillgängliga på
EU:s inre marknad, eller exporterar dem från EU, ska kunna visa att
produktionen inte skett på mark som nyligen avskogats eller gett upphov till
utarmning av skogar.

Därutöver gav franska ordförandeskapet en lägesrapport om förhandlingarna
gällande förordningen om avfallstransporter och EU-kommissionen
presenterade flera nya lagstiftningar så som industriutsläppsdirektivet, det
reviderade ekodesigndirektivet för hållbara produkter och restaurering av
natur.



”Fit for 55”: Tunga beslut att vänta
i EU:s klimat- och miljöarbete
Publicerad 28 juni 2022

När EU-ländernas klimat- och miljöministrar möts den
28 juni ska de fatta beslut om bland annat skärpta regler
för EU:s utsläppshandelsystem, för utsläppsnormer för
nya bilar och nyttofordon och om att inrätta en social
klimatfond. Besluten är centrala delar i EU:s klimatpaket
Fit for 55. Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll
företräder Sverige.

Fit for 55-paketet

Medlemsländerna har förhandlat om Fit for 55 sedan i höstas.
Lagstiftningspaketet är en del av EU:s så kallade gröna giv vars målsättning
är att EU ska uppnå klimatneutralitet senast 2050. För att klara detta skärper
Fit for 55 EU:s klimatambitioner till för att minska utsläppen av växthusgaser
med minst 55 procent fram till 2030. Vid rådsmötet förväntas ministrarna
anta allmänna riktlinjer inför förhandlingar med Europaparlamentet senare i
år.

EU-kommissionen presenterade i juli 2021 ett förslag till översyn av
utsläppshandelssystemet (EU ETS) som innebär att målet för att minska
utsläppen skärps från -43 % till -61 % till 2030, jämfört med 2005. Därtill
föreslås även ett nytt utsläppshandelssystem för vägtransporter och
byggnader.

För regeringen är det centralt att en skärpning av EU:s utsläppshandel
genomförs så snart som möjligt, för att säkerställa att systemet bidrar till
uppfyllelse av EU:s nya klimatmål. Alla medlemsstater och sektorer ska
bidra till EU:s klimatomställning.
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Regeringen anser även att en skärpning av medlemsstaternas bindande årliga
minskningar av växthusgasutsläpp under den så kallade ESR-förordningen är
en förutsättning för att EU ska nå sitt klimatmål till 2030 och bidra till en
samhällsekonomiskt effektiv omställning mot ett klimatneutralt EU 2050.

Ministrarna förväntas även anta allmänna riktlinjer om att skärpa reglerna
för utsläpp och upptag av växthusgaser från markanvändning och skogsbruk
(LULUCF) och normerna för koldioxidutsläpp för nya personbilar och för
nya lätta nyttofordon. Regeringen avser att verka för att tidigarelägga EU-
målet om nollutsläpp i nya lätta fordon till 2030. Det är även viktigt att
undantag i kraven för vissa tillverkare begränsas så långt som möjligt.

En viktig del av Fit for 55 paketet är även förslaget om inrättandet av en
social klimatfond. Regeringen stödjer ordförandeskapets ambition att försöka
nå fram till en allmän riktlinje i rådet men är kritisk till fondens föreslagna
omfattning och anser att en fond är helt avhängig ambitionen i ETS-BRT.

Avskogning

Ministrarna förväntas anta en allmän inriktning om det s.k.
avskogningsförslaget. Förslaget från EU-kommissionen tar sikte på nötkött,
kakao, kaffe, palmolja, soja och trä och syftar till att reglera
tillgängliggörandet av dessa produkter på den inre marknaden för att hindra
avskogning och utarmning av skogar.

Förslaget innebär att verksamhetsutövare som gör produkterna tillgängliga på
EU:s inre marknad, eller exporterar dem från EU, ska kunna visa att
produktionen inte skett på mark som nyligen avskogats eller gett upphov till
utarmning av skogar.

Regeringen välkomnar de framsteg som har gjorts i förhandlingarna när det
gäller ett antal strukturella aspekter av förslaget och kan stödja förslaget till
allmän inriktning. För svensk del är det viktigt att definitionen av
skogsförstörelse har utformats på ett sätt som gör förordningen förenlig med
det nationella självbestämmandet i skogliga frågor och som innebär att
åtgärderna bedöms bli förenliga med WTO-regelverket.

Franska ordförandeskapet kommer även ge en lägesrapport om
förhandlingarna gällande förordningen om avfallstransporter och
kommissionen kommer att presentera flera nya lagstiftningar så som
industriutsläppsdirektivet, det reviderade ekodesigndirektivet för hållbara
produkter och restaurering av natur.





Ungas deltagande är en central
del under Stockholm+50
Publicerad 02 juni 2022

Den 31 maj och 1 juni genomfördes två stora
ungdomsmöten med både nordisk och global
representation i samband med Stockholm+50. Under
dessa möten sammanställde och presenterade
ungdomarna sina ståndpunkter kring Stockholm+50 för
flera miljö- och klimatministrar.
Ungas deltagande och inkludering har varit en prioriterad fråga för Sverige i
Stockholm+50-processen. Unga har inkluderats i både planering och
genomförande av det internationella FN-mötet, och Sverige strävar efter att
ungas perspektiv ska inkluderas i mötets slutsatser.

Den 31 maj och 1 juni skedde Youth Environmental Assembly i Stockholm,
ett möte som samlar cirka 200 unga från hela världen för att sammanställa
ungas ståndpunkter kring Stockholm+50. Stockholm+50 Youth Task Force,
som består av 50 unga mellan 16–31 år och har drivit arbetet med den
globala ungdomsinvolveringen inför mötet, stod som arrangör. De har under
året genomfört konsultationer och kunskapsutbyten med tusentals unga för
att samla in deras perspektiv på temat för Stockholm+50. Youth
Environmental Assembly är avslutet på detta arbete innan medlemmar från
Youth Task Force går vidare in i det officiella FN-mötet den 2–3 juni.

Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll deltog under första dagen av
mötet och lyssnade på ungdomarnas krav och ståndpunkter. Strandhäll lyfte
ungdomarnas högt satta mål och vikten av att vi strävar efter att nå dem.

Mötets andra dag innehåll flera ungdomsledda seminarier och
gruppdiskussioner. Med på mötet deltog även USA:s klimatsändebud John
Kerry, Kenyas miljöminister Keriako Tobika, samt Inger Andersen som är
exekutiv direktör för FN:s miljöprogram.
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Från globalt till nordiskt perspektiv

Senare samma eftermiddag träffade 12 nordiska ungdomsrepresentanter de
nordiska miljö- och klimatministrarna och generalsekreteraren för Nordiska
ministerrådet för att presentera och diskutera ungas ståndpunkter ur ett
nordiskt perspektiv. Mötet arrangerades tillsammans med Landsrådet för
Sveriges Ungdomsorganisationer (LSU) som genom de globala, men också
nordiska konsultationer har tagit fram vägledande frågor och
rekommendationer inför mötet med särskilt fokus på de nordiska ländernas
ansvar.

Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll deltog tillsammans med
statssekreterare Anders Grönvall. Under mötets inledning lyfte Strandhäll
vikten av ungas engagemang och att de har påverkat både process och
innehåll för Stockholm+50.

De nordiska ungdomsrepresentanterna presenterade sina rekommendationer
som sedan diskuterades i mindre grupper med ministrarna. Några av de
ämnen som diskuterades var alternativa mått på välfärd, klimaträttvisa,
ekocid och utfasning av fossila bränslen.  

Mötet är en del av ett nordiskt projekt som sträcker sig fram till årsskiftet.
Diskussionerna från dagens möte kommer att följas upp inom projektet,
bland annat genom ett uppföljande möte mellan ungdomar och nordiska
miljö- och klimatministrar.



Regeringen i dialog om skogens
roll i klimatomställningen
Publicerad 27 april 2022

Den 26 april bjöd klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll och landsbygdsminister Anna-Caren
Sätherberg in skogsindustrin och miljöorganisationer för
dialog om skogen och klimatet.
Sverige ska ligga längst fram i klimatomställningen genom att driva på den
gröna industriella revolutionen och skapa nya jobb i hela landet. Skogen
spelar en viktig roll i detta och nu tas många initiativ inom området, inte
minst på EU nivå. Därför bjuder regeringen in företrädare för
miljöorganisationer och skogsindustrin till en dialog om hur skogsnäringen
kan bidra till klimatomställningen och om de krav och möjligheter som
omställningen innebär.

– De kommande 20–30 åren ska vi ersätta alla fossila bränslen och material
med en cirkulär och biobaserad ekonomi. Skogen har en central roll både
som kolsänka och som en källa till hållbart producerade råmaterial som
ersätter fossilbaserade produkter, samtidigt som det inte får ske på bekostnad
av den biologiska mångfalden. För att kunna hålla ihop alla frågor är det
folkliga stödet och den folkliga förankringen avgörande, säger klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll.

– Det är tydligt att i ett långsiktigt klimatarbete krävs att vi nyttjar skogens
resurser för att ställa om. Samtidigt behöver vi hålla i och utveckla politiken
för det hållbara skogsbruket, där jämställda mål för produktion och miljö är
våra ledstjärnor. Ett aktivt och hållbart skogsbruk kan också bidra till en
bättre biologisk mångfald genom ökade incitament för naturvård, säger
landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg.

Deltagarna på mötet var Gustaf Lind, generalsekreterare WWF; Henrik
Sjölund, vd Holmen; Viveka Beckeman, vd Skogsindustrierna; Erik
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Brandsma, vd Sveaskog; Ulf Larsson, vd SCA; Catrin Gustafsson,
affärsområdeschef Södra Innovation Södra Skogsägarna; Per Lyrvall,
Sverigechef Stora Enso; Magnus Kindbom, skogsdirektör LRF Skog;
Johanna Sandahl, ordförande Naturskyddsföreningen; Pär Lärkeryd, vd
Norra skog.



EU överens om den nya
batteriförordningen
Publicerad 19 mars 2022

När EU-ländernas klimat- och miljöministrar möttes 17
mars ställde de sig bakom förslaget till EU:s
batteriförordning. De diskuterade också delar av
klimatpaketet Fit for 55 och avskogning. Klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll företrädde Sverige.

Överenskommelse om EU:s batteriförordning

Ministrarna ställde sig bakom en allmän inriktning om förslaget till ny
batteriförordning. Förordningen ska nu förhandlas med Europaparlamentet.

- Dagens överenskommelse är ett viktigt steg framåt mot ett minskat fossilt
beroende. Förordningen är unik eftersom den reglerar hela cykeln för
batterier från utvinning av mineraler till återvinning. Det här betyder att vi
nu har en “blueprint” för framtida produktlagstiftningar på miljöområdet, sa
Annika Strandhäll i samband med mötet. 

Överenskommelsen innehåller nya regler för en hållbar värdekedja för
batterier. Det handlar bland annat om ökad återvinning av råvaror, att
minimera produktionens klimatpåverkan och att säkerställa aktsamheten i
globala leverantörskedjor för utvinning av de råvaror som
batteritillverkningen kräver.

Förordningen ingår i EU:s så kallade gröna giv och bidrar till den
elektrifiering som är nödvändig för att EU ska kunna nå upp till klimatmålen.

Förordningen stärker EU:s inre marknad genom lika konkurrensvillkor och
gemensamma regler, främjar en cirkulär ekonomi samt minskar social och
miljömässig påverkan i hela livscykeln för batterier.
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Fit for 55

Ministrarna höll även en så kallad riktlinjedebatt om klimatpaketet Fit for 55
med fokus på förslagen om ett nytt utsläppshandelssystem för vägtransporter
och byggnader och en social klimatfond. 

- Vi stöttar utvecklingen av ett nytt system för handel med utsläppsrätter för
vägtransport och byggnader. De senaste åren har visat att handel med
utsläppsrätter är vårt mest effektiva verktyg för att minska utsläppen, sa
Annika Strandhäll i samband med mötet och tillade: 

- Vi har avsatt historiskt stora resurser till åtgärder inom både klimat och
solidaritet i EU:s budget och andra instrument. Därför ser vi inte något behov
av den föreslagna sociala klimatfonden.

En övervägande majoritet av ministrarna, inklusive Annika Strandhäll
framhöll att kriget i Ukraina understryker vikten att minska EU:s
importberoende genom en snabb utfasning av fossila bränslen till förmån för
ökad energieffektivisering och förnybar energi.

Avskogning

Ministrarna diskuterade EU-kommissionens förslag om att reglera vissa
produkter på den inre marknaden och export från EU i syfte att hindra
avskogning och utarmning av skogar. Förslaget tar sikte på produkterna
nötkött, kakao, kaffe, palmolja, soja och trä.

Ambitionen är att handlare och andra som gör produkterna tillgängliga på
EU:s inre marknad, eller exporterar dem från EU, måste kunna visa att
produktionen inte skett på mark som nyligen avskogats, eller i fallet med
träprodukter, gett upphov till utarmning av skogar.



EU:s klimatpaket Fit for 55 och
batterier på miljöministrarnas möte
Publicerad 16 mars 2022

Fit for 55, EU:s batteriförordning och avskogning står på
miljöministrarnas dagordning när de träffas inom ramen
för EU:s miljöråd den 17 mars. Klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll företräder Sverige.

Ny EU-förordning om batterier

Ministrarna kommer anta en allmän inriktning om förslaget till en ny
batteriförordning.

Förslaget innehåller nya regler för en hållbar värdekedja för batterier. Det
handlar bland annat om ökad återvinning av råvaror, att minimera
produktionens klimatpåverkan och att säkerställa aktsamheten i globala
leverantörskedjor för utvinning av de råvaror som batteritillverkningen
kräver.

Förslagets syfte är att bidra till den elektrifiering som är nödvändig för att EU
ska kunna nå upp till klimatmålen. Förslaget ingår i EU-kommissionens så
kallade gröna giv.

Förslagets målsättning är att stärka funktionen av EU:s inre marknad genom
lika konkurrensvillkor och gemensamma regler, främja en cirkulär ekonomi
samt minska social och miljömässig påverkan i hela livscykeln för batterier.

Regeringen har välkomnat den höga miljö- och klimatambitionen och står
bakom förslaget till allmän inriktning.

Fit for 55

Ministrarna ska ha en så kallad riktlinjedebatt om klimatpaketet Fit for 55,
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med fokus på de förslag som handlar om ett nytt utsläppshandelssystem för
vägtransport och byggnader och en social klimatfond.

Regeringen är positiv till en utveckling av handel med utsläppsrätter för att
EU ska kunna nå uppställda klimatmål. Regeringen ser därför positivt på
förslaget om ett nytt handelssystem för vägtransporter och byggnader.
Regeringen anser även att ytterligare sektorer har potential att ingå i
systemet än den nu föreslagna inriktningen för att öka omställningstrycket.
Därför vill regeringen se att systemet också omfattar exempelvis
arbetsmaskiner.  

Regeringen konstaterar att omfattande medel redan avsatts till EU:s
klimatomställning, dels i EU:s budget, dels i det så kallade
återhämtningsinstrumentet som EU antog för att underlätta återhämtningen
efter pandemin. Regeringen ser därför inte att det finns behov av en social
klimatfond. Regeringen anser att fondens eventuella införande är villkorat
mot införandet av det nya utsläppshandelssystemet, och att fonden inte kan
motiveras utan detta system.

Avskogning

Ministrarna ska diskutera EU-kommissionens förslag om att reglera
tillgängliggörande av vissa produkter på den inre marknaden i syfte att
hindra avskogning och utarmning av skogar.

Förslaget tar sikte på nötkött, kakao, kaffe, palmolja, soja och trä.
Ambitionen är att handlare och andra som gör produkterna tillgängliga på
EU:s inre marknad, eller exporterar dem från EU, måste kunna visa att
produktionen inte skett på mark som nyligen avskogats, eller i fallet med
träprodukter, gett upphov till utarmning av skogar.

Regeringen anser att ett ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbart jord-
och skogsbruk är av stor betydelse för ett hållbart samhälle. Regeringen
anser att fokus för lagstiftningen måste vara den globala avskogningen
eftersom det är den som är problemet. Regeringen påpekar bland annat att
de föreslagna definitionerna av utarmning av skogar och hållbar avverkning
är otydliga och riskerar att ge upphov till godtycklighet och svårigheter i
genomförandet.

Miljöministrarna kommer därutöver att ha den årliga återkommande
diskussionen om EU:s ekonomiska planeringstermin med fokus på de globala
målen för hållbar utveckling, Agenda 2030.





1 910 regeringsbeslut på 100
dagar
Publicerad 10 mars 2022

Statsminister Magdalena Andersson satte när
regeringen tillträdde tre prioriteringar för regeringens
arbete med att stärka Sverige: • Sverige ska vända på
varje sten för att bryta segregation och brottslighet. •
Sverige ska driva på klimatomställningen och skapa
jobb i hela landet. • Sverige ska ta tillbaka den
demokratiska kontrollen över välfärden.
I det följande presenteras 117 initiativ inom dessa områden som har
genomförts under regeringens första hundra dagar. Regeringens pågående
intensiva arbete med anledning av Rysslands invasion av Ukraina spänner
över tre områden: sanktioner mot Ryssland, stöd till Ukraina och att stärka
Sverige. Det arbetet kan du läsa mer om på denna sida:

Rysslands invasion av Ukraina

Vända på varje sten för att bryta segregationen och
bekämpa brottsligheten

Bostadsminister och biträdande arbetsmarknadsminister
Johan Danielsson

Uppdrag till myndigheter om att inrätta regionala center mot
arbetslivskriminalitet och om varaktig myndighetssamverkan

Det ska vara ordning och reda på arbetsmarknaden och schyssta villkor ska
råda. Regeringen har beslutat om ett nytt uppdrag för att utveckla
myndighetssamverkan mot arbetslivskriminalitet. Inom ramen för uppdraget
ska Arbetsmiljöverket, Polismyndigheten och Skatteverket påbörja
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inrättandet av regionala center mot arbetslivskriminalitet till vilka övriga
samverkande myndigheter ska ansluta sig successivt.

Regeringen tar krafttag mot arbetslivskriminalitet

Effektivisering av byggnadsnämndens tillsyn

Hanteringen av tillsynsärenden kräver stora resurser för byggnadsnämnderna
och tillsynen är sedan många år eftersatt runt om i landet. Brister i tillsynen
kan leda till att platser och byggnader är en säkerhets- eller hälsorisk för de
som vistas där och till förfallna miljöer som bidrar till en försämrad
vardagsmiljö i såväl stad som på landsbygd. Propositionen syftar till att
förenkla, förtydliga och effektivisera byggnadsnämndens tillsynsarbete.
Genom effektivisering av byggnadsnämndernas arbete frigörs resurser som
kan användas till att komma till rätta med den eftersatta tillsynen.

Regeringen föreslår lagändringar för en effektivisering av
byggnadsnämndernas tillsyn

Arbetsmarknads- och jämställdhetsminister Eva Nordmark

Åtgärdsprogram för att bekämpa mäns våld mot kvinnor 2021–2023

Ett kraftfullt åtgärdsprogram med 99 åtgärder för att förebygga och bekämpa
mäns våld mot kvinnor. Åtgärdsprogrammet omfattar såväl insatser för att
förebygga att våld utövas som att ge stöd och skydd till utsatta. Det
innehåller även insatser för att skärpa lagstiftningen.

Åtgärdsprogram för att bekämpa mäns våld mot kvinnor 2021–2023

Uppdrag om stärkt samarbete mellan Arbetsförmedlingen och
Kriminalvården

Regeringsuppdrag till Arbetsförmedlingen om att stärka samarbetet med
Kriminalvården i syfte att nå fler av Kriminalvårdens klienter med insatser
för att minska risken för återfall i brott. En fungerande samverkan mellan
Arbetsförmedlingen och Kriminalvården är centralt för att kunna minska
risken för återfall i kriminalitet och en viktig del i arbetet med att bekämpa
brottsligheten.

Stärkt samarbete mellan Arbetsförmedlingen och Kriminalvården

Två uppdrag till Arbetsförmedlingen om stärkt arbete mot



långtidsarbetslöshet

Regeringsuppdrag om att under 2022 förbereda för att från och med 2023
förstärka stödet till personer som är långtidsarbetslösa, särskilt i områden
med socioekonomiska utmaningar. Arbetsförmedlingen ska möjliggöra fler
bokade möten och fler personalintensiva insatser. Uppdraget innebär ökad
fysisk lokal närvaro och tillgänglighet samt stärkt samverkan med kommuner
och idéburna aktörer. Arbetsförmedlingen får också i uppdrag att analysera
vilka behov långtidsarbetslösa som står särskilt långt ifrån arbetsmarknaden
har samt se över om nya åtgärder behöver införas.

Uppdrag till Arbetsförmedlingen att minska långtidsarbetslösheten

Samtal med arbetsmarknadens parter om att bekämpa mäns våld mot
kvinnor och hedersförtryck

Arbetsmarknadens parter har bjudits in till samtal om hur de kan upptäcka
och stötta anställda som utsätts för våld och hedersförtryck. Ofta kan
arbetsplatsen vara den enda frizonen för den som är utsatt. Arbetsgivare,
arbetskamrater och skyddsombud är viktiga för att upptäcka och stötta
våldsutsatta.

Uppdrag till Jämställdhetsmyndigheten om att höja kunskapen om hur
våld i nära relationer samt hedersrelaterat våld och förtryck påverkar
arbetslivet

Jämställdhetsmyndigheten ska ta fram och sprida ett metodstöd för
arbetsgivare om hur de kan agera vid misstanke om att anställda är utsatta
för, eller utsätter andra för, våld i nära relationer eller hedersrelaterat våld
och förtryck. Metodstödet ska höja kunskapen om vilka regler som gäller
samt ge praktiska tips och råd till arbetsgivare.

Finansmarknadsminister Max Elger

Förslag om nya regler för viss gräsrotsfinansiering

Risken för penningtvätt och finansiering av terrorism är särskilt hög vid vissa
former av gräsrotsfinansiering. De verksamheter som ska omfattas av lagen
är idag delvis oreglerade eller saknar ändamålsenliga regler. Med förslaget
kommer fler verksamheter omfattas av åtgärder mot penningtvätt, vilket
bidrar till kampen mot gängbrottsligheten.



Nya regler för viss gräsrotsfinansiering

Infrastrukturminister Tomas Eneroth

Stärkt kontroll inom transportbranschen

Regeringen har varit drivande i EU för att få igenom mobilitetspaketet med
krav på att svenska löner och villkor ska gälla på svenska vägar. Nu införs
delar av paketet genom skärpta regler för användningen av utländska fordon,
bättre kontroller av transportföretagen och ytterligare utökade
sanktionsmöjligheter. Regeringen lägger fram en proposition till riksdagen
under våren som genomför de återstående delarna av mobilitetspaketet.

Nya regler stärker kontrollen inom transportbranschen och motverkar fusk 

Krafttag mot illegala körskolor och provfusk

Illegala körskolor och fusk på körprovet får aldrig accepteras. När okunniga
förare släpps ut på våra vägar innebär det en säkerhetsrisk. Dessutom har
Ekobrottsmyndigheten visat att olaglig utbildningsverksamhet ger inkomster
till kriminella gäng. Regeringen föreslår lagändringar som ska minska
möjligheten för kriminella att tjäna pengar på svarta körskolor och
organiserat fusk.

Krafttag mot illegala körskolor och provfusk

Reformpaket för mer ordning och reda på vägarna

Regeringen presenterar ett lagförslag som ska se till att svenska löner och
villkor gäller för de som kör på svenska vägar. Utstationering ska gälla för
utländska förare som kör i Sverige från dag ett. Samtidigt ska sanktioner och
straff för de oseriösa företag som fuskar med villkoren skärpas. Kontrollen
över yrkestrafiken ska på detta sätt stärkas.

Regeringen beslutar om reformpaket för mer ordning och reda på vägarna 

Justitie- och inrikesminister Morgan Johansson

Bättre tillgång till finansiell information i brottsbekämpningen

Förslag om en ny lag som innebär utökade möjligheterna för vissa brotts‐
bekämpande myndigheter att få finansiell information och analys från



Finanspolisen, samt förslag som gör det lättare att dela sådan information
inom EU i brottsbekämpande syfte.

Bättre tillgång till finansiell information i brottsbekämpningen

Stärkt rätt till skadestånd för brottsoffer

Förslagen innebär kraftigt höjda skadestånd till brottsoffer och att det ska bli
lättare för Kronofogden att utmäta pengar hos personer som har skulder till
brottsoffer.

Stärkt rätt till skadestånd för brottsoffer

Skärpta straff för knivbrott

Straffskalan för grovt knivbrott skärps väsentligt. Fler knivbrott än i dag ska
bedömas som grova, till exempel om kniven innehafts i en kriminell miljö.

Regeringen vill skärpa straffen för knivbrott

Registrering av kontantkort – förbättrad tillgång till uppgifter för
brottsbekämpande myndigheter

Tillgång till information om elektronisk kommunikation är avgörande för att
polis och åklagare ska kunna utreda och lagföra allvarlig brottslighet.
Myndigheterna behöver ofta kunna knyta en misstänkt person till ett visst
telefonnummer, bland annat för att kunna använda hemliga tvångsmedel som
avlyssning och övervakning. Registreringsskyldighet för kontantkort är
därför ett viktigt steg för att komma åt gängkriminella.

Regeringen vill förbjuda oregistrerade kontantkort

Modernare regler för användningen av tvångsmedel

De brottsbekämpande myndigheterna behöver kunna skaffa sig tillgång till
information som kan vara viktig bevisning men som inte går att få tag på
eftersom den är lagrad utanför den mobiltelefon eller dator som söks igenom,
bland annat på externa servrar eller i molntjänster. Därför föreslås ett nytt
tvångsmedel, genomsökning på distans, som ska kunna ge tillgång till sådana
uppgifter.

Förslag för att säkra elektronisk bevisning



En stärkt rättsprocess och en ökad lagföring

Brott med kopplingar till kriminella nätverk är ofta särskilt svåra att utreda.
Rädsla för kriminella skrämmer till tystnad. Regeringen har därför lagt
förslag om kronvittnen, skärpta straff för falska anklagelser och övergrepp i
rättssak samt förbättrat skydd för vittnen.

Regeringen vill införa ett system med kronvittnen och stärka skyddet för
vittnen

Ett särskilt brott för hedersförtryck

Tiotusentals barn och ungdomar lever i familjer som präglas av
hedersförtryck där förövarna är den egna familjen. Regeringen föreslår att
det införs ett särskilt brott för hedersförtryck. Straffet föreslås vara fängelse i
lägst ett och högst sex år.

Regeringen föreslår ett särskilt brott för hedersförtryck

En samlad straffrättslig terrorismlagstiftning

Förslagen innebär skärpt lagstiftning avseende terrorbrott. Denna nya
lagstiftning kommer ersätta tre tidigare lagar om terrorism. Därutöver skärper
regeringen också straffen för de flesta terrorbrotten och gör det möjligt att
klassa fler brott som terrorbrott.

En samlad straffrättslig terrorismlagstiftning

En översyn av den straffrättsliga regleringen om preskription

En utredning har lämnat förslag på längre preskriptionstider för allvarliga
brott, såsom våldtäkt, rån och grov misshandel. I betänkandet föreslås även
att fängelsestraff som inte avtjänats aldrig ska preskriberas.

Förslag att preskriptionstiden för allvarliga brott förlängs

Integrations- och migrationsminister med ansvar för
idrottsfrågor AndersYgeman

Utvisning på grund av brott – ett skärpt regelverk

Fler som begår brott ska utvisas från Sverige. Det handlar om respekten för
landets lagar och tilltron till det svenska rättssystemet. Regeringen har därför



lagt förslag om att skärpa reglerna för utvisning på grund av brott.
Regeringen vill halvera straffgränsen för att utvisning ska kunna vara en
konsekvens.

Skärpta regler om utvisning på grund av brott

Skärpta och förbättrade regler för arbetskraftsinvandring

Avregleringen av arbetskraftsinvandringen har gött den organiserade
brottsligheten och bidragit till grovt utnyttjande av utländsk arbetskraft. Det
har också inneburit att arbetslösa och människor som fått asyl i Sverige inte
kommit i arbete. Regeringen vill därför införa krav på ett bindande
anställningsavtal för att bevilja arbetstillstånd och att ett försörjningskrav
införs vid anhöriginvandring.

Regeringen vill skärpa och förbättra reglerna för arbetskraftsinvandring 

Avveckling av lagen om eget boende (EBO) för minskad segregationen

Lagen om eget boende (EBO) ska avvecklas. Möjligheten för asylsökande
att få ersättning för eget boende har ökat risken för social utsatthet,
bostadsbrist och oegentligheter på bostadsmarknaden samt ger även en
ojämn ansvarsfördelning mellan kommunerna när det gäller mottagandet av
nyanlända. Regeringen föreslår därför att lagen ska avvecklas.

Avveckling av EBO för att minska segregationen

Uppdrag till myndigheter att intensifiera arbetet med att väsentligt öka
återvändandet

Sverige ska ha en långsiktig och hållbar migrationspolitik. Det innebär både
respekt för asylrätten, men också att de som har fått avslag på sin
asylansökan, eller av andra skäl inte har rätt att vistas i landet, ska återvända
till sina hemländer. Därför har regeringen gett i uppdrag till
Polismyndigheten och Migrationsverket att intensifiera arbetet med att
väsentligt öka återvändandet. Myndigheterna ska också genomföra
kompetenshöjande insatser och förbättra information om stöd till
återvändande.

Flera initiativ för att personer med ett återvändandebeslut lämnar Sverige

Kulturminister Jeanette Gustafsdotter



Rundabordssamtal med statliga kulturmyndigheter och institutioner om
breddat deltagande i kulturlivet

Kulturpolitiken ska vara relevant för alla, oavsett bakgrund och plånbok.
Den ska verka för att en mångfald av röster, berättelser och perspektiv ges
möjlighet att höras och komma fler till del. Kulturinstitutioner och
myndigheter inom kulturområdet har stor kunskap och insyn i frågan om
breddat deltagande till kulturlivet. Regeringen kommer att samla företrädare
för dessa till ett samtal för att diskutera nya vägar framåt.

Uppdrag till statliga myndigheter om att bredda deltagandet och
rekryteringen till kulturen för att fler ska inkluderas

Regeringen har givit Statens kulturråd och Myndigheten för kulturanalys i
uppdrag att bredda rekrytering och deltagande i kulturlivet. Regeringen vill
på detta sätt öka takten i arbetet att inkludera fler människor från hela
samhället för att bryta segregationen.

Uppdrag till Myndigheten för ungdoms- och civilsamhällesfrågor om att
stödja etablering av unga

MUCF ska stödja de aktörer, i första hand kommuner, som arbetar i
verksamheter som bidrar till etablering av unga som varken arbetar eller
studerar.

Statsbidrag för hälsofrämjande insatser riktade till romer

Ändamålet med bidraget är att främja romers hälsa. Det syftar även till att ge
civilsamhället och särskilt romska organisationer bättre förutsättningar att
arbeta med hälsofrämjande insatser riktade till romer. Romska flickor och
kvinnor, samt projekt som utförs i samarbete med en kommun eller ett
landsting är prioriterade. Myndigheten för ungdoms- och
civilsamhällesfrågor (MUCF) har fått i uppdrag att fördela medlen.

Statsbidrag för hälsofrämjande insatser riktade till romer

Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll

Ordning och reda på avfallet

Kriminella ska inte kunna tjäna pengar på avfall. Skattepengar ska inte gå till
att forsla bort sopberg där kriminella dumpat illegalt avfall. Därför föreslår
regeringen skärpta straff för avfallsbrottslighet, ökad kontroll av de ansvariga



företagen och krav på att den som ansvarar för avfall ska ha egen budget för
att ta hand om det.

Ordning och reda på avfallet

Näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson

Jobbsprånget ska tillvarata kompetensen och bidra till näringslivets
kompetensförsörjning

Tillväxtverket ska bidra till att tillvarata kompetensen hos utrikes födda med
högre utbildning genom att stödja föreningen Jobbsprånget. Tillväxtverket
ska vidare, genom att stödja fortsatt arbete i föreningen Jobbsprånget, verka
för att kompetens hos utrikes födda med högre utbildning bidrar till
näringslivets kompetensförsörjning.

Socialminister Lena Hallengren

Utredning om utbyte och inhämtning av uppgifter i socialtjänsten för att
förebygga brott och öka skyddet för barn

Socialtjänstens juridiska och praktiska svårigheter att få tillgång till
nödvändig information har de senaste åren lyfts fram i ett flertal
sammanhang. Regeringen har mot denna bakgrund tillsatt en utredare som
ska ge socialtjänsten tydligare verktyg i situationer då informationsdelning
och inhämtning av information är nödvändigt.

Utredning om utbyte och inhämtning av uppgifter i socialtjänsten för att
förebygga brott och öka skyddet för barn 

Socialförsäkringsminister Ardalan Shekarabi

Segregationsfällan i föräldraförsäkringen ska tas bort
Idag är föräldraförsäkringen konstruerad på ett sätt som försvårar utrikes
födda kvinnors etablering på arbetsmarknaden. Det beror delvis på att inga
krav ställs på uttaget av dagarna på grundnivån i föräldraförsäkringen.
Regeringen har kommunicerat avsikten att lämna förslag om att ta bort
segregationsfällan i föräldraförsäkringen genom att 90 dagar, även på
grundnivån i föräldrapenningen, ska vikas åt vardera föräldern.

Fler utrikesfödda kvinnor ska arbeta – regeringen vill styra fler föräldradagar
- på SVT:s webbplats



Skolminister Lina Axelsson Kihlblom

Fler barn ska börja i förskolan

Förskolan har många positiva effekter på barns språkutveckling och förmåga
att klara grundskolan. Barn som har bott i Sverige kort tid, eller som har
vårdnadshavare som har bott i Sverige kort tid, ska erbjudas en plats i en
förskola även i de fall då vårdnadshavarna inte har sökt förskoleplats.
Kommunerna ska också sträva efter att aktivt erbjuda plats till andra barn
som har behov av förskola för sin språkutveckling. För att få fler barn i
förskolan föreslår regeringen också att kommunerna ska kontakta alla
vårdnadshavare till barn utan förskoleplats.

Regeringen föreslår lagändringar för att fler barn ska börja förskolan

Extra studietid och utökad lovskola för elever i grundskolan

Det ska inte spela någon roll om föräldrar har råd med privat läxhjälp – alla
elever ska ges möjligheter att lyckas. Regeringen föreslår att alla elever i
årskurserna 4–9 ska erbjudas minst två timmar extra studietid per vecka och
att lovskolan utökas med 25 timmar för de i årskurs 9 som riskerar att bli
obehöriga till ett nationellt program i gymnasieskolan.

Mer tid till lärande – extra studietid och utökad lovskola

Utbildningsminister Anna Ekström

In- och utpasseringskontroller ska förhindra fusk på högskoleprovet

Fusk på högskoleprovet är oacceptabelt och hotar provets legitimitet.
Regeringen har därför lagt ett förslag som ska förhindra att provdeltagare
fuskar med hjälp av otillåten elektronisk utrustning. Lagändringarna gör det
möjligt att använda in- och utpasseringskontroller med kroppsvisitation vid
högskoleprovet.

Kroppsvisitation ska avslöja och förhindra fusk vid högskoleprovet

Utrikesminister Ann Linde

Rusta ambassader mot organiserad brottslighet



De bakomliggande kriminella strukturerna är i princip alltid
gränsöverskridande. Ett antal ambassader har fått särskilda uppdrag att
arbeta mot organiserad brottslighet. I nästa skede kommer flera ambassader
att rustas för att bättre kunna bidra till det brottsförebyggande arbetet.
Samarbetet mellan de brottsbekämpande myndigheterna och ambassaderna
ska stärkas.

Utrikesdeklarationen

Biståndsminister Matilda Ernkrans

Beslut om 75 miljoner kronor i kärnstöd till UNODC

Regeringen har beslutat att ge kärnstöd till UNODC (United Nations Office
on Drugs and Crime) för 2022 om 75 miljoner svenska kronor. Stödet
kommer bland annat att bidra till UNODC:s arbete med människohandel,
smuggling av migranter, terrorismbekämpning, våld mot kvinnor och barn
samt antikorruption.

Förändringar i Sidas instruktioner samt strategier för en hållbar
migration

Sida har fått i uppdrag att fördjupa och bredda myndighetens rapportering
om hur de arbetar med migration och utveckling. Det kommer bland annat
användas som underlag för Sveriges rapportering rörande FN:s globala
ramverk för migration.

Civilminister Ida Karkiainen

Rundabordssamtal om att motverka oseriösa leverantörer i
upphandlingar

Varje år genomförs ca 18 000 upphandlingar till ett värde av ca 800 miljarder
kronor. Samtidigt finns inget enkelt system för att kontrollera oseriösa
leverantörer som inte bör få offentliga kontrakt. Många entreprenörsled
försvårar dessutom en kontroll vilket ökar risken för att överenskomna
arbetsvillkor inte uppfylls. Därför bjuder regeringen in företrädare för bygg-,
transport- och städbranschen till tre rundabordssamtal om vilka åtgärder som
behövs.

Rundabordssamtal om motverkande av oseriösa aktörer i upphandlingar



Skapa jobb genom att driva på klimatomställningen

Bostadsminister och biträdande arbetsmarknadsminister
Johan Danielsson

Uppdrag till Boverket om klimatpåverkan och klimatdeklarationer

Regeringen har beslutat att ge Boverket i uppdrag att lämna förslag på hur
införandet av gränsvärden för byggnaders klimatpåverkan kan påskyndas
och hur tillämpningen av klimatdeklarationerna kan utvidgas.

Uppdrag till Boverket för att påskynda klimatomställningen i bygg- och
fastighetssektorn

Uppdrag till Boverket att utveckla arbetet med omställningen till en
cirkulär ekonomi i byggsektorn

Regeringen har beslutat att ge Boverket i uppdrag att utveckla arbetet med
omställningen till en cirkulär ekonomi i bygg- och fastighetssektorn för att
bidra till att nå Sveriges miljö- och klimatmål. Boverket ska bland annat
kartlägga och analysera hur återanvändning och återvinning av
byggnadsverk, byggnadsdelar och byggmaterial kan förbättras samt föreslå
åtgärder för hur cirkulärt byggande kan främjas.

Boverket ska hjälpa byggsektorn att utvecklas mot en cirkulär ekonomi

Arbetsmarknads- och jämställdhetsminister Eva Nordmark

Flexibilitet, omställningsförmåga och trygghet på arbetsmarknaden
Omställningspaketet ska säkerställa långsiktiga behov av trygghet,
omställningsförmåga och flexibilitet på arbetsmarknaden. Det kommer ge
helt nya möjligheter för arbetstagare att vidareutbilda sig och ställa om under
ett helt arbetsliv. Den industriarbetare som vill jobba i de nya
batterifabrikerna eller processa det gröna stålet ska kunna utveckla sin
kompetens för att kunna göra det.

Ett historiskt omställningspaket för flexibilitet, omställningsförmåga och
trygghet på arbetsmarknaden

Uppdrag om kompetensförsörjning vid stora företagsetableringar och
företagsexpansioner



Regeringen har gett Arbetsförmedlingen i uppdrag att stärka, utveckla och
intensifiera myndighetens arbete nationellt, regionalt och lokalt i syfte att
bidra till en förbättrad och mer effektiv kompetensförsörjning i samband med
stora företagsetableringar och företagsexpansioner, samt erbjuda service och
stöd till arbetssökande och arbetsgivare och till berörda regioner och
kommuner.

Uppdrag om kompetensförsörjning vid stora företagsetableringar och
företagsexpansioner

Finansminister Mikael Damberg

Skärpt miljöstyrning i bonus-malus-systemet

Bonus-malus-systemet ska bidra till att stimulera köp av bilar med låga
utsläpp (bonus) och göra det dyrare att köpa bilar med höga utsläpp (malus).
Skatterna som kommer in på malus ska täcka kostnaderna för bonusarna. För
att stärka miljöstyrningen och se till att systemet fortfarande kan finansiera
sig har regeringen föreslagit att gränserna för när skatter ska tas ut ska
sänkas.

Skärpt miljöstyrning i bonus–malus-systemet

Ytterligare sänkt mervärdesskatt på vissa reparationer

För att få fler att laga och ändra redan tillverkade varor i stället för att köpa
nytt sänker regeringen momsen på vissa reparationer ytterligare. Sedan
januari 2017 tas en moms på bara 12 procent ut om man reparerar cyklar,
skor, lädervaror, kläder och hushållslinne. Regeringen har nu lämnat ett
förslag om att sänka momsen på dessa varor ytterligare till 6 procent.

Regeringen lämnar förslag om moms till riksdagen

Ändrad nedsättning av förmånsvärdet av miljöanpassade bilar

Regeringen vill ändra hur förmånsvärdet beräknas på miljöanpassade bilar. I
stället för att beräkna värdet via nypriset på en motsvarande bil utan
miljöteknik så vill regeringen införa tre olika schablonavdrag för elbilar och
vätgasbilar, laddhybrider och gasbilar. Det förenklar systemet och gör det
mer förutsägbart. Genom att inte inkludera elhybrider och etanoldrivna bilar
gynnas bilar med lägst utsläpp.



Ändrad nedsättning av förmånsvärdet för miljöanpassade bilar

Finansmarknadsminister Max Elger

Ett nytt mål för Sjätte AP-fondens placeringsverksamhet

Regeringen har föreslagit att det ska införas ett nytt hållbarhetsmål för Sjätte
AP-fonden, som förvaltar en del av det allmänna pensionskapitalet.
Bedömningen är att det nya målet kommer att leda till en förstärkning av
Sjätte AP-fondens hållbarhetsarbete och en ökad legitimitet för
hållbarhetsfrågor.

Förslag om nytt hållbarhetsmål för Sjätte AP-fonden överlämnas till
Lagrådet

Förslag på ny konsumentköplag

Regeringen har föreslagit en ny konsumentköplag som stärker konsumenters
rättigheter. Förslaget motverkar slit-och-slängsamhället genom att den
omvända bevisbördan, som i praktiken fungerar som en lagstadgad garanti,
kommer att förlängas från sex månader till två år. När företag måste ta mer
ansvar för sina produkter blir det mindre lönsamt att sälja produkter av låg
kvalitet. På så sätt kommer produkter att hålla längre och Sveriges
klimatpåverkan minska.

Förslag på ny konsumentköplag

Civilminister Ida Karkiainen

Upphandlingsmyndigheten ska utveckla stödet om cirkulär och fossilfri
upphandling

Det finns stora möjligheter att använda offentlig upphandling som ett verktyg
i omställningen till en cirkulär och fossilfri ekonomi.
Upphandlingsmyndigheten har en central roll i detta, eftersom de vägleder
kommuner, regioner, företag och andra aktörer i upphandlingar.
Myndighetens stöd är uppskattat och efterfrågan är hög. Regeringen har
därför beslutat om en ambitionshöjning, som syftar till att upphandling ska
bidra till omställningen i ökad utsträckning.

Ökat fokus på cirkulär och fossilfri upphandling



Infrastrukturminister Tomas Eneroth

Sju nya uppdrag för att öka elektrifiering av transporter

Regeringen tar ytterligare steg och skapar incitament för att påskynda
elektrifieringen av sjöfarten och flyget. Omställningen till eldrivna fordon är
avgörande för att nå klimatmålen. Regeringen har därför beslutat om ett
antal nya uppdrag till myndigheter som handlar om att öka takten i
elektrifieringen av transportsektorn.

Sju nya uppdrag för att öka takten i elektrifieringen av transporter

Det ska bli enklare att välja hållbara leveranser vid e-handel

Konsumenternas val kan påverka hur hållbart transporterna sker. Men som
konsument kan det vara svårt att bedöma klimatpåverkan eftersom det
ibland saknas information. Därför har regeringen gett ett uppdrag till
Trafikanalys att föreslå åtgärder som gör det enklare för konsumenter att
göra hållbara leveransval vid e-handel.

Det ska bli enklare att välja hållbara leveranser vid e-handel

Regeringen satsar på forskning om elflyg

Sverige är ett land med långa avstånd. Det innebär att flyget har en viktig roll
i transportsystemet när det gäller resor och transporter. Flyget är också
viktigt då Sverige är ett exportberoende industriland. Flyget, liksom övriga
trafikslag, behöver ställa om. Regeringen vill göra Sverige ledande inom
elflygsutveckling.

Regeringen satsar på forskning om elflyg

Extra resurser till länsstyrelser underlättar stora infrastrukturprojekt

Regeringen genomför investeringar i landets infrastruktur. För att
planeringsarbeten inte ska försena viktiga infrastrukturinvesteringar får
Trafikverket möjlighet att ge extra resurser till länsstyrelserna. Genom en
snabbare utbyggnad av infrastruktur i hela landet kan takten i
klimatomställningen öka.

Extra resurser till länsstyrelser underlättar stora infrastrukturprojekt

Energi- och digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar



Elektrifieringsstrategi

Elektrifieringen av industri och transporter är central för
klimatomställningen, samtidigt som det gynnar Sveriges välstånd, bidrar till
utveckling i hela landet och skapar förutsättningar för fler gröna jobb.
Elektrifieringsstrategin är en samlad strategi för att elsystemet ska kunna
utvecklas i takt med de behov som följer av en kraftfull elektrifiering, med
67 konkreta åtgärder de kommande tre åren.

Elektrifieringsstrategi för en historisk klimatomställning för framtidens gröna
jobb

Stöd till elektrifiering av tunga transporter

Elektrifieringen av transporter gynnar Sveriges välstånd och skapar
förutsättningar för fler jobb. Elektrifiering av relativt korta regionala
vägtransporter har stor potential att bidra till att uppnå miljö- och
klimatmålen. Genom ett stöd på 550 miljoner kronor ger regeringen
utvecklingen av eldrivna tunga transporter mer kraft framåt samt stödjer en
snabb och smart utbyggnad av laddinfrastruktur och tankstationer för vätgas.

550 miljoner kronor till elektrifiering av tunga transporter

Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll

Regeringen snabbar på utbyggnaden av havsbaserad vindkraft
Med Sveriges första havsplaner snabbar regeringen på utbyggnaden av billig
el i form av havsbaserad vindkraft. Fler nya områden ska tillkomma för en
total elproduktion som motsvarar 120 TWh – nästan hela Sveriges årliga
elförbrukning. Det handlar om vindkraft långt ute till havs, som generellt
varken syns eller hörs och som behövs till den gröna industriella
revolutionen.

Sveriges första havsplaner möjliggör snabbare utbyggnad av havsbaserad
vindkraft

Tidigt kommunalt vindkraftsbesked ska ge mer förutsägbara och
effektiva miljöprocesser

Processen att etablera vindkraft ska bli enklare och mer förutsägbar.
Kommunerna ska ha fortsatt inflytande och deras vetorätt finns kvar, men
besked om ja eller nej ska komma tidigare i processen. Därefter kan en



tillståndsansökan för vindkraft fortsatt prövas enligt miljöbalken. Vindkraft
är något industrin efterfrågar, då det ger mer billig el snabbt.

Tidigt kommunalt vindkraftsbesked ska ge mer förutsägbara och effektiva
miljöprocesser

Mer hållbara vatten- och avloppslösningar

Klimatförändringarna sker här och nu, med mer och intensivare extremväder
såsom kraftiga skyfall i Sverige. Sverige ska öka beredskapen så att inte
städer och bostadsområden svämmar över. Regeringen föreslår därför
lagkrav på att varje kommun ska ha en skyfallsplan – en plan för hur vatten-
och avloppsanläggningarna ska hantera mycket regn på kort tid.

Regeringen föreslår ändringar för mer hållbara vatten- och avloppslösningar

Viktiga steg för snabbare och enklare tillståndsprocesser

Regeringen effektiviserar tillståndsprocesserna för att underlätta för gröna
investeringar så att Sverige kan leda klimatomställningen och skapa nya
gröna jobb. Ett första viktigt steg av flera är det uppdrag regeringen gett flera
myndigheter att titta på hur en myndighetsgemensam vägledning kan göra
tillståndsprocesserna enklare och mer förutsägbara utan att tumma på
miljökraven.

Första steget mot en myndighetsgemensam vägledning för miljöprövning

Satsning kan göra Sverige ledande inom koldioxidlagring

Sverige har som första landet i världen infört ett statligt driftsstöd för så
kallad bio-CCS, det vill säga att fånga in, skilja av och lagra koldioxid från
förnybara källor. Beslutet är ett viktigt led i att minska utsläppen och för att
Sverige ska ligga längst fram i klimatomställningen.

Historisk satsning kan göra Sverige ledande inom koldioxidlagring 

Regeringen tillåter slutförvar av använt kärnbränsle i Forsmark

Sverige och Finland är först i världen med att ta ansvar för kärnavfallet. Ett
säkert slutförvar ger förutsättningar för svensk elförsörjning och svenska
jobb. Därför tillåter regeringen nästa steg i prövningsprocessen hos mark-
och miljödomstolen och den stegvisa prövningen under
Strålsäkerhetsmyndigheten.



Regeringen tillåter slutförvar av använt kärnbränsle i Forsmark

Sveriges första plastplan för fler gröna jobb, mer återvinning och lägre
utsläpp

Sveriges första handlingsplan för plast innehåller ett kraftfullt program med
55 åtgärder för att minska påverkan på klimatet och miljön. Åtgärderna
skapar även fler jobb i återvinningsindustrin. Det här är ett viktigt steg för att
Sverige ska ligga längst fram i klimatomställningen.

Sveriges första handlingsplan för plast – ett stort steg för att ligga längst fram
i klimatomställningen

Nytt globalt avtal om plast efter långt svenskt engagemang

Plasten orsakar klimatutsläpp och nedskräpning i haven och på land. FN:s
medlemsstater har enats om beslutet att förhandla om ett globalt avtal mot
plastföroreningar. Det är den största miljööverenskommelsen sedan
Parisavtalet år 2015 och något Sverige kämpat länge för.

Historiskt beslut vid FN:s miljöförsamling – förhandlingar om globalt avtal
mot plastföroreningar ska inledas

Näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson

Förbud mot utvinning av kol, olja och naturgas samt skärpta regler för
utvinning i alunskiffer

Regeringen föreslår ändringar i miljöbalken och minerallagen som innebär ett
förbud mot utvinning av stenkol, brunkol, råolja, skifferolja och naturgas på
motsvarande sätt som för uran. Regeringen lämnar även förslag som syftar
till att skärpa regelverket för utvinning av alunskiffer.

Fortsatt uppdrag till 15 myndigheter att bistå i genomförandet av
regeringens samverkansprogram

Svensk innovationskraft grundas i förmågan att samverka. Att genomföra
den gröna och digitala omställningen är grunden för regeringens
samverkansprogram. Femton myndigheter har i uppdrag att bistå i
genomförandet av samverkansprogrammen.

Innovations- och forskningsråd i London tillsatt



Sveriges sjunde innovations- och forskningskontor i utlandet har inrättats vid
Sveriges ambassad i London. Kontoret ska utveckla och stärka samverkan
mellan Storbritannien och Sverige rörande frågor kopplade till regeringens
life science-strategi, export- och investeringsstrategin, forsknings- och
innovationspropositionen, samt regeringens strategiska samverkansprogram.

Stärkt svensk-brittisk samverkan genom svenskt innovations- och
forskningskontor i London

Forskning och innovation för hållbart byggande

Vinnova ska genomföra insatser för forskning och innovation för ett
långsiktigt hållbart byggande. I uppdraget ingår att minska sårbarhet och
beroenden av enskilda material samt att främja hållbarhet i bygg- och
anläggningssektorn. Sammantaget ska insatserna minska miljö- och
klimatpåverkan och bidra till genomförandet av den svenska strategin för en
cirkulär ekonomi.

Aktivt arbete på EU-nivå för att driva på den gröna industriella
revolutionen

I februari deltog näringsministern på ett möte med den europeiska
batterialliansen tillsammans med representanter från många andra
medlemsstater, EU-kommissionen, EIT InnoEnergy, Europeiska
Investeringsbanken, samt Europeiska banken för återuppbyggnad och
utveckling. Under följande möte i Konkurrenskraftsrådet (KKR) antogs en
inriktning om företagens hållbarhetsrapportering. Detta följdes av en
diskussion om transportsektorns gröna omställning. Både batterialliansen och
KKR är exempel på forum där regeringen arbetar aktivt med den gröna
industriella revolutionen.

Näringsministern till Bryssel för diskussioner om batterier och grön
omställning

Landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg

Uppdrag att överlämna förslag till Sveriges strategiska plan för den
gemensamma jordbrukspolitiken 2023–2027 till Europeiska kommissionen

Förslaget till strategisk plan för den gemensamma jordbrukspolitiken ger
förutsättningar att nå livsmedelsstrategins mål samtidigt som ambitionerna
inom miljö- och klimatområdet och fokus på unga och aktiva jordbrukare



ökar. Förslaget innebär också att administrationen förenklas för både företag
och myndigheter.

En jordbrukspolitik för fler gröna jobb, ökad livsmedelsproduktion och
ökade ambitioner inom miljö- och klimatområdet

Statsbidrag till gles- och landsbygdskommuner 2022–2024

Näringslivet har i vissa landsbygdskommuner särskilda utmaningar som
påverkar deras utvecklingskapacitet. I syfte att stärka dessa kommuner har
regeringen beslutat om ett särskilt statsbidrag på 1 760 000 kronor årligen
per kommun under perioden 2022–2024 till 39 kommuner med särskilda
geografiska och demografiska utmaningar

Statsbidrag till gles- och landsbygdskommuner 2022–2024

Nytt havs-, fiskeri- och vattenbruksprogram

Programmet omfattar drygt 2 miljarder kronor och ska bidra till utvecklingen
av konkurrenskraftiga och innovativa företag med utgångspunkt i en hållbar
förvaltning av Sveriges naturresurser. Nytt är att programmet får en tydligare
klimatprofil och syftar till att skapa bättre förutsättningar för näringen att
axla sin roll i den gröna omställningen.

2 miljarder kronor i Sveriges förslag till havs-, fiskeri- och
vattenbruksprogrammet

Tydligare bestämmelser om ersättning vid avslag på ansökan om
tillstånd till avverkning i fjällnära skog

Regeringen föreslår ändringar som syftar till att säkerställa rätten till
ersättning vid nekade avverkningstillstånd i fjällnära skog, se till att det inte
är möjligt att få ersättning mer än en gång för samma område samt att
transparens och tydlighet kring var tillstånd har nekats säkerställs.

Förslag om tydligare ersättningsregler i fjällnära skog

Skolminister Lina Axelsson Kihlblom

Grundläggande behörighet på yrkesprogram

Bristen på gymnasialt yrkesutbildad arbetskraft är ett problem för svensk
arbetsmarknad och på sikt för Sveriges konkurrenskraft. För att göra



yrkesprogrammen mer attraktiva föreslås grundläggande behörighet ingå i
alla yrkesprogram. På så vis kan kompetensförsörjningen säkras samtidigt
som det inte innebär några stängda dörrar för framtida studier. 

Gymnasiets yrkesprogram ska bli mer attraktiva

Utbildningsminister Anna Ekström

Ett omställningsstudiestöd som ger flexibilitet, omställningsförmåga och
trygghet på arbetsmarknaden

Människor måste kunna ställa om och kompetensutveckla sig när
arbetsmarknaden förändras, utan att behöva känna oro för hur räkningarna
fortsatt ska betalas. Med regeringens omställningsstudiestöd ges ekonomiska
möjligheter till det. Omställningsstudiestödet kommer göra det möjligt för de
allra flesta att studera i ett år med minst 80 procent av lönen.

Ett historiskt omställningspaket för flexibilitet, omställningsförmåga och
trygghet på arbetsmarknaden

Ökad validering inom komvux för stärkt kompetensförsörjning

Att kunna få sina tidigare kunskaper erkända genom intyg eller betyg är ett
effektivt sätt att ge fler tillgång till arbetsmarknaden eller vidare studier.
Regeringen har lagt förslag för att öka antalet valideringar i Sverige.
Regeringen föreslår att kommunerna ska bli skyldiga den som läser på
komvux validering, och sedan ett betyg eller intyg som visar vad denne kan.
En kommun ska även vara skyldig att erbjuda en inledande kartläggning
inför utbildning eller prövning. Så får Sverige snabbare tillgång till den
kompetens som behövs på svensk arbetsmarknad och så kan fler arbetslösa
börja arbeta snabbare.

Ökad validering inom komvux ska stärka kompetensförsörjningen

Dimensionering av gymnasial utbildning för bättre
kompetensförsörjning

I dag utbildas fler än vad som efterfrågas till vissa branscher och färre än vad
som behövs till andra branscher. Nu ändrar regeringen på det, för att bättre
möta näringslivets och välfärdens behov av utbildad personal. Regeringens
föreslag innebär att arbetsmarknadens behov ska ges betydelse för
utbildningsinriktningar och antal platser inom gymnasial utbildning.



Dimensionering av gymnasial utbildning ska förbättra
kompetensförsörjningen

Utrikesminister Ann Linde

Beslut under OSSE-ordförandeskap om de utmaningar som
klimatförändringarna medför

Tack vare Sveriges pådrivande roll som ordförande i Organisationen för
Säkerhet och samarbete i Europa (OSSE) lyckades regeringen få ett
genombrott i frågan om klimatförändringar och i hur OSSE får mandat att
jobba med klimat och säkerhet samt identifiera var klimatförändringar kan
leda till konflikter. Beslut togs i samband med OSSE:s ministerrådsmöte i
Stockholm i december 2022.

Viktiga resultat vid avslutande ministerrådsmöte i OSSE

Tillsättning av ambassadör för klimat och säkerhet

Klimatförändringarna och miljöförstöringen bidrar till ökade spänningar och
konflikter. Klimatet har en avgörande betydelse för Sveriges säkerhet. De
klimatrelaterade säkerhetshoten måste tas på största allvar. Därför tillsätts en
ambassadör för klimat och säkerhet.

Utrikesdeklarationen

Biståndsminister Matilda Ernkrans

Beslut om ytterligare stöd till Blue Action Fund

Regeringen har beslutat om ytterligare stöd till Blue Action Fund (BAF) om
30 miljoner kronor. BAF:s verksamhet ska på lång sikt stärka effektivt
marint bevarande, inklusive kustskyddande åtgärder, genom att förstärka
synergierna mellan marint bevarande, livsmedelssäkerhet och
klimatförändringar. Ett integrerat mål är även att stödja hållbart småskaligt
fiske och att arbeta med lokala intressenter.

Beslut om fortsatt stöd till UNDP:s Climate Promise

Regeringen har beslutat om fortsatt stöd till UNDP:s Climate Promise om 50
miljoner kronor. Stödet syftar till att stötta länder i att ta fram ambitiösa
nationella handlingsplaner såkallade NDC:s.



Beslut om stöd till Afrikanska utvecklingsbankens initiativ Desert to
Power

Regeringen har beslutat om stöd till Afrikanska utvecklingsbankens initiativ
Desert to Power om 70 miljoner kronor för att öka tillgången till grön och
hållbar elektricitet från solceller för 250 miljoner människor i Sahelregionen.

Uppdrag till Sida att bidra till ambitionen att fördubbla svensk
klimatfinansiering

Sida har fått i uppdrag av regeringen att bidra till ambitionen att fördubbla
svensk klimatfinansiering. Detta kan uppnås genom dels ökade anslag, dels
ökad integrering av miljö och klimat i Sidas övriga verksamhet.

Sverige ökar stödet till FN:s arbete med klimat och säkerhet i
utvecklingsländer

För att stärka FN:s förmåga att analysera och hantera klimatrelaterade
säkerhetsrisker i utvecklingsländer ökar Sverige stödet till FN:s
klimatsäkerhetsmekanism med upp till 14,75 miljoner kronor för år 2022.
Verksamheten syftar till att minska risken att klimatförändringarnas effekter,
såsom långvarig torka, återkommande översvämningar och skogsbränder, i
förlängningen leder till ökade spänningar och konflikt i världens mest
klimatutsatta och sårbara länder.

Sverige ökar stödet till FN:s arbete med klimat och säkerhet i
utvecklingsländer

Ta tillbaka kontrollen över välfärden

Finansminister Mikael Damberg

Uppdrag till myndigheter att kartlägga omfattningen av felaktiga
utbetalningar

Den som har rätt till bidrag eller ersättning ska få det, men inte en krona ska
gå till organiserad brottslighet eller den som fuskar. Som ett led i regeringen
arbete mot fusk ska därför en rad myndigheter kartlägga felaktiga
utbetalningar och vad de beror på samt rapportera den totala omfattningen
till regeringen.

Myndigheter ska kartlägga omfattningen av felaktiga utbetalningar



Inrättande av Utbetalningsmyndigheten

En del i regeringens arbete mot fusk är att bilda en ny myndighet,
Utbetalningsmyndigheten, från den 1 januari 2024. Myndigheten ska
förebygga och förhindra felaktiga utbetalningar från välfärdssystemen. Den
ska också ta över vissa utbetalningar till exempel sjukpenning, bostadsbidrag
och pensioner. Det ger detta staten nya möjligheter att stoppa fusk och fel.

Ny myndighet för att motverka välfärdsbrottslighet

Skattereduktion för avgift till arbetslöshetskassa

A-kassan är ett skydd för människor vid arbetslöshet. Om det är billigare att
vara med vill fler bli medlemmar och det gör både arbetsmarknaden och
arbetstagare tryggare. Regeringen förbereder därför nya bestämmelser som
ska göra det möjligt att dra av mer för avgiften i deklarationen. Förslaget
innebär att skatten blir i genomsnitt 415 kronor lägre per medlem och år.

Skattereduktion för avgift till arbetslöshetskassa

Civilminister Ida Karkiainen

Idéburen välfärd

Regeringen har föreslagit bättre möjligheter att upphandla välfärd från
idéburna organisationer. Kontrakt ska kunna reserveras till dem och de ska
också kunna ingå i ett frivilligt register för att göra kontakterna enklare
mellan organisationerna och den part som upphandlar. Det är ett konkret
exempel på att ta tillbaka den demokratiska kontrollen över välfärden.

Bättre möjligheter för idéburna organisationer att bidra till en stark välfärd

En effektivare överprövning av offentliga upphandlingar

Överprövningar vid upphandlingar kan ta lång tid i domstolen. Regeringen
har därför lämnat förslag om att processerna ska gå snabbare, men också att
parterna tidigt måste ange alla omständigheter de vill lyfta i målet så att det
blir tydligare. 

Förslag om effektivare överprövning av offentlig upphandling lämnas till
riksdagen

Återrapportering av stödet om arbetsrättsliga villkor



Arbete som har upphandlats av offentlig sektor ska utföras med skäliga
arbetsvillkor. Därför är det obligatoriskt att ställa sådana krav i vissa
upphandlingar. Upphandlingsmyndighetens stöd är viktigt för kommuners,
regioners och statliga myndigheters arbete med dessa frågor och därför har
regeringen beslutat att myndigheten ska redovisa vilka åtgärder de vidtar för
att hjälpa myndigheterna.

Energi- och digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar

50 miljoner på samhällets digitala omställning

Regeringen avsätter 50 miljoner kronor på svenskt deltagande i programmet
ett digitalt Europa som syftar till att stärka samhällets digitala omställning.
Detta säkerställer aktörers möjligheter att ta del av satsningar inom
exempelvis molntjänster och AI. En digital omställning kan utveckla
välfärden, påskynda den gröna omställningen, stärka Sveriges säkerhet samt
konkurrens- och innovationsförmåga.

Regeringen satsar 50 miljoner för samhällets digitala omställning

Näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson

Nordisk kartläggning av innovations- och produktionskapacitet för
vacciner

Uppdrag till Vinnova att tillsammans med myndigheter i Norge (Innovation
Norway), Finland (Business Finland) och Danmark (Statens Serum Institut)
samt konsult på Island (Landas EHF) genomföra en gemensam studie om
potentialen för ömsesidig nytta av nordiskt samarbete inom innovation,
utveckling och produktion av vacciner.

Nordisk kartläggning av innovations- och produktionskapacitet för vacciner

Socialminister Lena Hallengren

Utredning om förbud mot privata sjukvårdsförsäkringar inom den helt
eller delvis offentliga vården

Det ska inte vara möjligt att köpa sig förtur i den offentligfinansierade
vården. Regeringen har därför tillsatt en bokstavsutredning som ska ta fram
skarpa förslag för att säkerställa det. Utredningen bidrar med den sista
pusselbiten som behövs för att den som har störst behov av hälso- och



sjukvård ska ges företräde till vården.

Regeringen vill utreda ett förbud mot privata sjukvårdsförsäkringar inom den
offentligt finansierade vården

Överenskommelse om god och nära vård 2022 – en omställning av hälso-
och sjukvården med primärvården som nav

Svensk sjukvård behöver större kostym. Det behövs fler vårdplatser men
också en mer utbyggd primärvård. Regeringen och SKR har slutit en
överenskommelse som omfattar totalt 6,37 miljarder kronor där pengarna ska
gå till att stötta utvecklingen av den nära vården och skapa goda
förutsättningar för vårdens medarbetare.

Nära 11 miljarder kronor satsas på vården genom nya överenskommelser
med SKR

Överenskommelse om ökad tillgänglighet i hälso- och sjukvården 2022

Väntetiderna till hälso- och sjukvården måste kortas och fler patienter ska få
vård inom rimlig tid. Regeringen och SKR har därför slutit en
överenskommelse som omfattar nära tre miljarder kronor där pengarna ska
gå till att kortare väntetider och köer i hälso- och sjukvården.

Nära 11 miljarder kronor satsas på vården genom nya överenskommelser
med SKR

Ökad kontinuitet och effektivitet i vården – en primärvårdsreform

Det pågår just nu en reformering av primärvården där syftet är att göra
vården mer tillgänglig, patientnära och att öka kontinuiteten. Regeringen har
beslutat om den andra propositionen i primärvårdsreformen: Ökad
kontinuitet och effektivitet i vården. Genom förslagen kommer det bli
enklare att lista sig på en vårdcentral. Där ska patienten också få välja och få
tillgång till en egen, fast läkare.

Lagrådsremiss nästa steg i primärvårdsreformen

Barnets bästa när vård enligt LVU upphör – lex lilla hjärtat

Tryggheten och säkerheten för placerade barn behöver öka. Regeringen vill
därför genomföra ändringar i socialtjänstlagen och lagen med särskilda
bestämmelser om vård av unga (LVU) som stärker principen om barnets



bästa och säkerställer trygghet och stabilitet för placerade barn. Bland annat
föreslås att socialnämnden ska kunna besluta att vårdnadshavare och
föräldrar ska lämna drogtest. Det föreslås också att socialnämnden ska bli
skyldig att följa upp barn efter avslutad vård enligt LVU.

Barnets bästa när vård enligt LVU upphör – lex lilla hjärtat 

Proposition om en fast omsorgskontakt i hemtjänsten

Regeringen föreslår nya bestämmelser i socialtjänstlagen föreslås med krav
på att den som har hemtjänst ska erbjudas en fast omsorgskontakt, om det
inte bedöms vara uppenbart obehövligt. Den fasta omsorgskontakten ska
tillgodose den enskildes behov av trygghet, kontinuitet, individanpassad
omsorg och samordning när hemtjänstinsatser verkställs. Det föreslås också
bli ett krav att den som utses till fast omsorgskontakt ska ha yrkestiteln
undersköterska.

Regeringen vill införa krav på fast omsorgskontakt inom hemtjänsten

Stärkt rätt till personlig assistans – grundläggande behov för personer
som har en psykisk funktionsnedsättning och ökad rättssäkerhet för
barn

Regeringen föreslår nya bestämmelser som innebär att rätten till personlig
assistans stärks. Förslagen beräknas leda till att 1 800 fler får rätt till
personlig assistans och att fler också får rätt till kommunal personlig
assistans. Förslagen innehåller också ett nytt sätt att beakta det så kallade
föräldraansvaret vilket innebär stärkt rättssäkerhet och utökad personlig
assistans för barn. Förslagen innebär höjd livskvalitet och en bättre vardag
för personer med behov av personlig assistans och deras anhöriga.

Regeringen föreslår lagändringar för att stärka rätten till personlig assistans

Socialförsäkringsminister Ardalan Shekarabi

Ett bättre premiepensionssystem

Premiepensionen reformeras och blir bättre och tryggare. Staten tar tillbaka
kontrollen genom att lämna ett fondtorg med fri anslutning och istället ha ett
fondtorg där fonder upphandlas. Så kan oseriösa aktörer stängas ute,
kvaliteten förstärkas och prisnivån hållas nere, samtidigt som valfriheten
upprätthålls.



Lagrådsremiss om ett bättre premiepensionssystem

En översyn av arbetsskadeförsäkringen

Regeringen har tillsatt en utredning för att se över arbetsskadeförsäkringens
regelverk för att säkerställa att arbetsskadeförsäkringen fyller sin funktion
och ger ekonomisk trygghet vid arbetsskada.

Regeringen tillsätter utredning av arbetsskadeförsäkringen

Nytt mål för sjukförsäkringen

Försäkringskassan ska fortsatt arbeta för en sjukförsäkring som ger
ekonomisk trygghet vid sjukdom och får ett tydligare mål för detta.
Försäkringskassan ska också fortsätta arbetet med att motverka felaktiga
utbetalningar, bidragsbrott och organiserad brottslighet.

Nytt mål för sjukförsäkringen i Försäkringskassans regleringsbrev

En förstärkt spelreglering

Nästa steg tas för att återta kontrollen över den svenska spelmarknaden
genom stärkt konsumentskydd och en långsiktig hållbar spelmarknad. För att
stänga ute olagliga aktörer från spelmarknaden föreslås bland annat ett krav
på tillstånd för spelprogramvara, ett förbud mot att främja olovligt spel och
ett utökat förbud mot reklam för olicensierat spel.

En tryggare spelmarknad genom förstärkt spelreglering

Uppdrag till Försäkringskassan om bättre kontroller av A1-intyg

Försäkringskassan har fått i uppdrag att redovisa hur myndigheten arbetar
med att kontrollera A1-intyg. Uppdraget handlar om att säkerställa att
socialavgifter betalas i rätt land, och att fusk med intyg inte riskerar leda till
snedvriden konkurrens och negativ påverkan på statsfinanserna, samt att
enskilda inte hamnar i kläm och utnyttjas.

Uppdrag till Försäkringskassan om bättre kontroller av A1-intyg

Garantitillägg i bostadstillägget

Alldeles för många pensionärer har låg pension. Trots att de slitit hela livet är
många beroende av grundskyddet. Därför ska ett garantitillägg införas som



stärker ekonomin för pensionärer med låga inkomster. En dryg miljon
pensionärer får i genomsnitt 750 kronor mer i plånboken per månad.

Förslag om garantitillägg på remiss 

Skolminister Lina Axelsson Kihlblom

Stärkt arbete med trygghet och studiero i skolan

Bristande studiero och otrygghet i skolan gör att elever hamnar på glid och
inte lär sig det de ska. All personal ska få vidta de omedelbara och tillfälliga
åtgärder som är befogade för att tillförsäkra eleverna trygghet och studiero.
Det ska uttryckligen anges att dessa åtgärder innefattar en befogenhet att
ingripa fysisk för att avvärja våld, kränkningar eller andra
ordningsstörningar. Det ska även bli enklare för rektorn att besluta om
avstängning samt tillfällig placering inom och utanför skolenheten. En
huvudregel om mobilförbud på lektionstid införs.

Regeringen vill stärka arbetet med trygghet och studiero i skolan

Tydligare regler för resursskolor

Alla elever ska ges möjlighet till att klara skolan och lära sig det de behöver,
men alltför många elever får inte tillräckligt stöd för att nå dit. En del elever
behöver en anpassad undervisning och lärmiljö för att lyckas i skolan, och
regeringen har därför lagt förslag som ska utveckla och förtydliga
förutsättningarna för resursskolor.

Tydligare regler för resursskolor

Ökad likvärdighet för skolhuvudmän

När det gäller att anordna utbildning har kommunala skolor ett större
lagstadgat ansvar än friskolor. Regeringen föreslår därför en mer rättvis
resursfördelning som bättre speglar kostnaderna för ansvarsfördelningen.
Bestämmelser om hur grundbeloppet beräknas ska förändras och reglerna för
resursfördelning förtydligas.

Tydligare och mer likvärdig resursfördelning till skolor

Ett mer rättvist skolval

Regeringen vill se ett mer transparent och rättvist skolval som ger fler barn



och föräldrar möjlighet att välja skola. Därför föreslås kösystemet slopas och
istället ska tydliga, skollagsreglerade urvalsgrunder för förskoleklass,
grundsola och grundsärskola införas. Skolinspektionen ska vid prövning av
ansökningar vid nyetableringar av fristående skolor särskilt beakta elevers
rätt till en likvärdig utbildning. Kommuner ska vara skyldiga att yttra sig över
ansökningar om godkännande.

Regeringen föreslår ändringar i skollagen för ett mer rättvist skolval

Skärpta regler för konfessionella inslag i skolan

Skolan ska vara en plats för kunskap och bildning – inte religiös påverkan.
För att lättare kunna stoppa odemokratiska och olämpliga aktörer går
regeringen nu fram med hårdare krav på för att driva konfessionell skola.
Elever ska ha reella möjligheter att välja om de vill delta i konfessionella
inslag eller inte.

Skärpta regler för konfessionella inslag i skolan

Hårdare krav på aktörer för pedagogisk omsorg

Pedagogisk omsorg är ett alternativ till förskola och fritidshem, till exempel
familjedaghem. Regeringen har lämnat förslag på åtgärder som ska stärka
kvaliteten och likvärdigheten i pedagogisk omsorg, bland annat att en enskild
huvudman ska godkännas av kommunen så att olämpliga aktörer förhindras
att utöva verksamheten.

Hårdare krav på aktörer för pedagogisk omsorg

Stärkt elevhälsa och utbildning för elever med intellektuell
funktionsnedsättning

Hur man mår och hur man presterar i skolan är tätt sammanlänkat och därför
är skolans arbete med elevhälsa viktigt. Av den anledningen går regeringen
fram med förslag som ska stärka elevhälsan så att fler kan få stöd tidigare.
Samarbetet med socialtjänsten ska stärkas för att tidigt fånga upp unga på
glid.

Mer jämlik elevhälsa och stärkt utbildning för elever med intellektuell
funktionsnedsättning

Utbildningsminister Anna Ekström



Vuxenutbildningen ska granskas på skolnivå

Samhället behöver skärpa kontrollen av vuxenutbildningens kvalitet. Den
löpande tillsynen inom sfi och annan vuxenutbildning har tidigare skett på
huvudmannanivå men nu har regeringen gett Skolinspektionen i uppdrag att
löpande granska verksamheter på skolnivå, också när utbildningen bedrivs
av en upphandlad entreprenör.

Vuxenutbildningen ska granskas på skolnivå

Fribeloppet för studerande slopas till och med den 30 juni 2022

De studenter som gör en insats nu, till exempel i vården, ska inte behöva
oroa sig för sitt studiemedel eller för att bli återbetalningsskyldiga till CSN.
Därför slopas fribeloppet för samtliga studerande med studiemedel även
under det första halvåret 2022. Fribeloppet reglerar hur hög inkomst en
studerande kan ha utan att studiemedlen minskas.

Fribeloppet för studerande slopas till och med den 30 juni 2022

Stärkt kvalitet i lärarutbildningarna och ökade möjligheter för
akademiker att läsa in en lärarexamen

För att svenska elevers kunskapsresultat ska fortsätta uppåt måste alla elever
få undervisning av hög kvalitet. Då krävs fler utbildade lärare i klassrummen.
För att göra det enklare för personer med en akademisk examen att ställa om
till läraryrket har regeringen infört en försöksverksamhet med en ny kortare
kompletterande pedagogisk utbildning (KPU).

Stärkt kvalitet i lärarutbildningarna och ökade möjligheter för akademiker att
läsa in en lärarexamen

Utrikesminister Ann Linde

Demokratisatsning och fackligt engagemang

Bristen på demokrati och mänskliga rättigheter i arbetslivet globalt måste
uppmärksammas mer. Arbetstagare trakasseras, mister sina jobb och till och
med dödas för sitt fackliga engagemang. Regeringen kommer att arbeta mer
med dessa frågor bland annat inom Global Deal.

Utrikesdeklarationen



Biståndsminister Matilda Ernkrans

Beslut för att avyttra svenskt vaccin mot covid-19 och öka
vaccinationsgraden internationellt

Sverige har under coronapandemin donerat ca tio miljoner doser. Inkluderat i
de 10 miljoner doserna har Sverige donerat en miljon vaccindoser och
sprutor bilateralt till Rwanda.

Regeringen donerar ytterligare en halv miljon doser vaccin mot covid-19 till
låg- och medelinkomstländer

Sverige säkrar en miljon doser covid-vaccin till Rwanda

Aktiviteter inom arbetet för att avyttra svenskt vaccin mot covid-19 och
öka vaccinationsgraden internationellt

Internationella vaccininstitutet (IVI) är en internationell organisation med
syfte är att upptäcka, utveckla och leverera säkra, effektiva och prisvärda
vacciner för global folkhälsa så att utvecklingsländer ska slippa lida av
smittsamma sjukdomar. Verksamheten sker i samarbete med flera svenska
forskningscentra. Ett europakontor i Stockholm ger nya möjligheter till
samarbete med svensk forskning och svenska företag inom life science. Inom
ramen för biståndsanslaget finns 50 miljoner kronor reserverade per år 2022–
2026 som stöd till det nya europakontorets verksamhet.

Sverige undertecknar avtal med det Internationella vaccininstitutet



Regeringen visar vägen med
klimatsmart och cirkulär
upphandling
Publicerad 28 februari 2022 Uppdaterad 28 februari 2022

Regeringen ger, som en av satsningarna i årets budget,
Upphandlingsmyndigheten i uppdrag att stärka och
utveckla den offentliga upphandlingen så att den
främjar klimatomställningen och omställningen till en
cirkulär ekonomi.
Anna ser stora möjligheter och välkomnar det kommande uppdraget
förslaget från regeringen. Hon menar att det pågår ett paradigmskifte för
offentlig upphandling i hela Europa.

–  Offentlig sektor har ett ansvar och en enorm möjlighet att implementera
innovativa lösningar som svarar upp mot samhällsutmaningarna vi ser idag.
Upphandling är inte en teori, det är en styrningsfråga som kan leda till att nya
tekniska, fossilfria lösningar och att cirkulära flöden snabbt kan
implementeras. Samtidigt skapar en strategisk och innovativ upphandling nya
affärsmöjligheter för leverantörer på olika marknader.

Anna Möller Wrangel menar att det är viktigt med en övergripande
kunskapsutveckling kring innovativ och strategisk upphandling inom hela
den offentliga sektorn.

–  Det är förlegat att se på upphandling som ett nödvändigt ont – idag är
upphandling snarare en metod för att skapa lösningar på behov som ska
tillfredsställas. Det offentligas samverkan och dialog med näringslivet är
avgörande, avslutar Anna.

https://www.regeringen.se/


Ökat fokus på cirkulär och fossilfri
upphandling
Publicerad 25 februari 2022

Regeringen stärker inriktningen på cirkulär och fossilfri
offentlig upphandling med en budgetsatsning och ett
särskilt uppdrag till Upphandlingsmyndigheten. Den
offentliga upphandlingen omsätter totalt närmare 800
miljarder kronor årligen. Genom att arbeta för att göra
den offentliga upphandlingen cirkulär, giftfri och fossilfri
kan vi öka takten i den gröna omställningen.
Det finns stora möjligheter att använda offentlig upphandling som ett
strategiskt verktyg i omställningen till cirkulär ekonomi. Genom ökad
kunskap, strategiskt inköpsarbete och att ställa hållbarhetskrav i
upphandlingar kan takten ökas i den cirkulära omställningen av Sverige.

Regeringen ger Upphandlingsmyndigheten i uppdrag att stärka och utveckla
den offentliga upphandlingen så att den i ökad utsträckning bidrar till
omställningen till en cirkulär ekonomi. Därmed kan den offentliga
upphandlingen bidra till klimatomställningen genom att behoven i ökad
utsträckning tillgodoses med giftfria, fossilfria och cirkulära lösningar i
enlighet med den klimatpolitiska handlingsplanen och strategin för cirkulär
ekonomi.

Upphandlingsmyndigheten ska bland annat utveckla teknikneutrala kriterier
för cirkulära, giftfria och fossilfria produkter och tjänster. Inledningsvis ska
arbetet främst fokusera på de mest prioriterade produkt- och
materialströmmarna i enlighet med regeringens strategi för cirkulär ekonomi.
Myndigheten ska också ta fram och successivt skärpa kriterier för
upphandling som leder till nollutsläpp från arbetsmaskiner och tunga
vägtransporter, samt en vägledning som underlättar upphandling som leder
till elektrifiering av transporter och arbetsmaskiner.

https://www.regeringen.se/


– Nu förstärks det viktiga arbetet med den gröna omställningen genom att
regeringen satsar på att den offentliga upphandlingen ska vara cirkulär, giftfri
och fossilfri, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Satsningen omfattar 15 miljoner kronor 2022 och ska möjliggöra att
Upphandlingsmyndigheten kan stärka sitt befintliga stöd men också för att på
lång sikt vidareutveckla och fördjupa ytterligare generell och avancerad
vägledning inom alla delar av inköp och upphandling, samt för att genomföra
insatser avseende spridning och kommunikation.

– Upphandlingsmyndigheten har en central roll i den gröna omställningen
genom att vägleda kommuner, regioner, företag och andra aktörer mer
konkret i upphandlingen. Det är glädjande att den här långsiktiga satsningen
kommer till stånd för att stärka myndighetens viktiga arbete, säger
civilminister Ida Karkiainen.



Klimatet, batterier och EU:s
markstrategi på miljöministermöte
Publicerad 20 december 2021

När EU:s miljöministrar träffas i Bryssel den 20
december är klimatet, lagstiftning om batterier och EU:s
marknadsstrategi några av frågorna på dagordningen.

EU:s klimatpaket Fit for 55

Miljöministrarna ska ha en riktlinjedebatt om fyra rättsakter inom Fit for 55-
paketet som, i huvudsak, ligger på miljörådets bord. Det handlar om EU:s
utsläppshandelssystem, ansvarsfördelningsförordningen, förordningen om
markanvändning och skogsbruk samt förordningen om CO2-krav för lätta
fordon. Utöver det ska ministrarna också diskutera förslaget om att inrätta en
ny social klimatfond där miljörådet och rådet för ekonomiska och finansiella
frågor har delat ansvar.

Regeringen välkomnar Fit for 55-paketet i stort och även ordförandeskapets
framstegsrapporter för varje rättsakt. Det är viktigt att EU antar ett ambitiöst,
kostnadseffektivt och samstämmigt paket i linje med 1,5-gradersmålet och
klimatneutralitet senast 2050. Sverige anser att detta mål bör nås i första
hand genom utsläppsminskade åtgärder.

Batterier och förbrukade batterier

Ordförandeskapet ska presentera en lägesrapport om förslaget till ny
lagstiftning om batterier. Förslaget innehåller nya regler om bland annat ökad
återvinning av råvaror, minskad klimatpåverkan vid produktion och en
hållbar värdekedja.

Regeringen kommer bland annat att ta upp att reglering av farliga ämnen bör
göras i Reach-förordningen samt att batterier för lätta transporter bör tillhöra
en egen kategori med separata insamlingsmål.

https://www.regeringen.se/


EU:s markstrategi för 2030

På mötet ska ministrarna även ha en diskussion om EU:s markstrategi för
2030 som EU-kommissionen presenterade i november i år. Strategin
innehåller förslag med konkreta mål och åtgärder för skydd, återställande
och hållbar användning av mark. Syftet är bland annat att återställa skadad
mark, bekämpa ökenspridning och med sikte på ett markekosystem i gott
skick senast 2050.

Sverige stödjer strategins övergripande ambition men är mer tveksam till
kommissionens förslag om att ta fram EU-lagstiftning på området.

Anders Grönvall, statssekreterare hos klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll, representerar Sverige på mötet.

 



Statsministern tar emot
Nederländernas kungapar, Deras
Majestäter Kung Willem-Alexander
och Drottning Máxima
Publicerad 11 oktober 2022 Uppdaterad 11 oktober 2022

Som en del av det nederländska statsbesöket den 11-
13 oktober tar statsminister Magdalena Andersson emot
Nederländernas kungapar, Deras Majestäter Kung
Willem-Alexander och Drottning Máxima.

Tid: 11 oktober 2022 kl. 15.35
Plats: Adelcrantzska huset. Entré via Rödbodgatan 6.

Pressprogram

Information om statsbesöket

Den 11-13 oktober 2022 besöker Nederländernas kungapar Deras Majestäter
Kung Willem-Alexander och Drottning Máxima Sverige på inbjudan av H.M.
Konungen.

Det tre dagar långa besöket äger rum i Stockholm och i Göteborg.

Mötet med statsministern kommer att fokusera på statsbesökets teman,
nämligen grön innovation, maritima relationer och jämställdhet.

Under kungaparets besök i Sverige deltar från regeringens sida
utrikesminister Ann Linde, försvarsminister Peter Hultqvist,
utrikeshandelsminister Anna Hallberg, utbildningsminister Anna Ekström,

https://www.regeringen.se/


miljöminister Annika Strandhäll och infrastrukturminister Tomas Eneroth.  

Mer detaljerat program för besöket:

Pressmeddelande: Program för statsbesöket från Nederländerna och
medieackreditering



Åtgärder för att säkerställa
produktion av fjärrvärme
Publicerad 07 oktober 2022

För att öka beredskapen och säkerställa produktionen
av fjärrvärme om det uppstår brist på gas, har
Miljödepartementet remitterat förslag till tillfälliga
förordningsändringar.
Ändringsförslagen innebär att det ska bli möjligt att byta bränsle i
fjärrvärme- och kraftvärmeanläggningar genom anmälan i stället för ändring
av tillståndet. Därmed kan verksamhetsutövaren byta bränsle snabbare, om
behov skulle uppstå. Förändringarna gäller miljöprövningsförordningen
(2013:251) och förordningen (1998:899) om miljöfarlig verksamhet och
hälsoskydd. Förslagen lämnas mot bakgrund av att marginalerna i den
svenska energiförsörjningen har minskat och risken för brist på gas har ökat.

Förändringarna föreslås gälla från årsskiftet och vara tidsbegränsade till
hösten 2023.

https://www.regeringen.se/


Regeringen vidtar ytterligare
åtgärder för Sveriges elproduktion
Publicerad 08 september 2022

Regeringen tar över prövningen av tillåtligheten för
delar av Europas största landbaserade vindkraftpark.
Regeringen ger också Havs- och vattenmyndigheten
(HaV) i uppdrag att se över förutsättningarna för
normsättningen av Sveriges vattendrag, sjöar och
kustvatten.
Regeringen tar över prövningen av tillåtligheten av en del av Markbygden i
Piteå, Europas största landbaserade vindkraftspark. Bygget är redan igång,
men kommunen vill nu att regeringen ska pröva tillåtligheten av nästa etapp
med högre vindkraftverk.

− Den här parken kommer när den är klar att leverera el motsvarande hela
Norrbotten. Det här är el som Sverige behöver, säger Annika Strandhäll.

Regeringen ger också ett uppdrag till HaV att se över förutsättningarna för
normsättningen av ytvatten (vattendrag, sjöar och kustvatten). Syftet är att
klargöra om föreskrifter och vägledningar är ändamålsenligt utformade,
något som är angeläget utifrån de stora och ökande behoven Sverige har av
energiproduktion. Det innebär bland annat att myndigheten ska analysera
vattenmyndigheternas behov av vägledning när de tar fram
miljökvalitetsnormer för vatten.

Uppdraget ska bidra till att stärka det arbete som ansvariga myndigheter
utför, avseende såväl normsättning som statusklassificering.

− Vi behöver se till att vattenkraften utnyttjas till max utan att bygga ut den.
Vi ska värna våra svenska vattendrag och sjöar, inom uppställda ramar,
samtidigt som det är viktigt att vi i den exceptionella situation Sverige och
Europa befinner sig måste säkerställa att vi inte tappar viktig elproduktion,

https://www.regeringen.se/


säger Annika Strandhäll.

HaV:s uppdrag ska redovisas senast 1 december 2023.



Klimatpremien breddas för att
skapa fler klimatsmarta
arbetsmaskiner
Publicerad 08 september 2022

För att snabba på elektrifieringen av arbetsmaskiner
och omställningen till fossilfria arbetsmaskiner har
regeringen nu beslutat att Klimatpremien ska omfatta
fler maskiner.
− Ska vi klara klimatomställningen måste fler diesel- och bensindrivna
arbetsmaskiner drivas med el eller t.ex. biogas. Utsläppen från
arbetsmaskiner står idag för cirka sju procent av Sveriges totala utsläpp.
 Därför ser regeringen nu till att fler arbetsmaskiner än tidigare omfattas av
statligt stöd för att köpa fossilfria fordon, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.  

Regeringens Klimatpremie syftar till att snabba på introduktionen av
klimatsmart teknik på marknaden och ska bidra till att minska utsläppen av
växthusgaser från tunga transporter och arbetsmaskiner.  

− Regeringens Klimatpremie stöttar de svenska fordonstillverkarna som nu
gör jätteinvesteringar för att utveckla elektriska arbetsmaskiner för en global
marknad. Klimatpremien minskar samtidigt de svenska utsläppen och bidrar
till att nå våra miljömål, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

 Introduktionen av elektriska och fossilfria arbetsmaskiner på marknaden har
just kommit i gång och antalet ansökningar har ökat kraftigt under 2022. Nu
justeras förordningen om statligt stöd till vissa miljöfordon så att även
arbetsmaskiner som inte registrerats i vägtrafikregistret omfattas av stödet.
Ändringarna träder i kraft den 11 oktober 2022.

https://www.regeringen.se/


Regeringen beslutar att utreda en
stärkt förmåga att leverera
vattentjänster i händelse av kris
Publicerad 23 augusti 2022

En särskild utredare ska se över regelverk och
ansvarsfördelning för att trygga leveransen av
vattentjänster som dricksvatten och rening av
avloppsvatten. Syftet är att höja beredskapen mot
extremväder och stärka förmågan att leverera
vattentjänster i händelse av kris.
Uppdraget för utredningen är att analysera risker och åtgärda sårbarheter i
samhällets förmåga att leverera vattentjänster. Ett särskilt kritiskt område är
tillgången på kemikalier för rening av dricksvatten och avloppsvatten. En
särskild utredare ska därför få i uppdrag att kartlägga behovet av
förändringar av nuvarande ordning och föreslå förbättringar för att
säkerställa leveransen av vattentjänster i krissituationer.

– En stabil dricksvattenförsörjning och avloppsvattenhantering är helt
avgörande för vårt samhälle. Det måste bara fungera, även i tider av kris
eller krig. Regeringen agerar därför för att stärka beredskapen runt vårt allra
mest dyrbara, vårt svenska dricksvatten, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Utredaren ska bland annat klarlägga vilka behov av förändringar av de
grundläggande förutsättningarna, t.ex. uppgifter och ansvarsfördelning, som
behövs för att säkerställa en kontinuerlig leverans av vattentjänster i hela
landet. Utredaren ska också särskilt klargöra om det finns behov av planering
och förberedelseåtgärder för att stärka va-huvudmännens beredskap att
leverera vattentjänster i händelse av kris. Slutligen ska utredaren ta ställning
till om det finns behov av en försörjningsberedskap och i sådant fall lämna
förslag för att säkerställa försörjningen av kritiska varor och material som
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behövs för en kontinuerlig leverans av vattentjänster.



Klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll besöker projekt för
stärkt klimatberedskap och
minskade klimatutsläpp i Västra
Götaland
Publicerad 23 augusti 2022

Den 23 och 24 augusti är klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll på plats i Västra Götaland. Hon
kommer bland annat att göra verksamhetsbesök på
Borealis och Perstorp i Stenungssund, delta i en
inspektionsresa på Göta älv och besöka en
gymnasieskola i Vänersborg.
Den 23 augusti deltar klimat- och miljöminister Annika Strandhäll i en
båtresa längs Göta älv, arrangerad av Statens geotekniska institut. Det är ett
av de områden i Sverige som har högst risk för jordskred, och
klimatförändringarna kan öka risken. Olika åtgärder för att stärka
klimatberedskapen och förhindra skred kommer att presenteras.

Samma dag besöker Annika Strandhäll Birger Sjöberg-gymnasiet i
Vänersborg, där hon träffar elever och lärare.

Den 24 augusti genomför hon verksamhetsbesök på Borealis och Perstorp i
Stenungssund, bland annat med fokus på deras arbete med att minska
utsläppen och nå klimatneutralitet. Därefter besöker hon NKT i Alingsås, ett
företag som arbetar med kabelteknik för förnybar energi.

Media är välkomna att delta. För mer information, kontakta pressekreterare
Tove Kullenberg, tove.kullenberg@regeringskansliet.se
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Annika Strandhäll deltar i
inspektionsresa längs Göta älv
Publicerad 19 augusti 2022 Uppdaterad 19 augusti 2022

Området runt Göta älv är ett av de områden i Sverige
som har högst risk för jordskred, och
klimatförändringarna kan öka risken. Den 23 augusti
deltar klimat- och miljöminister Annika Strandhäll i en
båtresa längs älven. Olika åtgärder för att stärka
klimatberedskapen och förhindra skred kommer att
presenteras.
Ett begränsat antal representanter från media är välkomna att följa med på
båtresan. Kontakta pressekreterare Tove Kullenberg,
tove.kullenberg@regeringskansliet.se för mer information och anmälan,
senast den 19 augusti.

Tid och plats: Turen görs den 23 augusti 2022, klockan 12.30-15.30.
Ombord- och avstigning sker i Lilla Edet, bussresa arrangeras från centrala
Göteborg vid behov.

Göta älv förser cirka 700 000 människor med dricksvatten. Ett skred i ett
förorenat område kan därför få svåra följder för vattenförsörjningen.

− Klimatförändringarna märks här och nu. Risken för skred vid Göta älv kan
öka på grund av klimatförändringarna, och därför är det mycket viktigt att
göra rätt åtgärder redan nu, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

Regeringen arbetar med att stärka klimatberedskapen och anpassningen till
ett förändrat klimat på flera sätt. Det sker bland annat genom en
övergripande strategi för klimatanpassning och genom riktad finansiering för
klimatanpassning.
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Utredare får i uppdrag att
analysera regeländringar för
miljöfarlig verksamhet som är av
betydelse för Försvarsmakten
Publicerad 05 augusti 2022

Regeringskansliet har beslutat att ge en utredare i
uppdrag att analysera möjligheterna att införa en
förändrad processordning för viss miljöfarlig
verksamhet som är av betydelse för Försvarsmakten.
Försvarsmaktens miljöfarliga verksamhet omfattas av miljölagstiftningen
med krav på anmälan eller tillstånd enligt miljöbalken. Försvarsmakten
lämnade i juni 2022 in en begäran om ändringar i nuvarande reglering av
Försvarsmaktens miljöfarliga verksamhet. De ändringar som Försvarsmakten
har föreslagit i sin begäran innebär att vissa verksamheter som
Försvarsmakten bedriver, under en period om fem år, undantas från
tillstånds- eller anmälningsplikt, alternativt att en anmälningsplikt ersätter nu
gällande tillståndsplikt. Försvarsmakten bedömer att ändringarna är
nödvändiga för att myndigheten snabbt ska kunna höja krigsdugligheten och
förstärka försvarsberedskapen i Sverige med anledning det rådande
omvärldsläget.

Det militära försvaret står inför en omfattande tillväxt. Syftet är att försvara
vårt land mot ett väpnat angrepp. Regeringskansliet har nu beslutat att en
utredare ska analysera Försvarsmaktens begäran utifrån ett rättsligt
perspektiv. Utredaren ska ta fram författningsförslag samt analysera och
redovisa konsekvenserna av förslaget för bland annat miljö och människors
hälsa.

Peter Ardö har utsetts till utredare. Uppdraget ska inledas den 1 september
och redovisas senast den 30 november 2022.  
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Uppdrag till MSB för stärkt
klimatberedskap vid skyfall
Publicerad 21 juli 2022

Samhällets klimatberedskap vid extrema skyfall ska
stärkas. Därför ger regeringen Myndigheten för
samhällsskydd och beredskap (MSB) i uppdrag att
skapa förutsättningar så att kommuner och
fastighetsägare bättre kan identifiera särskilda
riskområden vid skyfall och därmed öka sin beredskap
för extrema skyfall.
Klimatförändringarna märks här och nu. I takt med att vi minskar
klimatutsläppen ska vi rusta samhället starkare mot det allt vanligare och
intensivare extremvädret. I dag har regeringen tagit ytterligare steg för att
stärka Sveriges klimatberedskap.

Vi kommer att få fler extrema skyfall, med mycket regn på kort tid. De stora
regnmängder som kommer med skyfall ryms inte inom dagvattensystemet
utan kan leda till översvämningar, framför allt i tätorter.

Det nya uppdraget till MSB ska stärka klimatberedskapen och skapa
förutsättningar för att lokala skyfallskartor ska kunna användas för att
identifiera områden som riskerar att översvämmas. 

Att anpassa samhället för intensiva skyfall och översvämningar är en viktig
del i genomförandet av den nationella strategin för klimatanpassning och
Parisavtalet. Med hjälp av så kallade skyfallskarteringar kan beredskapen för
effekterna av klimatförändringarna stärkas, eftersom de underlättar
riskbedömningar och beslut om åtgärder vid skyfall. En skyfallskartering
visar var det finns risk för översvämning och var i tätorten de mest sårbara
områdena finns.

– Vi har redan sett hur kraftiga skyfall orsakat stora konsekvenser med

https://www.regeringen.se/


skador på folk hem, stora problem i trafiken och stängda skolor . Därför
stärker vi nu samhällets klimatberedskap vid skyfall. Genom det här
uppdraget till MSB ska det bli enklare för kommuner och fastighetsägare att
identifiera särskilda riskområden vid skyfall, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Regeringen bedömer att samhället behöver öka sin kunskap om vilka
konsekvenser som kan uppstå lokalt vid skyfall, samt vilka effekterna blir för
människors hälsa, miljön, kulturarvet och ekonomisk verksamhet.
Regeringen ger nu MSB i uppdrag att bland annat ta fram en standardiserad
metod för skyfallskarteringar i tätorter och föreslå hur samordningen av
skyfallskarteringar kan utvecklas för att åstadkomma ett rikstäckande
kunskapsunderlag om skyfall.

MSB ska redovisa uppdraget senast den 15 december 2023.

Regeringens arbete med klimatberedskap och
anpassning

Regeringen arbetar med att stärka klimatberedskapen och anpassningen till
ett förändrat klimat på flera sätt. Det sker bland annat genom en
övergripande strategi för klimatanpassning och genom riktad finansiering för
klimatanpassning. Regeringens mål för anpassning är att utveckla ett
långsiktigt hållbart och robust samhälle som aktivt möter klimatförändringar
genom att minska sårbarheter och ta tillvara möjligheter. Klimatanpassning
är nödvändigt för att nå dels miljö- och klimatmålen, dels de globala
hållbarhetsmålen i Agenda 2030. En ökad klimatberedskap minskar de
skadekostnader som uppstår vid framtida olyckor och skador till exempel
som följd av extremväder.

Nationell strategi för klimatanpassning



Uppdrag till
Strålsäkerhetsmyndigheten och
Naturvårdsverket med anledning
av Rysslands invasion av Ukraina
Publicerad 20 juli 2022

För att att stötta Ukraina ger regeringen nya uppdrag till
Strålsäkerhetsmyndigheten och Naturvårdsverket.
Uppdraget till Strålsäkerhetsmyndigheten går ut på att
stärka stöd och samarbete med Ukraina inom
strålsäkerhetsområdet. Samtidigt får Naturvårdsverket i
uppdrag att identifiera och redovisa inom vilka områden
myndigheten kan bidra till återuppbyggnaden av olika
samhällsfunktioner i Ukraina. Besluten kommer att
fattas under torsdagens regeringssammanträde.
– Det kommer fler och fler rapporter om de enorma miljöproblem kriget
orsakar och hur de påverkar Ukrainas befolkning, till exempel har tillgången
till rent vatten försämrats. Det är viktigt att vi stöttar Ukraina på alla sätt vi
kan, även med att hantera krigets konsekvenser för miljön och
strålsäkerheten. Dessa riskerar att få stor påverkan här och nu, men också
under lång tid framöver, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Rysslands invasion av Ukraina orsakar, utöver stort mänskligt lidande,
miljöproblem. Det handlar om ren förstörelse och omfattande bränder, samt
utsläpp och spridning av farliga ämnen som till exempel tungmetaller och
olja både till luft och vatten.

Rysslands invasion påverkar också strålsäkerheten i landet genom att bland
annat kärnkraftverk, andra typer av kärntekniska anläggningar och sjukhus
med radioaktiva källor har påverkats. Dessa skador riskerar att leda till
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negativa konsekvenser både för människor och för miljön.

Uppdraget till Strålsäkerhetsmyndigheten och Naturvårdsverket innebär
bland annat att titta på hur man kan bidra med utrustning och materielstöd
till den ukrainska strålsäkerhetsmyndigheten, samt att titta på sanering av
områden som förorenats, avfallshantering, eller vattenrening.

Nyligen fattades det beslut om nytt stöd till Ukraina från det nordiska
miljöfinansieringsbolaget, Nefco, en nordisk bank där den svenska delen
ligger under Miljödepartements ansvar. Nefco ska inrätta ett särskilt nytt
grönt återhämtningsprogram för Ukraina. Programmet baserar sig främst på
omdisponerade medel och av extern finansiering. Sammantaget väntas
programmet i första skedet omfatta 100 miljoner euro men har kapacitet att
hantera totalt 200 miljoner euro.

– Regeringens beslut om uppdrag till Strålsäkerhetsmyndigheten och
Naturvårdsverket är en viktig del i Sveriges samlade stöd till Ukraina. Det
kommer att bidra till stärkt strålsäkerhet i Ukraina och närområdet. Sveriges
stöd till Ukraina har varit, och kommer att fortsätta vara, omfattande och
långsiktigt, vilket jag bekräftade vid återuppbyggnadskonferensen för
Ukraina i Lugano 4-5 juli, säger biståndsminister Matilda Ernkrans.



Pressinbjudan: Uppdrag till
Strålsäkerhetsmyndigheten och
Naturvårdsverket med anledning
av Rysslands invasion av Ukraina
Publicerad 20 juli 2022

I dag onsdag den 20 juli håller klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll pressträff om uppdrag till
Strålsäkerhetsmyndigheten och Naturvårdsverket med
anledning av Rysslands invasion av Ukraina.

Tid: 20 juli 2022 kl. 13.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.
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Tydlig och förutsägbar finansiering
till kommuner och
miljöorganisationer för att arbeta
med slutförvaret
Publicerad 11 juli 2022

Regeringen föreslår ändringar så att kommuner och
miljöorganisationer ska kunna delta i frågor som rör
slutförvaret av använt kärnbränsle. När
kärnavfallsrådets arbete upphör vid årsskiftet blir en
långsiktig finansiering särskilt viktig. Därför föreslås det
att kommuners och organisationers arbete finansieras
av de avgifter som betalas till kärnavfallsfonden.
– De berörda kommunerna och miljöorganisationerna är mycket viktiga för
att det kommande slutförvaret för använt kärnbränsle ska bli så bra och
säkert som möjligt. Nu vill vi se till att deras arbete också finansieras på ett
tydligt och förutsägbart sätt, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

Regeringen remitterar idag en promemoria med förslag på ändringar i
lagstiftningen för att ge långsiktig finansiering till kommuners och ideella
organisationers medverkan i frågor som rör slutförvar av använt kärnbränsle.
Förslagen innebär att det blir enklare och tydligare för de berörda
kommunerna och miljöorganisationerna att bidra till arbetet med att ta om
hand kärnavfallet, eftersom finansieringen av arbetet kan säkerställas genom
de avgifter som idag betalas till kärnavfallsfonden.

– Kärnavfallsrådet har gjort ett oerhört värdefullt arbete med att
tvärvetenskapligt förankra och ge råd till regeringen inför beslutet om
slutförvaret. Nu när rådet upphör är det extra viktigt att alla övriga berörda
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instanser har resurser att bidra till det fortsatta arbetet framåt, säger Annika
Strandhäll.

Promemorian är på remiss till och med den 11 oktober 2022.



Mer värdefull skog ska skyddas
genom ersättningsmarker
Publicerad 07 juli 2022 Uppdaterad 07 juli 2022

Regeringen ger Naturvårdsverket i uppdrag att skapa
förutsättningar för att skydda mer värdefull skog genom
att använda s.k. ersättningsmarker från Sveaskog.
Ersättningsmark ska kunna erbjudas till enskilda
markägare, allmänningsskogar och häradsallmänningar
när värdefull skog skyddas och inte längre kan brukas
av ägaren.
Regeringen har en tydlig ambition att Sveriges skyddsvärda skogar inte ska
avverkas, utan bevaras. Ersättningsmark fungerar som ett alternativ när
värdefull skog behöver skyddas och skogsägaren inte längre kan bruka
skogen. Programmet omfattar 25 000 hektar icke skyddsvärd produktiv skog
och riktar sig helt till enskilda markägare av skog, samt skogsfastigheter som
ägs och förvaltas gemensamt inom så kallade allmänningsskogar och
häradsallmänningar. Beslutet skapar också förutsättningar för formellt skydd
av värdefulla skogar ovan och i nära anslutning till gränsen för fjällnära skog,
genom en utökning av Sveaskogs markförsäljningsprogram med totalt upp till
60 000 hektar icke skyddsvärd produktiv skogsmark som ska kunna
användas som ersättningsmark till enskilda markägare, allmänningsskogar
och häradsallmänningar.

Beslutet följer av regeringens proposition Stärkt äganderätt, flexibla
skyddsformer och ökade incitament för naturvården i skogen med frivillighet
som grund, som var en del av Januariavtalet och togs fram tillsammans
Centerpartiet och Miljöpartiet.

Regeringen bedömer att ett program med ersättningsmark kan bidra positivt
till det strategiska arbetet med skydd av värdefull natur. Ersättningsmark kan
vara ett attraktivt alternativ för enskilda markägare och allmänningsskogar
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som vill fortsätta att bedriva aktivt skogsbruk, men som inte ser möjligheten
att köpa mark på den öppna marknaden i samband med bildande av formellt
skydd. Arbetet med ersättningsmark bör i huvudsak ske utanför det fjällnära
området.



Nya regler för att få fler att
återvinna elutrustning
Publicerad 05 juli 2022

Det pågår en grön industriell revolution som kräver mer
mineral och metaller. Att ställa om till en cirkulär
ekonomi innebär att befintliga resurser behöver
användas på ett effektivt sätt. Regeringen har beslutat
om nya regler från årsskiftet för att öka
återanvändningen av elutrustning.
Svenskarna konsumerar stora mängder elutrustning, som ofta är svår att
reparera eller återvinna, innehåller sällsynta jordartsmetaller, har kort
livslängd och relativt kort användningstid. Det är därför viktigt att inte bara
öka återvinningen av kasserad elutrustning, utan också att förlänga tiden som
elutrustningen används. Det finns system för att lämna in sin gamla dator
eller få en ersättning när man köper en ny produkt. Regeringen ställer nu
konkreta krav på att producenterna ska ge ekonomiska – eller andra –
incitament för att mer gammal elektronik ska lämnas in.

− Gamla datorer och mobiler, som ofta ligger hemma och skräpar i onödan i
många svenska hem, innebär i själva verket små guldgruvor. De innehåller
dyrbara metaller, som kan bidra till att öka takten i klimatomställningen.
Gammal elutrustning ska kunna återanvändas på ett enklare sätt, och
regeringen ställer därför nu krav på att producenterna ska införa incitament
för att fler ska lämna in den för återanvändning eller återvinning, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Det kommer också bli tydligare hur ens personliga information säkert tas
bort när man lämnar in gammal elektronik. Producenterna ska bl.a.
informera om hur användaren kan radera sin personliga information och hur
elutrustningen kan fabriksåterställas. Dessutom ska kasserad elutrustning
samlas in på ett sätt som möjliggör återanvändning. De nya bestämmelserna
träder i kraft vid årsskiftet.
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Lättare för hushåll i hela Sverige
att lämna förpackningar till
återvinning
Publicerad 05 juli 2022

Regeringen har beslutat om nya regler som gör det
enklare för hushållen att sortera sitt förpackningsavfall.
Alla hushåll ska få insamling av plast, papper, glas och
metall i närheten av hemmet. Samma insamling ska
också finnas på större populära platser utomhus.
Kommunerna tar över ansvaret.
Alldeles för många förpackningar som skulle kunna återvinnas, särskilt
plastförpackningar, hamnar i soppåsen och bränns upp. Det är dåligt, för
människor och klimatet. När vi erbjuds insamling nära vår bostad sorterar vi
mycket bättre, det är bevisat. Svenskarna vill återvinna.

− Folk ska inte behöva kånka långt eller ta bilen till återvinningen och sen
mötas av överfulla, skräpiga återvinningsstationer. Det är också för svårt
idag att sopsortera för de som inte har en återvinningsstation nära. Varenda
svensk kommer snart kunna sopsortera plast, papper, glas och metall i
närheten av hemmet. Det ska bara funka, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Beslutet innebär att kommunerna år 2024 tar över ansvaret för att samla in
förpackningsavfall från hushållen, och att s.k. fastighetsnära insamling ska
ske senast år 2027. Förpackningsproducenterna ska fortfarande vara de som
betalar. Från den 1 januari 2026 ska kommunerna även samla in samma
sorters förpackningsavfall på större populära platser utomhus, som t.ex. torg
och parker av viss storlek. Plastförpackningar ska samlas in separat på fler
platser utomhus.

− Oavsett om man befinner sig i hemmet eller i en större park ska man kunna
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sortera sitt förpackningsavfall på samma sätt. Det finns också mycket
förpackningar vid t.ex. snabbmatsrestauranger. Vi ska kunna lita på att dessa
och andra restauranger också sorterar plast och andra material. Det kravet
förtydligas nu, säger Annika Strandhäll.

Regeringen har samtidigt beslutat om förenklingar för verksamheternas
hantering av sitt förpackningsavfall. De kommer att kunna lämna detta gratis
och utan volymbegränsningar på mottagningsstationer i hela landet.
Regeringen har även gett Naturvårdsverket i uppdrag att följa upp och
utvärdera systemets införande och utveckling i nära dialog med de centrala
aktörerna.



Regeringsuppdrag till
Naturvårdsverket om ytterligare
åtgärder mot granbarkborre
Publicerad 01 juli 2022 Uppdaterad 01 juli 2022

Utifrån omfattande angrepp av granbarkborre ger
regeringen Naturvårdsverket i uppdrag att se över
behov av ytterligare åtgärder. Naturvårdsverket ska
också se över ansvarsförhållanden samt möjligheten att
införa en kompensationsmodell för skador på egendom
som kan kopplas till spridning av granbarkborre från
skyddade områden.
Regeringen ger Naturvårdsverket i uppdrag att, med stöd av Skogsstyrelsen,
se över behovet av eventuella ytterligare åtgärder för att bekämpa
granbarkborre i formellt skyddade områden. Myndigheterna ska också
tydliggöra när det ska vara statens ansvar att vidta nödvändiga åtgärder i de
fall där det idag är otydligt. När det gäller att bekämpa granbarkborre i
formellt skyddade områden måste syftet med de skyddade områdena beaktas
så att de inte påverkas negativt. Genomförandet av uppdraget ska också utgå
från aktuell forskning.

– Det är viktigt att se över vilka ytterligare åtgärder som kan minska
angreppen utan att skada naturvärden i formellt skyddade områden, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Regeringen vill se över möjligheten till eventuell kompensation för skador
eller merkostnader när det tydligt kan beläggas att en skada beror på
granbarkborreangrepp som har spridit sig från ett formellt skyddat område
till en intilliggande fastighet. Naturvårdsverket får därför i uppdrag att ta
fram ett förslag på hur en sådan modell för kompensation skulle kunna se ut.

Alla skador som granbarkborren orsakar i anslutning till formellt skyddade
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områden beror inte på spridning från områden som staten ansvarar för.
Naturvårdsverket får också i uppdrag att utreda dels när staten ska anses
vara ansvarig för sådana skador, dels när det i så fall kan finnas anledning för
staten att kompensera skadedrabbade.

 – Granbarkborren orsakar stora skador för skogsbruket. Nu ser regeringen
till att risken för skador från skyddade områden minimeras. Enskilda
markägare ska känna sig trygga med att staten gör vad den kan för att
minska angreppen, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

De senaste åren har regeringen gett flera uppdrag till berörda myndigheter
för att begränsa spridningen av granbarkborrar, inklusive i formellt skyddade
områden. Regeringen har tillfört extra medel till Skogsstyrelsen för att
bekämpa skogsskador och särskilt granbarkborreangrepp, samt till Sveriges
lantbruksuniversitet (SLU) för förebyggande forskning mot utbrott av bland
annat granbarkborre.



Tomas Kåberger ny ordförande i
Delegationen för cirkulär ekonomi
Publicerad 30 juni 2022 Uppdaterad 30 juni 2022

Regeringen utser Tomas Kåberger till ny ordförande i
Delegationen för cirkulär ekonomi från och med den 1
september 2022.
– Jag är väldigt glad över att Tomas Kåberger har tackat ja till uppdraget som
ordförande i Delegationen för cirkulär ekonomi. Min förhoppning är att
delegationen ska utvecklas och stärkas under hans ledarskap, säger klimat-
och miljöminister Annika Strandhäll.

Tomas Kåberger är professor i industriell energipolicy vid Chalmers tekniska
högskola och ledare för högskolans styrkeområde energi. Han är även
civilingenjör i teknisk fysik, teknologie doktor i fysisk resursteori samt
docent i miljövetenskap. Under åren 2008–2011 var Tomas Kåberger
generaldirektör för Energimyndigheten.

Delegationen leds för närvarande av ordförande Åsa Domeij. Domeij har
suttit som ordförande i fyra år, från inrättandet av Delegationen 2018. Tomas
Kåberger tillträder som ordförande i delegationen den 1 september 2022.
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Regeringsuppdrag om hyggesfritt
respektive naturnära skogsbruk
Publicerad 30 juni 2022

Regeringen har beslutat att uppdra åt Skogsstyrelsen
och Naturvårdsverket att utveckla och förbättra
förutsättningarna för hyggesfritt skogsbruk.
Myndigheterna ska också föreslå en definition av
naturnära skogsbruk och följa hur definitionen av detta
begrepp tas fram inom EU. Regeringen har förhandlat
uppdraget tillsammans med Miljöpartiet.
Skogsstyrelsen har tidigare haft flera uppdrag som knyter till frågan om
hyggesfritt skogsbruk, senast bland annat kopplat till rådgivning om olika
typer av skogsbruk. Regeringen vill nu bygga vidare på det genom att ge
Skogsstyrelsen och Naturvårdsverket ett gemensamt uppdrag att utveckla
och förbättra förutsättningarna för hyggesfritt skogsbruk och att föreslå mål
som visar riktning och ambitionsnivå för det nationella arbetet.

Begreppet naturnära skogsbruk förekommer i flera EU-processer, bland
annat i EU:s biodiversitetsstrategi. Regeringen vill därför att Skogsstyrelsen
och Naturvårdsverket ska följa det pågående definitionsarbetet inom
unionen, men också föreslå en definition av naturnära skogsbruk.
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EU:s klimat- och miljöministrar
överens om nya krav för att leva
upp till klimatmål
Publicerad 29 juni 2022

Under natten mot onsdag nådde EU:s klimat- och
miljöministrar en uppgörelse om de lagförslag som
reglerar hur EU ska leva upp till målet om att utsläppen
ska minska med minst 55 procent till 2030.
− Det har varit tuffa förhandlingar – Sverige har drivit på för att skärpa
kraven. Vi ska göra vår del, men fler länder måste göra mer fortare. Det är
därför väldigt bra att miljörådet nu kommit överens om att kraftigt minska
EU:s utsläpp av växthusgaser. Det gör att vi kan växla upp Sveriges gröna
industriella revolution ännu mer och att det blir mer lönsamt för fossilfria
industrier att skapa nya jobb i hela landet samtidigt som vi sänker
klimatutsläppen, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

De fem lagförslag som har förhandlats under miljörådet i Luxemburg är en
del av EU-kommissionens lagstiftningspaket Fit for 55. Det handlar om
skärpt handel med utsläppsrätter, skärpta mål för utsläppsminskningar i
övriga sektorer som inte omfattas av handel med utsläppsrätter, regler för
utsläpp och upptag av koldioxid från mark och skog, nya skärpta
koldioxidkrav för nya personbilar och nya lätta lastbilar, samt inrättandet av
en social klimatfond. Fit for 55 är EU:s samlade bidrag till genomförandet av
EU:s klimatmål att minska EU:s nettoutsläpp med minst 55 procent till år
2030 och lägger grunden till ett klimatneutralt EU senast 2050. För
utsläppshandelssystemet ETS ska koldioxidutsläppen nu kraftigt minskas.
Innan skulle minskningen vara 43% till 2030, nu ska minskningen bli 61%
till 2030.

− Vi hade velat se ännu tuffare krav vad gäller utsläppen för nya bilar och vi
hade också gärna sett en mindre, ny EU-fond. Men tiden är knapp och det är
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väldigt viktigt att vi får detta paket på plats så snabbt som möjligt. Nu
återstår förhandlingar med Europaparlamentet och EU-kommissionen men
det finns som jag ser det goda förutsättningar att få med oss EU i att
klimatomställningen faktiskt skapar jobb och tillväxt, säger klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll.

Nästa steg för att lagstiftningspaketet Fit for 55 ska träda i kraft är att
Europaparlamentet och ministerrådet kommer överens om lagens utformning
i slutförhandlingarna. Något som beräknas slutföras under det tjeckiska och
svenska ordförandeskapet.



EU:s klimat- och miljöministrar
förhandlar om skärpta krav för att
klara klimatmål
Publicerad 28 juni 2022 Uppdaterad 28 juni 2022

Den 28 juni träffar klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll sina europeiska kollegor i Luxemburg under
EU:s miljöråd. Ministrarna ska bl.a. enas om fem
lagförslag som tillsammans genomför EU:s mål om att
minska utsläppen med minst 55 procent till 2030.
Lagförslagen är avgörande för att EU ska göra sin del i
genomförandet av Parisavtalet.
De fem lagförslag som ministrarna ska förhandla om är miljörådets del av
EU-kommissionens lagstiftningspaket Fit for 55. Det handlar om skärpt
handel med utsläppsrätter, skärpta mål för utsläppsminskningar i övriga
sektorer som inte omfattas av handel med utsläppsrätter, regler för utsläpp
och upptag av koldioxid från mark och skog, nya skärpta koldioxidkrav för
nya personbilar och nya lätta lastbilar, samt inrättandet av en social
klimatfond. Fit for 55 är EU:s samlade bidrag till genomförandet av EU:s
klimatmål att minska EU:s nettoutsläpp med minst 55 procent till år 2030.

– I Sverige ska vi göra vår del för att klara klimatet, men fler länder måste
göra mer fortare. Därför kommer vi driva på för att EU och medlemsstaterna
ska göra det som krävs för att EU:s utsläpp ska minska med minst 55 procent
till 2030 och lägga grunden för att EU ska bli klimatneutralt 2050. Sverige
visar vägen på hur klimatomställningen också skapar jobb och tillväxt, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Nästa steg för att lagstiftningspaketet Fit for 55 ska träda i kraft är att
Europaparlamentet och ministerrådet kommer överens om lagens utformning
i slutförhandlingarna.
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Under miljörådet ska ministrarna anta en riktlinje för EU-kommissionens
förslag om att reglera tillgängliggörande av vissa produkter på den inre
marknaden i syfte att hindra avskogning och utarmning av skogar, samt om
Kommissionens förslag om avfallstransportsförordning.



Regeringen vill ha smink utan
farliga ämnen
Publicerad 23 juni 2022

Regeringen har framfört Sveriges synpunkter till EU-
kommissionen om hur regelverket för kosmetiska
produkter bör ändras för att bättre skydda
konsumenters hälsa.
–  Vi behöver få bort farliga ämnen i smink, det är viktigt för att skydda
konsumenternas hälsa. Dessa ämnen ska bara få användas i untantagsfall när
det kan anses nödvändigt för samhället. säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Som en del av EU:s kemikaliestrategi ska EU-kommissionen se över
regelverket för kosmetika. En grundläggande del i kemikaliestrategin är att
de farligaste ämnena skall förbjudas i konsumentprodukter. De enda
undantagen för att använda dessa ämnen är om användningen har en
samhällskritisk funktion och om det inte finns några alternativ som är
acceptabla ur miljö- och hälsosynpunkt. 

Ämnen som är cancerframkallande, fortplantningsstörande eller påverkar
arvsmassan är generellt förbjudna i kosmetiska produkter inom EU redan
idag, men det förekommer att undantag. I Sveriges inspel trycker regeringen
på att även t.ex. hormonstörande ämnen och ämnen som är svårnedbrytbara
och rörliga i miljön skyndsamt bör förbjudas i kosmetika.

EU-kommissionen har samlat synpunkter om den kommande revideringen av
kosmetikaförordningen i ett öppet samråd som avslutades 21 juni.
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Kraftpaket för mer billig el i hela
landet
Publicerad 21 juni 2022

Regeringen har presenterat ett nytt kraftpaket på
energiområdet för att se till att Sverige har mycket el till
bra pris med start de kommande åren. Kraftpaketet
innehåller förslag om solkraft, vindkraft och vattenkraft,
som kraftvärme, fjärrvärme och kärnkraft.
En av regeringens prioriteringar är att driva på klimatomställningen och
skapa jobb i hela landet. Nu genomförs vår tids elektrifiering av transporter
och industri. Då krävs tillgång till stora mängder el till bra pris, redan de
närmaste åren.

Därför har regeringen presenterat ett kraftpaket för att öka den fossilfria
elproduktionen de kommande åren.

– Vi ska säkra mycket och billig el för Sveriges hushåll och företag. Då
behövs all elproduktion vi kan få, och en långsiktig energipolitik. Inte en
polariserande debatt. Därför presenterar vi ett brett paket för mer
elproduktion i flera olika kraftslag, och bjuder in till blocköverskridande
energipolitiska samtal. Så tar vi ansvar för Sverige, säger energi- och
digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar

– Det är viktigt att de nya jobben som klimatomställningen skapar hamnar i
Sverige och inte i andra länder. Vi ska använda omställningen för att göra
Sverige rikare. För det är länderna i framkant av omställningen som kommer
se högst tillväxt och flest jobb, inte de som fortsätter vara beroende av andra
länders fossila bränslen. Därför är jag glad över att vi har kunnat presentera
detta kraftpaket med flera initiativ för mer billig el snabbt, säger klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll.

Solkraft
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Solkraft har ökat rekordsnabbt. Alla byggnader som kan bidra till ökad
elproduktion genom solpaneler ska göra det. Regeringen avser verka för att
investeringar i solelproduktion ska ske när det är tekniskt, funktionellt,
kostnadseffektivt och ekonomiskt genomförbart. Särskilt på offentliga och
kommersiella byggnader.

Regeringen kommer utreda möjligheten att ställa krav på att installera
solceller på offentliga och kommersiella byggnader, så att de som kan
bidra med elproduktion också gör det.

Vindkraft

Under våren har regeringen genomfört en rad åtgärder för att möjliggöra nya
och snabba på handläggningsprocesser för kommande vindkraftparker. Nu
fortsätter arbetet.

Regeringen kommer ta fram ett system för att kompensera dem vars
omgivning påtagligt påverkas av vindkraftsutbyggnad samt
genomarbetade förslag för att ge kommunerna starkare incitament för att
medverka till utbyggd vindkraft.
Nytt mål om att tiden att få tillstånd för vindkraft långt ute till havs ska
halveras mot idag, genom att bland annat se över tillämplig lagstiftning,
effektivisera regeringens egen handläggning och med hjälp av
regeringens nya havsplaner.
Intensifiera arbetet för samexistens med andra viktiga samhällsintressen.

Vattenkraft

Vattenkraften är ryggraden i svensk elproduktion. Det pågår en omprövning
av vattenkraftens miljövillkor. Vi ska värna vår naturmiljö och se till att
miljökrav möts, samtidigt som vi inte ska tappa viktig elproduktion längs
vägen.

Regeringen har gett berörda myndigheter två uppdrag.

Ett första uppdrag tillsammans med Havs- och vattenmyndigheten är för
att tydligare följa upp och analysera arbetet med att förse vattenkraften
med moderna villkor, för att säkra största möjliga nytta för vattenmiljön
och för nationell effektiv tillgång till vattenkraftsel.
Ett andra uppdrag har lagts för att utreda vattenkraftens lokala och
regionala nytta, bland annat ur ett elberedskapsperspektiv. 



Kraft- och fjärrvärme

Fjärrvärme avlastar elsystemet genom att minska behovet av el för
uppvärmning och de väl fördelade kraftvärmeverken i Sverige tillför
systemnyttor som tillförsel av lokal effekt i städer, vilket är viktigt inte minst
under kalla dagar när behovet är stort. De nyttorna ska regeringen värna om
samtidigt som utsläppen från avfallsförbränning behöver minskas.

Regeringen har därför nu gett Energimyndigheten i uppdrag att ta fram
en fjärr- och kraftvärmestrategi, för en långsiktigt hållbar utveckling av
fjärr- och kraftvärmesektorn så att den kan avlasta elsystemet.

Kärnkraft

Kärnkraften är en viktig del av svensk elproduktion och kommer sannolikt
vara det under lång tid framöver. Regeringen har en god dialog med ägarna
av svensk kärnkraft och ser positivt på säkra förlängningar av befintlig
kärnkraft. Det är viktigt att regelverken är moderna regelverk och utvecklas
när tekniken utvecklas.

Regeringen kommer ge Strålsäkerhetsmyndigheten i uppdrag att se över
vilken utveckling av regelverket och andra åtgärder som behövs för att
vi ska kunna utnyttja både befintlig och framtida kärnkraft. Uppdraget
kommer att omfatta att ta fram nya föreskrifter för ny reaktorteknik
såsom små modulära reaktorer (s.k. SMR).

Breda energipolitiska samtal

Energipolitiken är ett område som är grundläggande för hela samhällets
infrastruktur, för klimatomställningen, för vårt näringsliv och för hushållens
elräkningar. Det kräver samling.

Regeringen bjuder därför in till nya breda energipolitiska samtal efter
valet.



Pressträff om Sveriges
energiförsörjning med
energiminister Khashayar
Farmanbar och Klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll 21
juni 2022
Publicerad 21 juni 2022

I dag tisdag den 21 juni håller energi- och
digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar och
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll pressträff
om Sveriges energiförsörjning.

Tid: 21 juni 2022 kl. 15.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.
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Sverige kräver en snabbare
utfasning av skadliga kemikalier i
konsumentvaror
Publicerad 20 juni 2022

Sverige och sju andra EU-länder uppmanar EU-
kommissionen att sätta ett bortre datum för när skadliga
kemikalier ska ha fasats ut ur i konsumentvaror. Detta
berättar länderna i ett gemensamt brev till EU-
kommissionen.
I brevet understryker ministrarna att, till exempel, barnartiklar, leksaker,
kosmetika, möbler och kläder fortfarande tillåts innehålla kemikalier som
kan vara skadliga för hälsan, inte minst för foster och barn. Det förslag till
nya regler om kemikaliekontroll som EU-kommissionen tänker lägga fram i
början av 2023 måste därför innehålla ett brett förbud för dessa ämnen för
att ge ett fullgott skydd.

– Konsumenter har rimliga förväntningar på att inte behöva utsättas för
skadliga kemikalier i vardagen. Det är hög tid att EU:s
kemikalielagstiftningen infriar de förväntningarna. Det är inget ansvar som
varje enskild kosument ska behöva ta, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Ministrarna föreslår därför att regelverket bör förses med ett bortre datum
vid vilket de mest skadliga kemikalierna ska vara borta från alla
konsumentvaror.

Ytterligare förslag från ministrarna för ett kraftfullt genomförande är att ge
medlemsländerna utökad rätt att ta initiativ till åtgärder på EU-nivå mot
skadliga ämnen

Annika Strandhäll har tagit initiativet till brevet. Utöver Sverige har Belgien,
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Danmark, Finland, Luxemburg, Norge, Spanien och Österrike skrivit under
brevet.



Hårdare FN-krav på export av
elavfall och globalt förbud för ca
150 farliga ämnen
Publicerad 17 juni 2022

Idag avslutades förhandlingarna för tre FN-konventioner
på avfalls- och kemikalieområdet i Genève, Schweiz.
Sverige har drivit på för högre krav när elavfall går på
export och att ytterligare ca 150 högfluorerade ämnen,
s.k. PFAS, ska förbjudas globalt.
Den ökande globala handeln med elavfall är ett växande problem eftersom
elavfall som hanteras på fel sätt är en allvarlig risk för människors hälsa och
miljön, särskilt i utvecklingsländer. En stor del av elavfallet riskerar att
hanteras helt utanför myndigheters kontroll, på sätt som skadar både
människors hälsa och miljön. Farligt elavfall kan t.ex. sorteras och
demonteras av barn, eldas upp eller dumpas på okontrollerade soptippar.

Vid förhandlingarna för Baselkonventionen i Genève beslutade
medlemsländerna att den globala handeln med elavfall ska regleras hårdare.
Beslutet ger länder, ofta utvecklingsländer, större möjligheter att stoppa
import av elavfall.

– Jag är mycket glad att världens länder nu lyckats begränsa möjligheten att
exportera elavfall till länder som saknar möjlighet att ta hand om avfallet på
ett lämpligt sätt. Dagens internationella flöden av elavfall kan ge svåra
följder för människor och miljön, särskilt i utvecklingsländer, säger klimat-
och miljöminister Annika Strandhäll.

Under förhandlingarna inom Stockholmskonventionen beslutade
medlemsländerna att förbjuda all produktion och användning av det
högfluorerade ämnet perfluorhexansulfonsyra (PFHxS) och ytterligare
nästan 150 relaterade högfluorerade ämnen, s.k. PFAS. Dessa ämnen
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används framför allt i brandskum och i textilier. Att förbudet omfattar en hel
grupp PFAS-ämnen är betydelsefullt och önskvärt.

Även inom Rotterdamkonventionen beslutade medlemsländerna att utöka
listan över farliga ämnen, för vilka det ställs krav på information vid export
och import, med ytterligare två ämnen. De ämnen som nu läggs till listan är
dekaBDE (dekabromdifenyleter) och PFOA (perfluoroktansyra).

– Den här typen av ämnen kan vi hitta både i blod hos människor och som
föroreningar i dricksvatten. De kan påverka såväl immunsystemet som
nervsystemet negativt. Den globala utfasningen av fler högfluorerade ämnen
betyder mycket för att minska belastningen på vår hälsa och vår miljö, säger
Annika Strandhäll.



Ändringar av
artskyddsförordningen ska skapa
tydligare tillämpning
Publicerad 16 juni 2022

Regeringen har idag beslutat om ändringar i
artskyddsförordningen. Syftet med ändringarna är att
skapa ökad tydlighet och förutsägbarhet.
Ändrad praxis och tillämpning av de två EU-direktiven har lett till stor
osäkerhet och otydlighet kring hur skogsbruket kan visa tillräcklig hänsyn
gentemot arter som skyddas enligt artskyddsförordningen. Regeringen vill
med dagens beslut skapa ett tydligare regelverk – skogsägare och
myndigheter ska inte behöva gå till domstol för vägledning i den utsträckning
som nu sker.

– Sverige är ett skogsland och skogen är ryggraden till mycket i vårt
samhälle, både ekonomin och klimatomställningen. Regeringen tar nu ansvar
för att fortsatt skydda de arter som behöver skydd, men inte i onödan sätta
krokben för alla de svenskar som arbetar i och brukar skogen, säger klimat-
och miljöminister Annika Strandhäll.

I och med dagens beslut begränsas bland annat förbudet att störa fåglar.
Ändringen innebär att störningar som saknar betydelse för att bibehålla eller
återupprätta populationen av en fågelart på en tillfredsställande nivå inte
omfattas av förbudet.

Ändringarna i artskyddsförordningen träder i kraft den 1 oktober 2022.
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Regeringen beslutar om åtgärder
mot miljöbrott och organiserad
brottslighet
Publicerad 16 juni 2022

Regeringen har idag beslutat om nya åtgärder mot
miljöbrott som ett led i kampen mot den organiserade
brottsligheten. Att bryta mot miljölagstiftningen ska leda
till kännbara straff.
– Miljöbrott är ett växande problem, med koppling till organiserad
brottslighet, som riskerar att orsaka allt från bränder till utsläpp. Nu tar vi ett
helhetsgrepp om miljöbrotten, vi ska ha ordning och reda i
avfallshanteringen, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Samhällets möjligheter att upptäcka, utreda och lagföra överträdelser av
miljölagstiftningen måste förbättras för att miljöbrottslighet effektivt ska
kunna bekämpas. Detta förutsätter en effektiv brottsbekämpning i alla led i
kedjan från tillsyn och underrättelse till lagföring. Därför har regeringen i dag
beslutat att tillsätta en utredare med uppdrag att se över sanktionssystemet i
miljöbalken och hur miljöbrottsbekämpningen kan stärkas. Att bekämpa
organiserad brottslighet är en av regeringens viktigaste frågor och
brottsligheten måste bemötas från flera håll.

– Straffen är för låga och den straffrättsliga regleringen behöver skärpas.
Straffbestämmelserna måste vara tydliga, effektiva och avskräckande, säger
justitieminister Morgan Johansson.

Utöver helhetsgreppet om miljöbrott fokuserar regeringen även på frågan om
illegal avfallshantering, som i många fall är både organiserad och starkt
kopplad till ekonomisk brottslighet. Regeringen har tidigare gjort en särskild
budgetsatsning för att stävja avfallsbrottslighet och en bred
myndighetssamverkan har också påbörjats.
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Regeringen har i dag beslutat om ytterligare steg. Bland annat tydliggörs
regeringens förväntan på resultatet av myndigheternas samverkan och den
budgetssatsning som gjorts.

Tillsynsmyndigheterna måste ha de verktyg och befogenheter som krävs. 
Regeringen uppdrar därför åt några länsstyrelser att analysera om
tillsynsmyndigheternas befogenheter i tillsynen av avfallstransporter ska
utökas. 



Pressträff med Annika Strandhäll
och Morgan Johansson
Publicerad 16 juni 2022 Uppdaterad 16 juni 2022

Torsdagen den 16 juni håller klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson en pressträff. Temat för pressträffen är
åtgärder mot miljöbrott och organiserad brottslighet.

Tid: 16 juni 2022 kl. 12.15
Plats: Digitalt och på plats i Bella, kvarteret Björnen. Entré via
Rödbodgatan 6. Möjlighet finns att delta via länk.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen. 
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Regeringsuppdrag för att stärka
äganderätten i skogen, öka
incitamenten för naturvård och
främja flexibla skyddsformer
Publicerad 15 juni 2022

I november 2021 beslutade regeringen om
propositionen stärkt äganderätt, flexibla skyddsformer
och ökade incitament för naturvården i skogen med
frivillighet som grund. Där föreslår Socialdemokraterna,
Centerpartiet och Miljöpartiet åtgärder för att stärka
äganderätten, förenkla och tydliggöra för markägare
och skogsnäring, och göra skyddet av värdefulla skogar
mer effektivt. Nu följs propositionen upp med ett flertal
uppdrag till berörda myndigheter. Uppdragen följer
även av propositionen om tydligare bestämmelser om
ersättning vid avslag på ansökningar om tillstånd till
avverkning i fjällnära skog.
– Skogen är viktig för Sveriges landsbygders utveckling, och för jobb och
tillväxt i hela landet. En tydlig skogspolitik som fullt ut bidrar till de båda
jämställda målen i skogspolitiken: miljö och produktion, är att ta ansvar för
landet. Skogspropositionerna bidrar med en efterfrågad tydlighet till alla som
har intresse i skogen och det är positivt att vi nu följer upp
skogspropositionerna med ytterligare regeringsuppdrag till berörda
myndigheter, säger landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg.

– Skogen, vårt gröna guld, spelar en central roll i klimatomställningen genom
att ersätta fossila produkter och som kolsänka. Med dessa uppdrag tar
regeringen ansvar för att värdefulla statliga fjällskogar skyddas och att staten
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är en föregångare i hållbart skogsbruk, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Uppdragen som har beslutats är:

Uppdrag att se över den nationella strategin för formellt
skydd av skog

Regeringen har en tydlig ambition att skyddsvärda skogar inte ska avverkas.
Det finns fortfarande ett stort behov av att bevara och skydda biologiskt
värdefulla skogar. Sverige har också ett ansvar för kommande generationer
att bevara, restaurera och utveckla den biologiska mångfalden samt utifrån
nationella och internationella åtaganden.

Frivilligt formellt skydd bör vara en grundläggande utgångspunkt och ett
huvudsakligt arbetssätt för myndigheterna. Myndigheternas arbetsformer ska
i högre grad än idag leda till att markägare ska vilja bevara och utveckla
naturvärden på sina fastigheter. Det ska också bli enklare för markägare att
välja mellan olika skyddsformer. Regeringen ger därför Naturvårdsverket
och Skogsstyrelsen i uppdrag att se över den nationella strategin för formellt
skydd av skog och särskilt beakta hur äganderättsperspektivet ska stärkas,
nya skyddsformer användas och hur frivillighet som grund ska tillämpas
samtidigt som skogar med höga naturvärden skyddas.

Naturvårdsverket och Skogsstyrelsen ska senast den 31 mars 2025 lämna en
utvärdering av det nya arbetssättet till Regeringskansliet
(Miljödepartementet) för att visa i vilken mån det bidragit till att nå de skogs-
och miljöpolitiska målen samt till en stärkt äganderätt.

Uppdrag till Skatteverket att utreda vissa frågor om mer
förmånlig beskattning vid bl.a. skydd av skog

Skattereglerna för ersättning för formell naturvårdsavsättning bör göras mer
gynnsamma för att öka incitamenten till sådan. En grundläggande princip i
skattesystemet är att alla intäkter i princip bör beskattas, men i några fall bör
tidpunkten för beskattningen ses över. Regeringen ger därför Skatteverket i
uppdrag att analysera och lämna förslag på hur skattereglerna kan göras mer
gynnsamma i vissa avseenden. Det handlar om att titta på hur ersättning från
naturvårdsavtal ska kunna periodiseras i syfte att uppnå en mer
skatterättsligt neutral beskattning, exempelvis genom insättning på
skogskonto, eller hur intrångsersättning eller löseskilling som ges för



naturvårdande ändamål på ett mer ändamålsenligt sätt kan beskattas inom
ramen för ersättningsfond.  Uppdraget ska redovisas senast den 31 augusti
2023.

Uppdrag att utveckla digitala kunskapsunderlag om
skogens natur- och kulturmiljövärden

Skogsstyrelsen och Naturvårdsverket ges i uppdrag att utveckla digitala
geografiska kunskapsunderlag om natur- och kulturmiljövärden i skog som
komplement till fältinventeringar. Uppdraget handlar i grunden om att nyttja
potentialen i data och fjärranalys genom att kombinera information från olika
datakällor. Kunskapsunderlagen bör visa på sannolikheter för förekomst av
olika värden och ska kunna användas som stöd för markägare och
myndigheter inför en fördjupad bedömning av skogens natur- och
kulturmiljövärden, men även för andra ändamål. Kunskapsunderlagen ska
vara ett stöd till fältinventeringar och kan komplettera sådana utan att det
innefattar en bedömning som kan betraktas som ett myndighetsbeslut.

Skogsstyrelsen och Naturvårdsverket ska senast den 30 juni 2023 lämna en
gemensam delredovisning av uppdraget. Uppdraget ska slutredovisas
gemensamt senast den 30 juni 2027.

Uppdrag att skydda värdefulla statliga skogar ovan och i
nära anslutning till gränsen för fjällnära skog

Det statliga skogsbruket bör vara en föregångare och ett föredöme för ett
hållbart skogsbruk och i arbetet med formellt skydd av skog.
Skogsutredningen identifierade ca 140 000 hektar värdefull produktiv skog
på statlig mark ovan och i nära anslutning till gränsen för fjällnära skog.
Dessa skogar ska nu skyddas så snart det är möjligt.

Regeringen ger därför Naturvårdsverket i uppdrag att arbeta för att
värdefulla skogar ovan och i nära anslutning till gränsen för fjällnära skog på
fastigheter som ägs av Statens fastighetsverk och Sveaskog får ett långsiktigt
formellt skydd.

Naturvårdsverket ska i sin årliga redovisning av arbetet med naturvård och
biologisk mångfald enligt förordning (2012:989) med instruktion för
Naturvårdsverket redovisa hur arbetet med uppdraget har genomförts.

Uppdrag till Statens Fastighetsverk



Statens fastighetsverk får i uppdrag att analysera hur myndigheten i ökad
utsträckning kan verka som föregångare inom hållbart skogsbruk. Med
hållbarhet avses alla tre dimensionerna av hållbarhet, det vill säga social,
ekonomisk och miljömässig hållbarhet. Uppdraget ska redovisas senast den
15 juni 2023.

Uppdrag om att utreda genomförandet av att tillgängliggöra
vissa uppgifter om fjällnära skog

Skogsstyrelsen, Lantmäteriet och Naturvårdsverket ges i uppdrag att utreda
hur vissa uppgifter som rör beslut om fjällnära skog ska tillgängliggöras.
Detta är ett led i åtgärderna för att säkerställa att ersättning inte betalas ut
mer än en gång vid nekade avverkningstillstånd i fjällnära skog, och att det
blir tydligt och transparent för alla vilka marker där tillstånd har nekats vid
en ansökan, vilket är viktigt inte minst för presumtiva köpare. Uppdraget ska
slutredovisas senast den 31 januari 2023.

Utöver ovan nämnda uppdrag beslutades den 2 juni 2022 en rad
regleringsbrevsändringar som följer ur skogspropositionerna.



Sverige ska få fler nationalparker
Publicerad 14 juni 2022

Nationalparker är av stor betydelse för att bevara
värdefull natur. Regeringen ger därför Naturvårdsverket
i uppdrag att arbeta för fler nationalparker i Sverige.
– Vi har en fantastisk möjlighet att röra oss i landet genom vår svenska
allemansrätt. Med det här uppdraget tar regeringen ansvar för att fler får
tillgång till vår vackra svenska natur, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll

Nationalparker är av stor betydelse för att bevara värdefull natur, men kan
även bidra till bioekonomin och landsbygdsutveckling genom att utgöra en
destination för en växande besöksnäring. Fler nationalparker behöver därför
inrättas.

Naturvårdsverket ska genomföra ett förberedande arbete för att föreslå
bildande av nationalpark för delar av ekoparkerna Böda och Hornsö i
Kalmar län, Halle- och Hunneberg i Västra Götalands län och Hornslandet i
Gävleborgs län och även i övrigt öka takten i arbetet med att ta fram förslag
till nya och utvidgade nationalparker. Naturvårdsverket ska också analysera
hinder och möjligheter för hållbar naturturism i nationalparker och andra
formellt skyddade områden och ge förslag på hur denna verksamhet kan
främjas.

Naturvårdsverket ska senast den 31 mars 2023 redovisa analys och förslag
rörande att främja hållbar naturturism i nationalparker och andra formellt
skyddade områden.
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Miljöprövningsutredningen
överlämnar sitt slutbetänkande
Publicerad 14 juni 2022 Uppdaterad 14 juni 2022

Idag, tisdagen den 14 juni hålls en pressträff i samband
med att miljöprövningsutredningen överlämnar sitt
slutbetänkande till klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll. Utredningen har haft i uppgift att skapa
förutsättningar för att uppnå en modernare och mer
effektiv miljöprövning.

Tid: 14 juni 2022 kl. 11.30
Plats: Digitalt och på plats i Lilla pressrummet, kvarteret Loen. Entré via
grinden vid Karduansmakargatan/Rödbogatan. Möjlighet finns att delta via
länk.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen. 

https://www.regeringen.se/


Uppdrag för att följa upp arbetet
med att förse vattenkraften med
moderna miljövillkor
Publicerad 10 juni 2022

Regeringen har i veckan beslutat om ett uppdrag till
Havs- och vattenmyndigheten att tillsammans med
Svenska kraftnät och Energimyndigheten följa upp och
analysera arbetet med att förse vattenkraften med
moderna miljövillkor.
Regeringen har även beslutat om att ge Svenska kraftnät i uppdrag att i
samverkan med Energimyndigheten utreda vattenkraftens lokala och
regionala nyttor för kraftsystemet. Mindre vattenkraftsanläggningar kan
spela en viktig roll, exempelvis ur elberedskapsperspektiv. Myndigheterna
ska därför i uppdraget identifiera och sammanställa mindre
vattenkraftsanläggningars befintliga och potentiella nyttor för elsystemet på
lokal och regional nivå. 

Syftet är att bedöma om genomförandet av den nationella planen för
moderna miljövillkor och utfallet av de enskilda prövningarna leder till att
syftet med planen nås, det vill säga att få en samordnad prövning med största
möjliga nytta för vattenmiljön och för nationell effektiv tillgång till
vattenkraftsel.

– Vattenkraften är en förutsättning för vår gröna industriella revolution. Vi
stärker nu myndigheternas uppföljning av omprövningen för att på så sätt se
till att vi får en samordnad prövning med största möjliga nytta för
vattenmiljön och för nationell effektiv tillgång till vattenkraftsel, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

– Vattenkraften är ryggraden i svensk elproduktion. Nu är det viktigt att vi
följer upp hur omprövningen påverkar de mindre
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vattenkraftsanläggningarnas befintliga och potentiella nyttor för elsystemet
på lokal och regional nivå för elförsörjningen. säger energi- och
digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar.

Uppföljningen ska exempelvis omfatta att följa upp effekten på miljön av de
åtgärder som genomförs till följd av omprövningarna, uppföljning av
påverkan på nationell effektiv tillgång till vattenkraftsel, analys av resultatet
av uppföljningen i förhållande till den nationella planens syfte och
utvärdering av samverkansprocessen.



Förbättrade regler för
klimatbonusen
Publicerad 10 juni 2022 Uppdaterad 13 juni 2022

(Ny version) Bonus-malus-systemet har gett stor effekt
och Sverige leder nu nybilsregistreringen för elbilar i
EU. För att göra systemet mer träffsäkert beslutar idag
regeringen om flera ändringar i den delen av regelverket
som omfattar klimatbonusbilar, bl.a. skärpta
utsläppskrav för att få klimatbonus, ta bort hindren för
företag att ta del av hela bonusen samt att ett tak som
innebär att bonus inte ges för bilar med nypris över 700
000 kronor.
Elbilsförsäljningen i landet slår rekord och Sverige är med i toppen i antalet
nybilsregistreringar i EU. Bonus-malus-systemet har visat sig ge tydligt
resultat. I takt med den snabba utvecklingen behöver också systemet
kontinuerligt förändras och anpassas.

– Klimatbonusen är en stor framgång och har bidragit till att försäljningen av
elbilar är rekordstor i Sverige idag. Vi vill använda skattebetalarnas pengar
effektivt, och därför är det naturligt att anpassa klimatbonusen genom att
skärpa klimatkraven, samtidigt som utgiftsökningarna begränsas, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Ändringarna som ska träda i kraft den 12 juli 2022 innebär att:

bonusbeloppen för laddhybrider justeras och sänks
gränsvärdet för koldioxidutsläpp justeras och sänks från 60 gram
CO2/km till 50 gram CO2/km
det införs ett pristak som innebär att klimatbonusbilar som har ett nypris
som överstiger 700 000 kronor inte kan kvalificera sig för bonus längre
gasbilar kan få bonus med grund i EU:s allmänna förordning om stöd av

https://www.regeringen.se/


mindre betydelse
en begränsning av bonusbeloppen till företag på 35 procent av
prisskillnaden mellan närmast jämförbara konventionella bil tas bort

Ändringarna som ska träda i kraft 1 januari 2023 innebär att:

bonusbeloppen för laddhybrider justeras och sänks
bonusbeloppet för bilar som släpper ut 0 gram koldioxid per kilometer
justeras och sänks
gränsvärdet för koldioxidutsläpp justeras och sänks från 50 gram
CO2/km till 30 gram CO2/km

De ändringsförordningar som regeringen har beslutat om idag aviserades av
regeringen i budgetpropositionen för 2022.



Åtgärdsprogrammen för vatten för
perioden 2022–2027 ska
fastställas
Publicerad 09 juni 2022

Regeringen har beslutat att vattenmyndigheterna ska
fastställa åtgärdsprogrammen för vatten för perioden
2022–2027. Regeringens prövning leder inte till någon
ändring av åtgärdsprogrammen.
I dagsläget bedöms knappt hälften av Sveriges sjöar och vattendrag ha god
ekologisk status.

– Arbetet med att leva upp till kraven i EU:s vattendirektiv till 2027 behöver
skyndas på. I och med dagens beslut kan detta viktiga arbete fortsätta
samtidigt som det blir tydligare för alla berörda parter vad som gäller, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Berörda myndigheter och kommuner ska genomföra åtgärdsprogrammen för
vatten. På Havs- och vattenmyndighetens samt flera kommuners begäran har
regeringen prövat förslagen till åtgärdsprogram för vatten.

Dagens beslut grundas på en noggrann analys av vattenmyndigheternas
förslag till åtgärdsprogram, de underlag som kommit in under beredningen av
ärendet samt de skäl för prövning som anförts.

– Vattenförvaltningen är nu inne på sin tredje förvaltningscykel och
kunskapen om våra vattenförekomster har avsevärt förbättrats med
direktivets genomförande. Många åtgärder har genomförts samtidigt som det
fortsatt finns ett stort åtgärdsbehov för att förbättra och bevara kvalitet och
kvantitet hos svenska yt- och grundvatten. Regeringen vill samtidigt
uppmärksamma behovet av en tryggad livsmedels- och råvaruförsörjning,
säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.
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Delegationen för cirkulär ekonomi
förstärks av regeringen
Publicerad 09 juni 2022

Regeringen utser fyra nya ledamöter till delegationen för
cirkulär ekonomi och beslutar samtidigt att Delegationen
från och med hösten 2022 inrättas som ett särskilt
beslutsorgan hos Naturvårdsverket.
Regeringen har idag utsett fyra nya ledamöter att ingå i delegationen för
cirkulär ekonomi: Anna Graaf, hållbarhetschef på White Arkitekter;
Caroline Andermatt, vd för Myrorna; Mattias Lindahl, professor vid
Linköpings universitet; och Tony Clark, vd för Avfall Sverige.

– Det är med stor glädje som vi idag utser fyra nya ledamöter, som med sin
kunskap och kompetens kan bidra till att skynda på omställningen till en
cirkulär ekonomi, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

De nya ledamöterna har valts in eftersom de har fokus på de
materialströmmar som regeringen prioriterat i strategin för cirkulär ekonomi.
Ledamöterna har bakgrund inom återbruk, forskning, bygg- eller
avfallsindustrin och ska därmed kunna komplettera de ledamöter som redan
ingår i delegationen.

Regeringen beslutar också att delegationen för cirkulär ekonomi, som nu
finns hos Tillväxtverket, ska bli ett särskilt beslutsorgan inom
Naturvårdsverket. Syftet med förändringen är att ytterligare stärka arbetet
med omställningen till en cirkulär ekonomi genom att samla flera initiativ hos
Naturvårdsverket.

– Idag är det ofta billigare att tillverka eller att köpa nytt än att reparera och
återvinna. Sverige behöver öka takten i den gröna omställningen genom
ekonomiska incitament för näringslivet att satsa på cirkulära lösningar, som
till exempel återbruk, återvinning och reparation, säger Annika Strandhäll.
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Genom ekonomiska styrmedel för en mer cirkulär ekonomi tar regeringen
nästa steg för att skapa nya jobb och ökad lönsamhet för innovativa svenska
företag. Det är också avgörande för att Sverige ska värna miljön och ligga
längst fram i klimatomställningen.



Lärosäten ska ta fram öppen
nätbaserad utbildning för
klimatomställning
Publicerad 07 juni 2022

Som en del av regeringens satsning
Klimatkompetenslyftet får nio lärosäten nu medel för att
ta fram öppen nätbaserad utbildning (MOOC:ar) för att
stödja samhällets klimatomställning.
Regeringen har satsat på ett nytt statligt finansierat kompetenslyft för
klimatet för att möjliggöra näringslivets klimatomställning och omställningen
till en cirkulär ekonomi. Kompetenslyftet syftar till att minska arbetslösheten
och till att skapa förutsättningar för att ta fram morgondagens cirkulära och
klimatsmarta lösningar. Under 2022 avsätts totalt 100 miljoner kronor, varav
17,5 miljoner kronor avsätts för uppdraget att ta fram öppen nätbaserad
utbildning för att stödja samhällets klimatomställning. Med öppen nätbaserad
utbildning avses avgiftsfri utbildning som ges via internet och som är öppen
för alla, utan förkunskapskrav.

– Vi vet att det finns stora behov av kompetensutveckling för
yrkesverksamma. Genom öppen nätbaserad utbildning gör vi det möjligt för
fler att lära sig det de behöver för klimatomställningen. Det här är ytterligare
en pusselbit för att Sverige ska fortsätta leda klimatomställningen med
framtidens gröna jobb, säger utbildningsminister Anna Ekström.

Samhällets utveckling mot bakgrund av covid-19-pandemin och den
pågående klimatomställningen innebär att bland annat digitalisering,
automatisering och elektrifiering präglar efterfrågan på arbetskraft framöver,
inte minst i norra Sverige. Detta ställer nya krav på utvecklad kompetens hos
arbetskraften. Utbildning kan behövas för personal som är direkt involverade
i utvecklings- och produktionsprocesser inom industrin, men även för dem
som arbetar med exempelvis planering, inköp eller upphandling. Syftet är att
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möjliggöra kortare vidareutbildningar inom relevanta områden, till exempel
teknik, naturvetenskap, upphandlingsrätt, datavetenskap och
samhällsplanering.

– Sverige ska ligga längst fram i klimatomställningen genom att driva på den
gröna industriella revolutionen och skapa nya jobb i hela landet. Vi behöver
därför säkerställa att fler kan ta de nya jobben och stärka den kompetens
som efterfrågas på arbetsmarknaden, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

De lärosäten som omfattas av uppdraget att ta fram öppen nätbaserad
utbildning för att stödja samhällets klimatomställning är Uppsala universitet,
Lunds universitet, Kungl. Tekniska högskolan, Linköpings universitet, Umeå
universitet, Luleå tekniska universitet, Sveriges lantbruksuniversitet och
Mälardalens universitet. Arbetet ska genomföras i dialog med relevanta
organisationer och det omgivande samhället inklusive berörda regioner.
Chalmers tekniska högskola AB får medel för samma ändamål.

Uppsala universitet ska samordna lärosätenas arbete så att ett allsidigt och
samordnat utbildningsutbud tas fram och erbjuds. Utbildningen ska erbjudas
med start under 2022.



Ny generaldirektör för Formas
Publicerad 07 juni 2022 Uppdaterad 07 juni 2022

Regeringen har i dag beslutat att utse Johan
Kuylenstierna till ny generaldirektör och chef för
Forskningsrådet för miljö, areella näringar och
samhällsbyggande (Formas). Han tillträder den 6
september 2022.
– Johan Kuylenstierna har en lång internationell och svensk karriär bakom
sig, med fokus på kunskap till stöd för hållbar utveckling, i expertroller och i
olika ledarskapsbefattningar. Jag är glad att Johan har tackat ja till det viktiga
uppdraget att leda Formas, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

Johan Kuylenstierna är i dag ordförande för Klimatpolitiska rådet samt
Rektorsråd för hållbar utveckling. Han är gästprofessor vid Stockholms
universitet och har även flera styrelseuppdrag inom universitets- och
forskningssektorn. Johan Kuylenstierna har en filosofie licentiatexamen inom
naturgeografi från Stockholms universitet.
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Regeringen står värd för
samverkanskonferens
Publicerad 07 juni 2022

Idag, tisdagen den 7 juni, arrangerar regeringen en
konferens med fokus på regeringens strategiska
samverkansprogram. Statsråd och ledamöter i
respektive samverkansprogram kommer under
konferensen bland annat berätta om resultat och
erfarenheter från de gångna tre årens arbete.
Konferensen går att följa digitalt.
Samverkansprogrammen lanserades 2020 för att stärka samverkan mellan
näringsliv, akademi, civila samhället och offentliga aktörer. Gemensamt har
man arbetat för att hitta innovativa lösningar på våra stora
samhällutmaningar och stärka svensk konkurrenskraft.

– Samverkan mellan näringsliv, akademi och det offentliga spelar en viktig
roll för att stärka svensk innovationskraft. För att vi långsiktigt ska klara de
stora utmaningarna krävs att vi samarbetar. Jag är också mycket stolt över de
konkreta resultat vi åstadkommit i samverkansprogrammen, säger
näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson.

På konferensen medverkar bland andra näringsminister Karl-Petter
Thorwaldsson, utbildningsminister Anna Ekström, klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll och energi- och digitaliseringsminister Khashayar
Farmanbar

Se sändningen live via: www.regeringen.se/samprog-konferensen
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Sverige förbjuder utvinning av kol,
olja och naturgas och skärper
reglerna för utvinning i alunskiffer
Publicerad 05 juni 2022

Den 1 juli i år träder förbudet att utvinna kol, olja och
naturgas i kraft i Sverige. Det blir ett viktigt steg i arbetet
med att ställa om till ett fossilfritt samhälle. Detta
tillkännagav klimat- och miljöminister Annika Strandhäll
idag på Världsmiljödagen.
Regeringen prioriterar att skapa jobb genom att driva på
klimatomställningen. Därför behövs det åtgärder mot utvinning av ämnen
som är skadliga för hälsa och miljö.

– Vi skärper miljölagstiftningen genom att förbjuda utvinning av de fossila
bränslena kol, olja och naturgas. Att bryta hela kedjan av fossilberoende,
från utvinning till användning, är avgörande för att Sverige fortsatt ska vara
ledande i klimatomställningen, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

– Den gröna och digitala omställningen kommer att skapa fler jobb och kräva
mer metaller och mineral. Samtidigt ska vi aldrig tumma på
miljölagstiftningen. Sverige ska också gå före och förbjuda utvinning av kol,
olja och naturgas och skärpa reglerna för utvinning i alunskiffer för att ta
vårt ansvar i klimatomställningen, säger näringsminister Karl-Petter
Thorwaldsson.

Propositionen innehåller förslag på ändringar i miljöbalken och minerallagen.
Ändringarna  innebär ett förbud mot utvinning av stenkol, brunkol, råolja,
skifferolja och naturgas på motsvarande sätt som har gjorts med uran, samt
skärpta regler för utvinning i alunskiffer. Lagändringarna träder i kraft den 1
juli 2022.
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Sverige värd för Världsmiljödagen
5 juni – invigs på Tekniska museet
tillsammans med FN
Publicerad 04 juni 2022 Uppdaterad 04 juni 2022

I år är Sverige värd för Världsmiljödagen – 50 år efter
att den instiftades i Stockholm. Klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll inviger den 5 juni Världsmiljödagen
tillsammans med Inger Andersen, exekutivdirektör för
FN:s miljöprogram. Det sker på Tekniska museet
genom ett samtal med några ungdomar om deras
framtidsvisioner. Media är välkomna att följa eventet på
plats.
– Världsmiljödagen kommer i år hem till Sverige. Runtom i landet engagerar
sig kommuner, organisationer och enskilda i en mängd olika aktiviteter, för
att bidra till en bättre miljö. Det som görs lokalt kan få en global effekt, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Världsmiljödagen äger rum bara ett par dagar efter Stockholm+50, FN:s
högnivåmöte som samlade världens länder i Stockholm.  Den blir en dag som
många har möjlighet att delta och engagera sig i.

Världsmiljödagen är FN:s internationella temadag för att stärka
engagemanget för miljön. Årets tema Only One Earth, En enda jord, pekar
på allas gemensamma ansvar för den planet som är vårt hem och uppmanar
till att leva mer hållbart.

På Tekniska museet följer Annika Strandhäll och Inger Andersen upp ett
tema från Stockholm+50, om ungdomars möjligheter att engagera sig och
påverka arbetet med miljö- och klimatfrågor, genom ett samtal med några
ungdomar. Detta sker i samma lokal som museets utställning Zero City om
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framtidens hållbara stad.



Stockholmsagendan visar vägen
framåt efter Stockholm+50
Publicerad 03 juni 2022

Omkring 150 länder har samlats i Stockholm för att
kraftsamla för klimatet och miljön. Nu har Sverige,
tillsammans med Kenya, sammanfattat resultatet till en
Stockholmsagenda - 10 uppmaningar till omvärlden för
att öka takten i omställningen.
Punkterna i Stockholmsagendan presenterades av Sveriges och Kenyas
klimat- och miljöministrar under det avslutande plenarmötet under
Stockholm+50 den 3 juni.

– Stockholmsagendan uppmanar till att göra mer på en rad avgörande
områden, som ungas deltagande, den tunga industrins omställning och inte
minst att varje land snabbare måste genomföra det de lovat. Sverige ligger
långt fram och vi ska göra mer, samtidigt ska driva på andra länder. Vi vet att
klimatomställningen kan skapa nya jobb och möjligheter, det ser vi i Sverige
varje dag, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Stockholmsagendan: tio uppmaningar efter
Stockholm+50

1. Sätt människans välmående i första rummet, för en hälsosam planet och
för allas välstånd.

2. Erkänna och implementera rätten till ren, hälsosam och hållbar miljö
genom att uppfylla visionen från princip 1 från 1972 års
Stockholmsdeklaration.

3. Anta en systemövergripande förändring av vårt nuvarande ekonomiska
system för en hälsosam planet.

4. Stärka genomförandet av befintliga nationella åtaganden för en hälsosam
planet, genom att förstärka nationell miljölagstiftning, budget,
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planeringsprocesser och institutionella ramverk.
5. Säkerställa att offentliga och privata flöden är i linje med åtaganden för

miljö, klimat och hållbar utveckling.
6. Skynda på systemövergripande omställning av de sektorer där det finns

störst effekt att hämta, så som livsmedel, energi, vatten, byggnader,
tillverkning och mobilitet

7. Återuppbygga förtroende för samarbete och solidaritet.
8. Stärka och ge ny energi åt det multilaterala systemet.
9. Erkänna ett ansvar för framtida generationer som en hörnsten för gott

beslutsfattande.
10. Ta vidare resultaten från Stockholm+50 genom att stärka och ge ny

energi åt pågående internationella processer, så som FN-högnivåmötet
Summit of the Future i 2023.



Regeringsuppdrag för att stärka
äganderätten i skogen, öka
incitamenten för naturvård och
främja flexibla skyddsformer
Publicerad 03 juni 2022

Regeringen har beslutat att uppdra åt Skogsstyrelsen
och Naturvårdsverket att genomföra några av de
uppgifter som följer av propositionen om stärkt
äganderätt, flexibla skyddsformer och ökade incitament
för naturvården i skogen med frivillighet som grund.
Uppdragen följer även av regeringens proposition om
tydligare bestämmelser om ersättning vid avslag på
ansökningar om tillstånd till avverkning i fjällnära skog.
– Skogen är viktig för Sverige inte minst för jobb på våra landsbygder och för
att öka takten i klimatomställningen. Det är positivt att vi nu följer upp
skogspropositionen med viktiga regeringsuppdrag till berörda myndigheter,
säger landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg.

Följande beslutade regeringsuppdrag omfattas av
skogspropositionerna

Fler regelförenklingar för skogsbruket

I syfte att stärka äganderätten och villkoren för företagande inom
skogssektorn ska Skogsstyrelsen se över möjligheterna till enklare regler
inom skogsbruket. Bland annat ska Skogsstyrelsen göra en översyn av
reglerna för skogsbruk i granskog på före detta åkermark. Skogsstyrelsen ska
också analysera möjliga förenklingar av reglerna för ransonering,
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brukningsenhet, naturlig föryngring samt lägsta ålder för
föryngringsavverkning.

Ta fram ett nationellt mål för ökad hållbar tillväxt i skogen

Ökad hållbar tillväxt i skogen är viktig för den svenska skogsnäringens
framtida konkurrenskraft, för en växande, resurseffektiv och cirkulär
bioekonomi samt för klimatpolitiken både genom att den växande skogen
utgör en kolsänka och genom att skogsråvaran utgör substitution av fossila
material. Skogsstyrelsen ska därför, efter dialog med bland annat
skogsprogrammets programråd, skogsnäringen, forskningen och
miljöorganisationer och Naturvårdsverket ta fram ett förslag till nationellt
mål för ökad hållbar tillväxt i skogen som sedan kan beslutas av regeringen.
 Målets fokus bör ligga på ökad tillväxt i biomassa genom förbättrad
skogsskötsel samtidigt som klimatanpassning och den biologiska mångfalden
ökar i produktionsskogen. Målet bör utformas så att incitamenten och
motivationen för en förbättrad skogsskötsel och ökad hållbar tillväxt i skogen
ökar.

Staten som föregångare inom hållbart skogsbruk

Skogsstyrelsen ska, i samarbete med Sveaskog AB, Statens fastighetsverk
och Sametinget, stärka statens roll för ett hållbart skogsbruk och utveckla
alternativa brukningsmetoder som tar större hänsyn till tillgången på renbete
i det renskötselområde som ligger på statlig mark.

Skog och klövvilt

För att uppnå eftersträvad balans mellan klövviltstammar och fodertillgång
bedöms, förutom ökad rådgivning, även ytterligare insatser behövas.
Naturvårdsverket och Skogsstyrelsen ska därför tillsammans, i nära dialog
med länsstyrelserna, utreda möjliga åtgärder och vid behov föreslå
regelförändringar för att åstadkomma eftersträvad balans mellan
klövviltstammar och fodertillgång och därmed minska skadenivåerna på
skog.

Mer flexibelt, ändamålsenligt och attraktivt biotopskydd
samt skydds- och ersättningsformer särskilt anpassade för
fjällnära skog



Naturvårdsverket och Skogsstyrelsen ska tillsammans lämna förslag på
ändringar av den formella skyddsformen biotopskyddsområden i syfte att
göra den mer flexibel, ändamålsenlig och attraktiv. I detta uppdrag ingår
också att utreda mer flexibla skydds- och ersättningsformer särskilt
anpassade för det fjällnära området som kan vara attraktiva för markägare.

Utreda väntansavtal

Naturvårdsverket ska i nära dialog med Skogsstyrelsen utforma riktlinjer för
en enhetlig, effektiv och standardiserad tillämpning av naturvårdsavtal som
löper under en områdesskyddsprocess, s.k. väntansavtal, där särskild hänsyn
tas till markägarens situation.



Pressbriefing 2 juni med klimat-
och miljöminister Annika
Strandhäll, Uneps direktör Inger
Andersen och Kenyas
miljöminister Keriako Tobiko
Publicerad 02 juni 2022

Den 2 juni bjuder FN in media för en inledande
pressbriefing om högnivåmötet Stockholm+50 med
värdländerna Sverige och Kenya.

Tid: 2 juni 2022 kl. 11.50
Plats: Stockholmsmässan, område K, Press stake out, Älvsjö.
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Sverige och USA värdar för
högnivåsamtal för att minska
plastföroreningar
Publicerad 01 juni 2022 Uppdaterad 01 juni 2022

Sverige och USA stod idag, 1 juni, värdar för ett möte
där näringslivet, civilsamhället och ca 10 länder
diskuterade lösningar för att minska plastföroreningarna
och öka återvinningen av plast.
Användningen av plast orsakar utsläpp som bidrar till klimatförändringarna
samt orsakar föroreningar i naturen och haven. Därför har Sverige varit
drivande i att få till de internationella förhandlingar som nu inleds om ett
globalt plastavtal.

– Sveriges mål är att den plast som tillverkas har en hållbar design, som gör
att den går att återanvända, återvinna utan att farliga ämnen fortsätter finnas
i omlopp eller hindrar möjligheten till återvinning. Sedan ska den även
plastens påverkan på klimatet och miljön minskas längs hela livscykeln. För
klimatpåverkan gäller speciellt vid produktionen men även vid
avfallshanteringsledet, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll. 

Tillsammans med USA bjöd därför Sverige den 1 juni in till ett toppnivåmöte
med andra länder och viktiga företag, för att diskutera nya sätt att finansiera
omställningen av plast mot hållbarhet. Behovet av både statligt och privat
kapital är stort. Dessutom är det av stor vikt att företagen utvecklar en
hållbar design av plasten, så att den lättare kan återvinnas. 

Nu fortsätter arbetet för den svenska regeringen, för att driva på för ett
rättsligt bindande globalt avtal om plast. Därtill har regeringen nyligen
lanserat en nationell handlingsplan om plast för mindre plastanvändning, mer
återvinning och fler nya jobb.

Tillsammans utgör dessa åtgärder om plast ett viktigt steg för att Sverige ska
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ligga längst fram i klimatomställningen och skapa nya jobb i hela landet.



Svensk-indiskt FN-initiativ
fortsätter att leda tunga industrins
klimatomställning
Publicerad 01 juni 2022 Uppdaterad 01 juni 2022

Närmare ett hundratal deltagare från länder, industrier
samt internationella organisationer möts idag i
Stockholm inom initiativet LeadIT för att diskutera den
tunga industrins klimatomställning. Sverige, Indien och
World Economic Forum är värdar för mötet som
uppmanar till beslut och handling för att industrin ska
kunna axla ett internationellt ledarskap i
klimatomställningen. Nu ingår två nya länder i initiativet:
Japan och Sydafrika.
Högnivåmötet Industry Transition Dialogue inom Ledarskapsgruppen för
Industriomställning (LeadIT) samlar ministrar från länder från alla
kontinenter och företagsledare från olika branscher inom industrin för att
diskutera den tunga industrins omställning. LeadIT startades av Sverige
tillsammans med Indien på uppdrag av FN 2019.

– Sverige ska axla det internationella klimatledarskapet och visa hela världen
hur klimatomställningen skapar jobb och tillväxt. Inte någon gång i
framtiden, utan här och nu ser vi starten på en grön industriell revolution i
Sverige. Idag har jag varit med om att avtäcka världens första fordon som
framställts i Sverige av Volvo och med fossilfritt stål från SSAB. Genom
LeadIT samarbetar vi, driver på, och stöttar andra länder så att världen kan
snabba på omställningen av den tunga industrin, säger klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll

Mötet är ett viktigt tillfälle för länder och företag att komma överens om
vilka insatser från offentlig och privat sektor som kommer möjliggöra den
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tunga industrin klimatomställning till att bli klimatneutrala år 2050. Det
handlar bland annat om att skapa förutsättningar för att öka både utbud och
efterfrågan av klimatsmarta industriprodukter. Det handlar även om att
arbeta fram färdplaner från industrin som visar på möjligheter, identifierar
hinder och ger förslag på lösningar för att driva på den egna industrins
omställning och attrahera kapital för de investeringar som behövs.

– Jag är också glad att idag välkomna två nya medlemmar i gruppen; Japan
och Sydafrika. Att de ansluter sig till LeadIT möjliggör även för stärkt
bilateralt samarbete i omställningsfrågor mellan våra länder, säger Annika
Strandhäll.



Pressbriefing med klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll
och assistant secretary Monica
Medina, amerikanska UD
Publicerad 01 juni 2022

Den 1 juni arrangerar Sverige och USA ett
högnivårundabordssamtal, tillsammans med Alliance to
End Plastic Waste och FN:s utvecklingsprogram UNDP,
om behovet av nya samarbeten inom finansiering
mellan olika aktörer för att lösa problemen med plast. I
samband med mötet hålls en pressbriefing för media på
plats.

Tid: 1 juni 2022 kl. 15.45
Plats: Stockholmsmässan, område K, Press stake out, Älvsjö.

Innan mötet kl. 16.00 håller klimat- och miljöminister och assistant secretary
Monica Medina från amerikanska UD en pressbriefing.  Därefter går det bra
för media att delta under de två inledande anföranden av Annika Strandhäll
och Monica Medina under mötet som inleds kl 16.00.
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Internationell klimat- och
miljövecka i Stockholm 30 maj-5
juni
Publicerad 30 maj 2022

Nu inleds den internationella klimat- och miljöveckan i
Stockholm med en rad högnivåmöten, bland annat
LeadIT om industrins omställning, FN-konferensen
Stockholm +50 på Stockholmsmässan samt MoCa, en
årlig ministerdialog om klimatomställning. FN:s
generalsekreterare Guterres och USA:s klimatsändebud
John Kerry är några av deltagarna.
Den 2–3 juni 2022 arrangerar FN högnivåmötet Stockholm+50, i Stockholm,
där Sverige står som värd, tillsammans med Kenya. I år är det femtio år
sedan FN:s första miljökonferens ägde rum, Stockholmskonferensen 1972,
som Olof Palme var initiativtagare till. Ambitionen med Stockholm+50 är att
högtidlighålla 50-årsjubiléet, men också att bidra till att öka takten i
omställningen mot hållbara och gröna samhällen, fler jobb och en miljö i
balans för alla, där ingen lämnas utanför.

– Många löften och åtaganden har gjorts av världens länder, men det brister i
genomförandet. Mer behöver göras fortare för att vi ska kunna vända
utvecklingen, och därför är det viktigt att världen samlas för att diskutera
vägen framåt, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Ett urval av aktiviteter som sker under internationella klimat- och
miljöveckan i Stockholm:

31 maj: 6th Ministerial on Climate Action (MoCA6). En årlig
ministerdialog om globalt klimatarbete och implementeringen av
Parisavtalet. Värd: EU, Kanada och Kina. Plats: Saltsjöbadens Grand
Hotell
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1 juni: Industry Transition Dialogue, ledarskapsdialogen för
industriomställning. Klimat- och miljöministrar diskuterar industrins
omställning tillsammans med företag inom den tunga industrin inom
initiativet Lead IT som startades av Sverige tillsammans med Indien
2019.  Plats: Stockholmsmässan
1 juni: Högnivå Rundabordssamtal om innovativ finansiering mot
plastföroreningar och främjandet av ökad cirkularitet av plast.  Sverige
och USA är värdar och UNDP Alliance to end plastic waste är
medarrangörer för samtalet.  Klimat- och miljöministrar kommer
tillsammans med näringslivet, civilsamhället och globala
finansieringsinstitutioner diskutera om möjliga lösningar. Plats:
Stockholmsmässan
1 juni: Högnivåmöte för tre FN-konventioner om kemikalier och avfall.
Högnivåmöte om de tre konventionerna som hanterar farliga kemikalier,
farligt avfall respektive långlivade organiska föroreningar. Plats:
Stockholmsmässan
1 juni: Ungdomsevenemang med Nordiska ministerrådet. Eventet lyfter
fram ungas deltagande, i Stockholm+50 specifikt och hur det kan ske
inom multilaterala processer i allmänhet. Plats: Stockholmsmässan
1 juni: Ministermöte om klimatfinansiering. Hur utökade partnerskap kan
bidra till snabbomställning för resiliens. Plats: Stockholmsmässan
2–3 juni: Stockholm +50. Sverige är tillsammans med Kenya värd för en
FN-konferens om klimat och miljö där världens länder ska samlas för att
diskutera åtgärder för genomförandet av globala åtaganden och löften
och snabba på omställningen. Det är det största FN-mötet som hållits i
Sverige sedan 1972 då Olof Palmes engagemang ledde till att FN:s första
miljökonferens lades i Stockholm. Plats: Stockholmsmässan
5 juni: Världsmiljödagen. Sverige är värd för FN:s världsmiljödag och en
lång rad aktiviteter sker runt om i hela landet. FN kommer lyfta goda
exempel från Sverige. På Tekniska museet genomförs ett möte med
UNEP:s ordförande Inger Andersen och Annika Strandhäll. Plats:
Tekniska museet



Pressbriefing med Annika
Strandhäll inför FN-mötet
Stockholm+50 och den
internationella klimat- och
miljöveckan
Publicerad 30 maj 2022 Uppdaterad 30 maj 2022

Idag, måndag den 30 maj, klockan 09.30 håller klimat-
och miljöminister Annika Strandhäll en pressbriefing
inför FN-mötet Stockholm+50 och andra högnivåmöten
som äger rum under veckan i Stockholm. Medverkar
gör även Johanna Lissinger Peitz, ambassadör för
Stockholm+50.

Plats:

På pressbriefingen ges också information om en del av de övriga möten och
aktiviteter som sker mellan 30 maj och 5 juni. Det handlar bland annat om
följande möten:

31 maj  |  Ministerial on Climate Action (MoCa)

1 juni  |  The Leadership Group for Industry Transition (LeadIT) 
Ledarskapsgruppen för industriomställning fokuserar på den tunga
industrins omställning och leds av Sverige och Indien

1 juni  |  Innovative Finance for Plastics – Roundtable
Sverige och USA är värdar för det internationella rundabordssamtalet om
innovativa finansieringslösningar för att minska plastföroreningar
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Sverige partner och
styrelsemedlem i USA-ledd
klimatkoalition
Publicerad 25 maj 2022

På förfrågan från USA har Sverige nu gått med i First
Movers Coalition (FMC). Sverige kommer även att sitta
med i dess styrelse. FMC samlar företag och länder
som går före i klimatomställningen genom att driva på
utvecklingen av klimatsmarta produkter. Fyra svenska
storföretag ingår redan i koalitionen.
– Sverige ska visa världen att klimatomställningen kan skapa jobb och
tillväxt, såsom när svenska företag går före i utvecklandet av de
klimatsmarta lösningar och produkter som behövs för att få ned utsläppen.
Att vinu går in som partnerland i FMC ger oss möjlighet att ytterligare driva
på det globala klimatarbetet säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

Som partnerland åtar sig Sverige att uppmuntra fler svenska bolag att ansluta
sig till FMC och att lyfta FMC som ett verktyg för att snabba på det globala
klimatarbetet. FMC omfattar sju sektorer som står för 30 procent av de
globala utsläppen av växthusgaser: aluminium, flyg, kemikalier, betong,
sjöfart, stål och tunga transporter. Utöver USA och Sverige ingår också
Indien och Japan i styrelsen. Italien, Norge och UK är också partnerländer i
FMC.
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Regeringen lämnar första
skrivelsen om Sveriges
genomförande av Agenda 2030 till
riksdagen
Publicerad 24 maj 2022

Sverige ligger långt fram i genomförandet av Agenda
2030 och de globala målen för hållbar utveckling.
Samtidigt behöver vi öka takten i omställningen till ett
hållbart samhälle. Det konstaterar regeringen som nu
lämnar den första skrivelsen om Sveriges
genomförande av Agenda 2030 till riksdagen.
För första gången gör regeringen en bedömning av hur väl Sverige uppfyller
agendans delmål. Sverige har goda förutsättningar att nå målen i agendan
och flera delmål har redan uppnåtts. Men samtidigt har Sverige stora
utmaningar och på många områden krävs fortsatta insatser.

Regeringen har tre tydliga prioriteringar. Att bekämpa den grova
brottsligheten och bryta segregationen. Att öka takten i klimatomställningen
och att ta tillbaka kontrollen över välfärden.

– Regeringens tre prioriterade områden sammanfaller med det vi åtagit oss
inom genomförandet av Agenda 2030 och de utmaningar Sverige behöver
hantera för att nå målen, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll,
ansvarig för samordningen av det nationella genomförandet av Agenda 2030.

Skrivelsen visar på en lång rad initiativ som ska öka takten i omställningen
till ett hållbart samhälle utifrån de tre dimensionerna av hållbarhet, den
sociala, den ekonomiska och den miljömässiga, där ingen ska lämnas utanför.
Välfärdssatsningar i kombination med stora investeringar i grön industri och
elektrifiering ska göra Sverige till världens första fossilfria välfärdsland.
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Samtidigt konstaterar regeringen att covid-19-pandemin har tryckt tillbaka
många av de framsteg som gjorts, inte minst globalt. Rysslands invasion av
Ukraina riskerar dessutom att få förödande konsekvenser för genomförandet
av Agenda 2030. Agenda 2030 visar på behovet av att olika
samhällsutmaningar och kriser hänger ihop.

– För att vi ska nå de globala målen för hållbar utveckling är arbetet på lokal,
regional, nationell och internationell nivå avgörande. Genom Sveriges
utrikespolitik och biståndsarbete bidrar vi till det globala genomförandet av
Agenda 2030 med syfte att skapa en inkluderande och rättvis omställning för
alla, säger biståndsminister Matilda Ernkrans, ansvarig för samordningen av
det internationella genomförandet av Agenda 2030.

Skrivelsen ger också en överblick över det arbete regeringen bedriver med
bäring på samstämmighet mellan politikområden. Ett avsnitt ägnas åt att
redogöra för de omfattande konsultationer med civilsamhället som hållits
som ett led i arbetet med att ta fram skrivelsen.



Klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll besöker Umeå
Publicerad 24 maj 2022 Uppdaterad 24 maj 2022

Onsdagen den 25 maj reser klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll till Umeå för att bland annat besöka
Dåva deponi och avfallscenter och Umeå Hamn och
färjeterminalen.
Intervjuförfrågningar skickas till pressekreterare Tove Kullenberg (se
kontaktuppgifter).

Program

10.00-11.15   Verksamhetsbesök på Dåva deponi och avfallscenter

12.00-13.00   Lunchföreläsning vid Umeå universitet

13.40-14.30   Verksamhetsbesök på Umeå Hamn och färjeterminalen

15.00-16.00   Möte hos IF Metalls avdelningsstyrelse i Umeå om regeringens
ambitioner för klimatet och den gröna omställningen

https://www.regeringen.se/


Regeringen fattar beslut som
skyndar på utbyggnad om
havsbaserad vindkraft
Publicerad 19 maj 2022

Regeringen har i dag fattat beslut om förnyat tillstånd till
Vattenfall för vindkraftsparken Kriegers flak söder om
Trelleborg. Ändringen innebär att större vindkraftverk
kan byggas och att de kan vara i drift under hela sin
tekniska livslängd.
Regeringen beslutade idag om en ändring av ett tidigare tillstånd för en
havsbaserad vindkraftspark på svenska Kriegers flak, söder om Skåne.
Beslutet innebär att den senaste generationens vindkraftverk med en
totalhöjd på upp till 280 meter mot tidigare 170 meter kan byggas, vilket
såväl sänker produktionskostnaderna som ger en ökad och mer jämn
elproduktion. En förlängning av tillståndstiden från 30 till 35 år innebär att
vindkraftverken kan producera el under hela sin tekniska livslängd.

– Med regeringens beslut idag tar vi ytterligare viktiga steg för att växla upp
vår gröna industriella revolution. Regeringen stärker Sverige genom att
snabbare bryta beroendet av fossila bränslen, bygga ut vår energiproduktion
och skynda på den gröna industriella revolutionen, säger klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll.

– Vindkraft långt ute till havs är avgörande för att stärka Sveriges
energiförsörjning framåt. Beslutet om Kriegers flak kommer att öka
elproduktionen, så vi kan få tillgång till mer billig el snabbt, säger energi- och
digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar.

Regeringen skyndar på utbyggnaden av vindkraft långt ute till havs, som
generellt varken hörs eller syns från land. Havsbaserad vindkraft innebär
generellt en mindre påverkan på motstående intressen och den ger en
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jämnare elproduktion. Regeringen har sedan tidigare gett Energimyndigheten
i uppdrag att tillsammans med andra berörda myndigheter peka ut lämpliga
områden för att möjliggöra ytterligare 90 TWh elproduktion till havs, utöver
de områden som pekas ut i Sveriges havsplaner.

Regeringskansliet handlägger även en ansökan enligt kontinentalsockellagen
om nedläggning av kablar för landanslutning av vindkraftsparken. 



Pressträff med Annika Strandhäll
och Khashayar Farmanbar om
havsbaserad vindkraft
Publicerad 19 maj 2022 Uppdaterad 19 maj 2022

Idag, torsdag den 19 maj håller klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll och energi- och
digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar en
pressträff. Temat för pressträffen är havsbaserad
vindkraft och regeringens arbete för att stärka Sveriges
energiförsörjning.

Plats:

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen. 
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Klimaträttsutredningen överlämnar
sitt slutbetänkande
Publicerad 18 maj 2022 Uppdaterad 18 maj 2022

Idag, onsdag den 18 maj hålls en pressträff med
anledning av att klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll tar emot klimaträttsutredningens
slutbetänkande. Utredningen har haft i uppgift att se hur
relevant lagstiftning kan ses över för att klimatmålen ska
kunna nås.

Tid: 18 maj 2022 kl. 10.00
Plats: Digitalt och på plats i Lilla pressrummet, kvarteret Loen. Entré via
grinden vid Karduansmakargatan/Rödbogatan. Möjlighet finns att delta via
länk.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen. 
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Inför EU-ordförandeskap: Annika
Strandhäll möter Tjeckiens
miljöminister
Publicerad 17 maj 2022 Uppdaterad 17 maj 2022

Den 17 maj reser klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll till Prag för att tala på ett seminarium om
cirkulär ekonomi och för att träffa Tjeckiens
miljöminister Anna Hubáčková.
Under resan träffar Annika Strandhäll sin tjeckiska motsvarighet Anna
Hubáčková för att bland annat diskutera samarbetet inför de båda ländernas
kommande EU-ordförandeskap.

– Både Tjeckien och Sverige går snart in i ordförandeskapsrollerna i EU –
därför blir det extra viktigt med ett nära samarbete länderna emellan, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Annika Strandhäll talar på seminariet The Swedish-Czech Circular Economy
Forum, som är arrangerat av Business Sweden, Sveriges ambassad i Prag och
det tjeckiska miljöministeriet. Seminariet ska leda till erfarenhetsutbyte och
kunskap om svensk teknologi, som främjar omställningen till en cirkulär
ekonomi, med tjeckiska intressenter.
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Statssekreterare Grönvall till Paris
om framtida kemikaliepolicy
Publicerad 12 maj 2022 Uppdaterad 12 maj 2022

Idag den 12 maj deltar statssekreterare Anders Grönvall
på det franska EU-ordförandeskapets ministerkonferens
om kemikalier i Paris.
Det närmaste året ska ett flertal EU-regelverk på kemikalieområdet, t.ex.
Reach-förordningen, revideras för att genomföra ambitionerna i EU:s
kemikaliestrategi för hållbarhet. Sverige kommer att hålla i förhandlingarna
av dessa regler under vårt ordförandeskap i EU våren 2023. Ett ambitiöst
genomförande av kemikaliestrategin är en prioritet för Sverige.

Statssekreterare Anders Grönvall kommer att inledningstala på
ministerkonferensen tillsammans med Frankrikes miljöminister Barbara
Pompili, och delta i högnivådiskussioner om utvecklingen av EU:s
kemikaliepolicy. 
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Stärkt nordiskt miljö- och
klimatsamarbete efter möte i Oslo
Publicerad 03 maj 2022

De nordiska miljö- och klimatministrarna har idag
antagit deklarationer om både grön sjöfart och budskap
inför förhandlingarna inom FN-konventionen för
biologisk mångfald. Ministrarna har också kommit
överens om fortsatt hög ambition i arbetet med att ta
fram ett globalt avtal mot plastföroreningar.
Under det nordiska miljö- och klimatministermötet i Oslo den 3 maj
beslutade ministrarna att Norden fortsatt ska ha en aktiv och ambitiös roll i
förhandlingarna för ett rättsligt bindande globalt avtal mot plastföroreningar.
Dessutom beslutade ministrarna att skicka ett gemensamt brev till Inger
Andersen, direktören för FN:s miljöprogram Unep, för att ge stöd till Uneps
vidare arbete för ett globalt avtal mot plastföroreningar.

– Plastföroreningar är ett problem som kräver gränsöverskridande lösningar.
Norden ska ha en drivande roll i förhandlingarna för ett rättsligt bindande
globalt avtal. Dessutom ska de nordiska länderna fortsatt verka för att vara
föregångsländer i klimatomställningen, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Ministrarna antog även en deklaration om sjöfart som handlar om nordiskt
samarbete för att bidra till genomförandet av Clydebankdeklarationen från
FN:s klimattoppmötet COP26 i Glasgow. Deklarationen slår fast att de
nordiska länderna kommer att utforska möjligheter till att stödja etableringen
av gröna sjöfartskorridorer inom och mellan länderna. I den andra
ministerdeklarationen presenterar länderna gemensamma budskap inför FN-
konventionen om biologisk mångfalds partsmöte, COP15, i Kunming 2022.

Under mötet diskuterade ministrarna hur de nordiska länderna kan bidra till
ökad ambition inom förhandlingarna i klimatkonventionen och verka för att

https://www.regeringen.se/


vara föregångsländer i klimatomställningen. Annika Strandhäll informerade
också om det kommande mötet mellan nordiska ministrar och nordiska
ungdomsrepresentanter i anslutning till Stockholm +50.



Annika Strandhäll deltar i nordiskt
miljö- och klimatministermöte
Publicerad 03 maj 2022 Uppdaterad 03 maj 2022

Den 3 maj möts Nordens miljö- och klimatministrar i
Oslo. Ministrarna ska bland annat diskutera hur de
nordiska länderna kan bidra till hög ambition i
internationella förhandlingar om biologisk mångfald,
klimat och framtagandet av ett rättsligt bindande globalt
avtal mot plastföroreningar.
Vid mötet kommer ministrarna anta en deklaration om grön sjöfart och en
deklaration med viktiga nordiska politiska budskap inför biologisk
mångfaldförhandlingarna vid COP15.

– De nordiska länderna spelar en viktig roll i många internationella
förhandlingar på miljö- och klimatområdet. Det är därför mycket positivt att
vi träffas och diskuterar hur vi kan agera tillsammans för hög ambition, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

På mötets dagordning finns också en diskussion om vetenskapspanelen för
kemikalier, avfall och föroreningar som beslutades vid FN:s miljöförsamling
UNEA 5.2, och ett beslut om ändringar i föreskrifterna för miljömärket
Svanen. Ministrarna kommer också att diskutera hur de nordiska länderna
kan samarbeta för ökad ambition mot FN:s klimattoppmöte COP27 i
Egypten.

Annika Strandhäll kommer också att informera sina nordiska kollegor om det
kommande FN-mötet Stockholm +50, inklusive planeringen för ett möte den
1 juni mellan nordiska ungdomar och de nordiska miljö- och
klimatministrarna där ungdomarna själva sätter agendan.
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Forskning inom regeringens
prioriterade områden – klimatet i
fokus
Publicerad 27 april 2022 Uppdaterad 27 april 2022

Under våren kommer utbildningsminister Anna Ekström
att leda en serie forskarseminarier med fokus på
regeringens tre prioriterade områden: segregation och
kriminalitet, klimatomställning samt välfärd. Vid det
första seminariet ”En ny spelplan för klimatet” som
arrangeras i dag tillsammans med Formas deltar även
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.
Regeringen har satt upp tre tydliga politiska prioriteringar för att ta sig an
samhällsproblemen, Sverige ska:

Vända på varje sten för att bryta segregationen och kriminaliteten.
Driva på klimatomställningen och skapa jobb i hela landet.
Ta tillbaka den demokratiska kontrollen över välfärden.

Alla statsråd ska arbeta efter prioriteringarna och bidra till att de
förverkligas. Syftet med de forskarseminarier som nu genomförs är att
regeringen ska få ta del av forskares kunskap och inspel kring hur dessa
utmaningar kan lösas.

Klimatförändringarna beskrivs ofta som vår tids ödesfråga och
klimatomställningen måste gå snabbare. Samtidigt har covid-19-pandemin
och Rysslands invasion av Ukraina förändrat spelplanen för klimatarbetet
och påverkat allt från internationella samarbeten till näringslivets
förutsättningar och människors vardag. Det finns nu ett stort behov av att
förstå det aktuella världslägets betydelse för Sveriges klimatarbete –
nationellt och internationellt.
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Vid dagens seminarium kommer ett antal forskare att samtala med
ministrarna och bidra med sina perspektiv på klimatarbetets utmaningar i
ljuset av de senaste årens utveckling. Forskningsrådet Formas kommer också
att berätta om sitt arbete med att främja svensk klimatforskning och dess
genomslag i samhället genom det nationella forskningsprogrammet om
klimat.



Klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll besöker Oskarshamn
Publicerad 22 april 2022

Måndagen den 25 april reser klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll till Oskarshamn för att bland annat
besöka det centrala mellanlagret för använt kärnbränsle
(Clab) och träffa gymnasieelever ifrån
Oscarsgymnasiet.
Intervjuförfrågningar skickas till pressekreterare Tove Kullenberg (se
kontaktuppgifter). Tid för intervjuer finns bland annat mellan 13.15-13.50.

Program

11.15-12.30    Verksamhetsbesök på Clab (ej öppet för media)

15.00-15.30    Besök och frågestund, Oscarsgymnasiet, Oskarshamn
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Miljösanktionsavgift mot
användning av växtskyddsmedel
på vissa platser
Publicerad 22 april 2022

Regeringen återinför tillståndsplikten för vissa
trädgårdar vid yrkesmässig användning av
växtskyddsmedel. Regeringen inför också
miljösanktionsavgifter på upp till 20 000 kr för
överträdelser av förbudet mot att använda
växtskyddsmedel på vissa platser.
För att skydda miljön och människors hälsa, särskilt känsliga grupper som
barn och gravida, har regeringen tidigare fattat beslut om ett förbud mot
användning av växtskyddsmedel på bland annat skolgårdar, lekplatser och i
parker.

– Genom det här beslutet blir reglerna tydligare och vi kommer allt närmare
målet om giftfri miljö. Miljösanktionsavgifterna gör att det får konsekvenser
att bryta mot förbudet att använda växtskyddsmedel på otillåtna platser,
säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Tillståndsplikten återinförs för användning av växtskyddsmedel i så kallad
yrkesmässig användning i parker och trädgårdar som allmänheten har
tillträde till, till exempel handelsträdgårdar.

Vid överträdelse av förbudet mot användning av växtskyddsmedel utgår en
miljösanktionsavgift på 20 000 kr om överträdelsen sker i yrkesmässig
verksamhet och i annat fall på 5 000 kr.

Ändringen i förordningen om bekämpningsmedel träder i kraft den 31
oktober 2022. Ändringen i förordningen om miljösanktionsavgifter träder i
kraft den 1 juni 2022.
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Regeringen ger uppdrag om
hållbart skogsbruk
Publicerad 13 april 2022 Uppdaterad 13 april 2022

Regeringen har idag gett Naturvårdsverket och
Skogsstyrelsen i uppdrag att underlätta för alla som
arbetar i och med skogen praktiskt ska kunna ta hänsyn
till enskilda arter och samtidigt få ekonomi i sina
verksamheter.
Uppdraget innebär att regeringen ger Naturvårdsverket och Skogsstyrelsen i
uppdrag att:

ta fram strategier och arbetssätt för förebyggande åtgärder för artskydd i
skogen.
revidera och besluta om myndigheternas befintliga gemensamma
riktlinjer för handläggning av artskyddsärenden i skogsbruket. De
gemensamma riktlinjerna ska också innehålla en ansvarsfördelning för
kunskapsinhämtning i ärenden.
underlätta för skogsägare och verksamhetsutövare genom att fortsätta
utveckla befintliga vägledningar om lämplig hänsyn till fridlysta arter
och deras livsmiljöer vid skogsbruksåtgärder.
föra en dialog med länsstyrelser och andra relevanta myndigheter,
representanter för skogsägare, skogsnäring, miljöorganisationer och
andra berörda vid genomförande av uppdraget.

I ett nästa steg avser regeringen att göra en översyn av
artskyddsförordningen som avser hur artskyddsbestämmelserna i
fågeldirektivet och art- och habitatdirektivet ska införlivas i förordningen
och därefter en översyn av miljöbalken i de delar som föranleds av
artskyddsutredningens betänkande.

Myndigheterna ska slutredovisa uppdraget senast den 30 september 2023.
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Fem åtgärder för att stärka
Sveriges motståndskraft och leda
klimatomställningen
Publicerad 11 april 2022 Uppdaterad 11 april 2022

Regeringen föreslår i vårändringsbudgeten fem
åtgärder för att påskynda den gröna omställningen.
Med fler som reser miljövänligt, fler godstransporter på
järnväg och mer energieffektiva hus kan Sverige minska
sitt beroende av fossila bränslen och leda
klimatomställningen.
– För att leda klimatomställningen och stärka Sverige behöver vi ställa om
transportsektorn som står för en tredjedel av Sveriges utsläpp. Därför
föreslår regeringen en förstärkt miljökompensation så att mer gods flyttas
från väg till järnväg. Dessutom föreslår regeringen stöd till regionerna för att
fler ska kunna resa klimatsmart i hela landet, säger infrastrukturminister
Tomas Eneroth.

– Vi ska göra mer för att klara klimatet. Därför föreslår nu regeringen stärkta
anslag till klimatbonusen för att snabba på omställningen av fordonsflottan.
Vi presenterar också en satsning för ökad energieffektivisering i radhus,
villor och andra småhus säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll. 

Regeringen avser att överlämna följande förslag i den kommande
vårändringsbudgeten till riksdagen:

Förstärkt miljökompensation för att öka
godstransporter på järnväg

Regeringen föreslår att miljökompensationen för godstransporter på järnväg
förstärks med ytterligare 697 miljoner kronor under 2022. Syftet är att öka
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överflyttningen av godstransporter från väg till järnväg.
Miljökompensationen kan sökas av tågoperatörer för alla godstransporter på
järnväg utom för transporter av järnmalm.

Stöd till regionerna för att göra det enklare att resa
med kollektivtrafiken

Regeringen föreslår att Trafikverket ges möjlighet att medfinansiera
regionerna för deras kostnader att utveckla och integrera regionala
biljettsystem. Detta åstadkoms genom ett utvidgat anslagsändamål. I
budgetpropositionen för 2022 föreslog regeringen medel för införande av ett
nationellt biljettsystem för all kollektivtrafik i hela Sverige. I samband med
genomförandet har det visat sig finnas behov av att justera inriktningen för
hur ett system bäst utformas. Regeringen anser att de befintliga
biljettsystemen, som de regionala kollektivtrafikmyndigheterna ansvarar för,
bör anpassas för att dessa bättre ska kunna samordnas nationellt. Detta ska
göra det enklare för resenärer att resa med kollektivtrafiken för ett nationellt
resande.

Ökat anslag till klimatbonusbilar

Regeringen föreslår att ytterligare medel tillförs anslaget för klimatbonus.
För att fortsatt bidra till omställningen av bilflottan, minska beroendet av
fossila drivmedel och möta den kraftigt ökade försäljningen av
klimatbonusbilar, främst rena elbilar, ökas anslaget för klimatbonusen med
3,9 miljarder kronor för 2022. Därmed kommer exempelvis en person som
köper en ren elbil fram till 1 juli 2022 fortsatt kunna få 70 000 kronor i
ekonomiskt stöd.

Kompetenslyft för energieffektiv renovering av
småhus

Regeringen föreslår insatser för kompetenslyft för energieffektiv renovering
av småhusbeståndet. Statens energimyndighet tilldelas 10 miljoner kronor för
att höja småhusägares, energiexperters, energikartläggares, entreprenörers
och installationsföretags kompetens för att på kort och lång sikt minska
småhusbeståndets energi- och effektbehov för att minska sårbarheten vid
höga energipriser och öka försörjningstryggheten.

Konjunkturinstitutets klimatarbete förstärks



EU-kommissionen presenterade 2021 ett omfattande lagstiftningspaket på
klimatområdet, Fit for 55, som framöver kommer att påverka
förutsättningarna för den svenska klimatpolitiken. På grund av
lagstiftningspaketets omfattning och komplexitet föreslår regeringen att
Konjunkturinstitutets klimatarbete förstärks med ett tillskott på 3 miljoner
kronor under 2022 för att utöka myndighetens analyskapacitet på det
miljöekonomiska området.



Pressträff med
infrastrukturminister Tomas
Eneroth och klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll
Publicerad 10 april 2022 Uppdaterad 10 april 2022

Måndag den 11 april håller infrastrukturminister Tomas
Eneroth och klimat- och miljöminister Annika Strandhäll
en pressträff. Ministrarna kommer att presentera nyheter
ur regeringens vårändringsbudget.

Tid: 11 april 2022 kl. 09.15
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats i
Bella, ingång Rödbodgatan 6 eller digitalt via Zoom.
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Försvarsmakten får miljötillstånd
för övningsverksamhet på Gotland
Publicerad 08 april 2022

Regeringen har slutligt prövat frågan om tillstånd enligt
miljöbalken till militär övningsverksamhet på Tofta
skjutfält, söder om Visby, på Gotland och ger
Försvarsmakten tillstånd. Regeringens beslut innebär
ingen ändring av verksamhetens totalram när det gäller
antalet skott eller övningsdagar i förhållande till det
överklagade beslutet från miljöprövningsdelegationen
vid länsstyrelsen i Stockholms län, men ökar
flexibiliteten genom färre restriktioner gällande när och
var skjutövningar får genomföras.
– Gotland är ett strategiskt mycket viktigt område i händelse av en kris eller
krig. Med regeringens beslut ges Försvarsmakten bättre förutsättningar att
fullgöra sitt uppdrag på Gotland, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

Beslutet innebär att Försvarsmakten ges tillstånd för militär
övningsverksamhet på Tofta skjutfält.  Tillståndet omfattar även skjutning
med tungt artilleri in mot skjutfältet från fem grupperingsplatser utanför
skjutfältet. Regeringens beslut innebär ingen ändring av verksamhetens
totalram när det gäller antalet skott eller övningsdagar i förhållande till det
överklagade beslutet från miljöprövningsdelegationen vid länsstyrelsen i
Stockholms län, men ökar flexibiliteten i tillståndet genom färre restriktioner
när det gäller när och Försvarsmakten får skjutövningar. Antalet skjutdagar
på södra och norra delen av skjutfältet utökas och villkor som reglerar
övningstider justeras för att öka flexibiliteten i tillståndet och därmed skapa
bättre förutsättningar för Försvarsmakten att fullgöra sitt uppdrag på
Gotland. I övrigt föreslås smärre justeringar av ett antal övriga villkor i
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förhållande till det överklagade tillståndet.



Regeringen tar emot förslag om
nya klimatmål för konsumtion och
export
Publicerad 07 april 2022 Uppdaterad 07 april 2022

Idag har regeringen tagit emot Miljömålsberedningens
delbetänkande till regeringen, där beredningen bland
annat föreslår att det klimatpolitiska ramverket ska
kompletteras med mål om klimatpåverkan från
konsumtion och klimatnyttan från export.
– Klimatpolitiken behöver långsiktighet för att nödvändiga förändringar ska
kunna komma till stånd. Därför är det väldigt positivt att samtliga
riksdagspartier står bakom dessa världsunika och ambitiösa förslag, säger
klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

De mål som Miljömålsberedningen föreslår i sitt delbetänkande till
regeringen är:

Mål för konsumtionens klimatpåverkan, inklusive ett långsiktigt mål om
att nå nettonollutsläpp till 2045.
Mål för exportens klimatpåverkan.
Mål om att inkludera den internationella flygets och sjöfartens
klimatpåverkan i Sveriges långsiktiga territoriella klimatmål.
Mål om att inkludera koldioxidutsläpp från inrikes flyg i etappmålet för
inrikes transporter till 2030.
Mål om att utsläppen från offentligt upphandlade varor och tjänster ska
minska snabbare än utsläppen från samhället i övrigt.
Miljömålsberedningen föreslår även ett paket styrmedel och åtgärder
inom detta område, inklusive ett krav att beakta de nationella
klimatmålen i offentlig upphandling.

https://www.regeringen.se/


Havs- och vattenmyndighetens
generaldirektör får förlängt
Publicerad 07 april 2022 Uppdaterad 07 april 2022

Jakob Granits nuvarande förordnande som
generaldirektör och chef för Havs- och
vattenmyndigheten löper till och med den 31 augusti
2022. Regeringen har nu beslutat att förlänga hans
förordnande till och med den 31 augusti 2025.
Jakob Granit tillträdde som generaldirektör för Havs- och vattenmyndigheten
2016. Jakob Granit är doktor i naturgeografi och har bland annat arbetat vid
Stockholm International Water Institute, Världsbanken och Sida.

https://www.regeringen.se/


Pressträff med Annika Strandhäll
och Miljömålsberedningen
Publicerad 07 april 2022 Uppdaterad 07 april 2022

Torsdagen den 7 april håller klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll en pressträff med anledning av att
regeringen tar emot Miljömålsberedningens
delbetänkande Sveriges globala klimatavtryck.

Tid: 7 april 2022 kl. 13.30
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats vid
pressträffen i Lilla pressrummet, ingång Rödbodgatan 6, eller digitalt via
Zoom.

Med på pressträffen medverkar även Miljömålsberedningens ordförande
Emma Nohrén samt ledamöterna Marlene Burwick (S), Christofer Fjellner
(M), Joar Forssell (L), Martin Kinnunen (SD), Magnus Manhammar (S),
Rickard Nordin (C), Kjell-Arne Ottosson (KD), Amanda Palmstierna (MP)
och Elin Segerlind (V).

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen. 

https://www.regeringen.se/


Regeringen snabbar på
utbyggnaden av vindkraft
Publicerad 06 april 2022

Regeringen lägger fram ett vindkraftspaket för att
snabba på utbyggnaden av billig och grön el i Sverige.
Paketet består av fyra beslut för att möta det ökade
elbehovet och för att stärka Sverige.
– Nu tar regeringen viktiga steg mot en snabbare och enklare process för
vindkraften. Det är bra för klimatet, för jobben och för säkerheten. Vindkraft
är grön och billig elproduktion, som kan komma i gång snabbt, säger klimat-
och miljöminister Annika Strandhäll.

Det kommunala vetot – rätten att säga ja eller nej till vindkraftsprojekt –
behålls, och en snabbutredning om stärkta incitament till kommuner och
lokalsamhällen för utbyggd vindkraft tillsätts.

– Vi ska se till att invånarna i kommuner som säger ja till vindkraft får ökade
fördelar. Dessutom ökar vi takten för vindkraft som byggs långt ute till havs,
som generellt varken hörs eller syns från land, säger Annika Strandhäll.

Regeringens vindkraftspaket innehåller fyra delar: 

1. Proposition om tidigare kommunalt ställningstagande till vindkraft. Med
förslag som tidigarelägger och gör kommunernas vetorätt mer
förutsägbar.

2. Kommittédirektiv för en utredning om stärkta incitament till kommuner
och lokalsamhällen för utbyggd vindkraft. Utredningen ska redovisa
senast 31 mars 2023. Regeringen utser Ulrika Liljeberg,
kommunstyrelsens ordförande (C) i Leksands kommun, till särskild
utredare.

3. Kommittédirektiv för en utredning som effektiviserar regeringens roll
som prövningsmyndighet för förvaltningsärenden enligt miljöbalken,
bland annat ärenden om havsbaserad vindkraft. Utredningen ska
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redovisa senast 30 juni 2023. Regeringen utser Eva Östman Johansson,
kammarrättsråd och vice ordförande på avdelning på Kammarrätten i
Stockholm, till särskild utredare.

4. Regeringsuppdrag till Havs- och vattenmyndigheten att utreda
konkurrerande vindkraftparker till havs. Myndigheten ska utreda ett
system för hur aktörer tilldelas ensamrätt att etablera havsbaserad
vindkraft i specifika områden. Myndigheten ska redovisa uppdraget
senast 30 november 2022.



Pressträff med Annika Strandhäll
som presenterar vindkraftspaket
Publicerad 06 april 2022 Uppdaterad 06 april 2022

Onsdagen den 6 april håller klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll en pressträff om regeringens paket
för effektivare utbyggnad av vindkraft.

Tid: 6 april 2022 kl. 08.40
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats vid
pressträffen i Bella, ingång Rödbodgatan 6, eller digitalt via Zoom.

Deltagande sker i mån av plats. Under pressträffen kommer de som är på
plats i Bella vara de som först ställer frågor och genomför enskilda
intervjuer. De journalister som deltar digitalt kommer att få praktisk
information via e-post.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen. 

https://www.regeringen.se/


Annika Strandhäll lanserar
svensk-amerikansk klimatsatsning
Publicerad 31 mars 2022

Den 31 mars lanserar klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll Sweden-US Green Transition Initiative i
Washington. Satsningen ska göra Sverige till en
medspelare i USA:s klimatomställning och inleds nu av
svenska myndigheter tillsammans med Sveriges
ambassad i Washington.
Att länder som ligger i framkant inom hållbarhet och grön teknik samarbetar
kommer att vara centralt i klimatomställningen. Sådant samarbete skapar
dessutom nya arbetstillfällen både i Sverige och utomlands. Sweden-US
Green Transition Initiative (GTI) ska koppla samman svenska och
amerikanska aktörer inom bland annat energiområdet.

– Jag är säker på att initiativet kan medverka till ökat samarbete mellan våra
länder på ett konkret sätt, samtidigt som det skapar nya schyssta jobb som
minskar klimatutsläppen, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Initiativet inleds nu av Business Sweden, Energimyndigheten och Vinnova
tillsammans med Sveriges ambassad i Washington och ska samla satsningar
från de tre aktörerna. GTI blir en nod för såväl svenska som amerikanska
företag, myndigheter, forskare och andra partners och ska skapa möjligheter
för svenska företag att växa på den amerikanska marknaden. Förhoppningen
är att satsningen ska leda till ytterligare investeringar i svenska små och
medelstora företag, minskade utsläpp av växthusgaser samt att Sverige ska
ligga längst fram i klimatomställningen.

GTI löper initialt över tre år, kommer att anställa fyra personer och att
etableras i Washington med ett satellitkontor i Silicon Valley, Kalifornien.

https://www.regeringen.se/


Statssekreterare Anders Grönvall
till OECD:s miljöministermöte
Publicerad 30 mars 2022

Den 30-31 mars deltar statssekreterare Anders Grönvall
på OECD:s miljöministermöte i Paris, där fokus kommer
att vara klimatförändringarna och plast. Under resan
kommer statssekreteraren även att träffa Sydkoreas
miljöminister Han Jeoung Ae.
Temat för OECD:s miljöministermöte, där statssekreterare Anders Grönvall
representerar Sverige, är ”Ensuring a Resilient and Healthy Environment for
All”. Under konferensen kommer länderna bland annat att diskutera nästa
steg efter FN:s klimatmöte COP26 i Glasgow förra året, samt om plast.
Länderna väntas även anta en ministerdeklaration under mötet.

I samband med OECD:s miljöministermöte har Anders Grönvall träffat
Sydkoreas miljöminister Han Jeoung Ae för att prata om FN:s högnivå
Stockholm+50, plast i en cirkulär ekonomi och grön klimatomställning av
industrin.
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Kompetenslyft för klimatet
Publicerad 29 mars 2022

Regeringen ger Vinnova i uppdrag att utforma
satsningen Klimatkompetenslyftet. Under våren ska de
lämna förslag som riktar sig mot de kompetensområden
som är viktiga för klimatomställningen.
Sverige ska ligga längst fram i klimatomställningen genom att driva på den
gröna industriella revolutionen och skapa nya jobb i hela landet. För att fler
ska kunna ta del av de arbetstillfällen som växer fram föreslår regeringen ett
särskilt Klimatkompetenslyft, en satsning på 100 miljoner kronor 2022.

– Samtidigt som klimatomställningen skapar tusentals nya jobb i Sverige
råder det brist på personal med rätt kompetens och utbildning. Vi behöver
därför säkerställa att fler kan ta de nya jobben och stärka den kompetens
som efterfrågas på arbetsmarknaden, säger näringsminister Karl-Petter
Thorwaldsson.

– Det kan handla om vidareutbildning av tekniker, servicepersonal och
ingenjörer till de nya batterifabrikerna i Skellefteå och Göteborg, till de nya
vätgasanläggningarna i Kiruna och Malmbergen, och till Europas största
anläggning för plaståtervinning i Motala till exempel, säger klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll.

Vinnova får i uppdrag att ta fram ett förslag på hur kompetenslyftet ska
utformas och ska lämna ett underlag till regeringen senast den 30 maj 2022.
Till hösten förväntas de första kunna utbildas inom ramen för satsningen. 

Vinnova ska lämna förslag på t.ex. vilka utbildningar som ska anses vara
stödberättigade, hur medel ska fördelas, vilken myndighet som ska ansvara
för administrationen. Utifrån Vinnovas underlag kommer regeringen att ge
lämplig myndighet ett uppdrag för att möjliggöra utbetalningar till
utbildningsinsatser.

https://www.regeringen.se/


Annika Strandhäll leder
förberedande FN-möte inför
Stockholm+50
Publicerad 28 mars 2022 Uppdaterad 28 mars 2022

Måndag 28 mars leder klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll ett möte i FN-högkvarteret i New York. FN
har bjudit in till mötet som en del i de konkreta
förberedelserna för det internationella mötet
Stockholm+50.
FN:s möte Stockholm+50 den 2–3 juni har som ambition att snabba på
genomförandet av de globala målen för hållbarhet och att främja en hållbar
återhämtning efter pandemin. Sverige och Kenya leder gemensamt mötet i
FN:s högkvarter i New York, kring förberedelserna inför de tre
ledarskapsdialogerna. Förutom FN:s medlemsländer och FN:s organisationer
har representanter för bland annat internationella institutioner, ideella
organisationer, civilsamhället, urfolk, akademiska institutioner och
näringslivet möjlighet att delta.

– FN-konferensen Stockholm+50 har som ambition att påskynda arbetet med
hållbar utveckling globalt. Världens länder har lagt grunden för många
åtgärder och samarbeten i exempelvis Agenda 2030, men vi måste nu agera
och bygga framåt. Det är därför viktigt att även ge civilsamhället och de
unga möjlighet att göra sina röster hörda. Klimatet, den biologiska
mångfalden och människors hälsa befinner sig på många sätt i ett kritiskt läge
just nu, säger miljö- och klimatminister Annika Strandhäll.

De tre ledarskapsdialogerna har följande teman:

1. Reflektera över det brådskande behovet av konkreta åtgärder för
planetens hälsa och välstånd för alla

2. Nå en hållbar och inkluderande återhämtning från Covid19-pandemin
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3. Öka takten i genomförandet av miljödimensionen i hållbar utveckling
inom ramen för FN:s ”Decade of Action”

Inför de tre ledarskapsdialogerna hämtar FN också in synpunkter in genom
nationella och regionala konsultationer, samt internationella arbetsgrupper.
Ledarskapsdialogerna ska i sin tur bidra till slutdokumentet från
Stockholm+50 genom att ge tydliga och konkreta rekommendationer för
åtgärder på alla nivåer.



Annika Strandhäll till New York
och Washington DC för att leda
FN-möte inför Stockholm+50
Publicerad 27 mars 2022 Uppdaterad 27 mars 2022

Den 28-31 mars reser klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll till New York och Washington D.C i USA.
Under resan kommer hon att leda förberedande möten
inför FN:s högnivåmöte Stockholm+50 i Sverige i juni,
lansera svenskamerikansk klimatsatsning och träffa
ledande amerikanska politiker.
Under besöket i New York kommer klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll bland annat att träffa olika aktörer i förberedande möten inför
Stockholm+50, där Sverige är en av värdarna.

Annika Strandhäll möter även USA:s kilmatsändebud John Kerry för att
stärka och utveckla ländernas samarbete i det globala klimatarbetet.
Strandhäll kommer även att delta i den officiella lanseringen av Green
Transition Initiative, som är en treårig satsning mellan Energimyndigheten,
Vinnova och Business Sweden.

Under resan kommer klimat- och miljöministern att delta i ytterligare besök
med fokus på den gröna omställningen och samverkan med USA på klimat-
och miljöområdet. Hon kommer även att träffa UN Women, Världsbanken,
UNDP och amerikanska politiker från senaten och kongressen.

Sveriges och USA:s samarbete inom miljö och klimat

Sverige och USA betonar båda hur klimatomställningen bidrar till jobb och
ekonomisk tillväxt. De båda länderna har en nära dialog i det globala
klimatarbetet, bland annat inom ramen för den svensk-indiska
ledarskapsgruppen för industriomställning, LeadIT.

https://www.regeringen.se/




Pressbriefing med Annika
Strandhäll och Nina Cromnier,
Strålsäkerhetsmyndigheten
Publicerad 21 mars 2022 Uppdaterad 21 mars 2022

Måndagen den 21 mars höll klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll en pressbriefing om Ukrainas
kärntekniska anläggningar och Sverige relaterade
beredskap. På pressbriefingen medverkade även Nina
Cromnier, generaldirektör för
Strålsäkerhetsmyndigheten.

Tid: 21 mars 2022 kl. 11.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats vid
pressträffen i Bella, ingång Rödbodgatan 6, eller digitalt via Zoom.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen. 
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Strandskyddet reformeras
Publicerad 18 mars 2022

Regeringen har beslutat om en proposition för en ökad
differentiering av strandskyddet. Det ska bli enklare att
bygga strandnära i gles- och landsbygd och i små
tätorter, samtidigt som strandskyddet skärps i områden
med högt bebyggelsetryck. Det lokala inflytandet ska
också öka.
Strandskyddet bör differentieras för att ge bättre förutsättningar för bostäder
och näringsverksamhet, främst för småföretagare, besöksnäring och gröna
näringar i områden med lågt bebyggelsetryck. Syftet med reformen är att
göra strandskyddet mer ändamålsenligt. Genom förslagen ökar möjligheterna
att ta hänsyn till olika förutsättningar i olika delar av landet. I praktiken
innebär reformen såväl lättnader som skärpningar av strandskyddet jämfört
med idag.

– Det ska bli enklare att bygga strandnära i gles- och landsbygd och i små
tätorter, samtidigt som vi skärper strandskyddet i tätbebyggda områden där
många vill bygga, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

För att säkra strandskyddets syften, nämligen att trygga förutsättningarna för
allemansrättslig tillgång till strandområden och att bevara goda livsvillkor för
djur och växtlighet, finns det ett behov av att stärka strandskyddet i vissa
områden. Närhet till natur är också en viktig aspekt för friluftslivet.

Regeringen tillsätter även en utredning som ska se över de areella
näringarnas nuvarande undantag från strandskyddet. Utredningens syfte är
att säkerställa att undantaget tar tillräcklig hänsyn till de varierande
förutsättningar som råder för olika företagare inom de areella näringarna.

– Strandskyddet har skapat låsningar i svensk politik i många år. Jag är glad
att vi nu kan lösa upp knutarna och lägga fram ett riktigt bra förslag
tillsammans med Centerpartiet och Miljöpartiet, säger klimat- och
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miljöminister Annika Strandhäll. Strandskyddet syftar till att trygga
förutsättningarna för allemansrätten längs våra stränder och att bevara goda
livsvillkor för växt- och djurlivet både i vatten och på land.

De nya strandskyddsbestämmelserna och effekterna av dem kommer att
utvärderas.

Föreslagna lagändringar i propositionen träder i huvudsak i kraft den 1 juli
2022. Utredningen om de areella näringarnas undantag från strandskyddet
redovisas senast den 31 december 2023.



Ny batterilagstiftning i fokus när
EU:s miljöministrar möts
Publicerad 17 mars 2022 Uppdaterad 17 mars 2022

Den 17 mars träffar klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll sina EU-kollegor för årets första
miljörådsmöte. Ministrarna förväntas bland annat enas
om en ny batteriförordning som ska bidra till en hållbar
elektrifiering av samhället att nå klimatmålen och
omställningen till en cirkulär ekonomi.
EU-kommissionens förslag, som miljörådet nu ska anta sin uppfattning om,
innebär nya regler för en hållbar värdekedja för batterier och en modernare
batterilagstiftning. Sverige är bland de länder som har drivit på för hög
klimat- och miljöambition.

– Batterier är avgörande för elektrifieringen och klimatomställningen.  Det
här är en viktig lagstiftning att få på plats eftersom den lägger grund för
Sveriges växande batteriindustri med nya fabriker och tusentals nya jobb.
Sverige ska bli en batteristormakt och leda klimatomställningen. Då måste
miljö- och klimatambitionerna för batterierna öka i EU, säger klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll.

Batteriförordningen kommer att ersätta EU:s nuvarande batteridirektiv.
Reglerna rör bland annat ökad återvinning och minskad klimatpåverkan av
batteriproduktion och ska säkerställa att de batterier som sätts ut på EU-
marknaden är hållbara och säkra. Lagstiftningen är ny i sitt slag genom att
den reglerar hela livscykeln, från hållbar utvinning av råvaror till
avfallshantering. 

Nästa steg för att EU ska få en ny batteriförordning är att Europaparlamentet
och ministerrådet kommer överens om lagens utformning i
slutförhandlingarna.
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Andra frågor på dagordningen för miljörådet är riktlinjediskussioner om Fit
for 55, förgröningen av den europeiska terminen och avskogning.



Annika Strandhäll möter EU:s
miljökommissionär
Publicerad 15 mars 2022 Uppdaterad 15 mars 2022

Imorgon möts klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll och Virginijus Sinkevičius, EU:s
kommissionär för miljö, hav och fiske, i Bryssel. Vid
mötet kommer de bland annat att diskutera det
kommande svenska ordförandeskapet i EU och FN-
miljömötet Stockholm+50.
Annika Strandhäll och Virginijus Sinkevičius kommer att diskutera vilka
frågor på miljöområdet som kan komma att bli viktigast för Sverige att
hantera som ordförande i EU våren 2023. EU-kommissionen har ett stort
antal lagförslag på miljö- och klimatområdet på gång som kommer att vara
aktuella för förhandling under det svenska ordförandeskapet. De kommer
även att diskutera några av de förslag som EU-kommissionen planerar att
lägga fram under 2022 om bland annat kemikalier och förpackningar. Dessa
blir ett viktigt bidrag för att främja utvecklingen av säkra och hållbara
produkter och ge skjuts åt omställningen till en giftfri cirkulär ekonomi.

En ytterligare agendapunkt är hur det kommande FN-miljömötet
Stockholm+50 i juni i år kan bidra till nytänkande åtgärder för ett hållbart
samhälle och miljö.
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Nya ersättningar till restaurerade
ängs- och betesmarker för
biologisk mångfald
Publicerad 10 mars 2022

Regeringen ger Naturvårdsverket i uppdrag att inrätta
ett samlat nationellt program för ersättning till
restaurering av ängs- och betesmarker,
naturvårdsbränning i vissa ängs- och betesmarker.
Programmet omfattar även lövtäkt i ängs- och
betesmarker samt slåtter av vissa hävdberoende
myrmarker. Ersättningarna ska kunna sökas av
lantbrukare och andra markförvaltare och betalas ut från
och med år 2023.
De åtgärder som nu föreslås hanteras under ett nytt nationellt program har
tidigare funnits med som miljöåtgärder i genomförandet av EU:s
gemensamma jordbrukspolitik i Sverige. Genom att i stället inrätta ett
nationellt program ökar förutsättningarna för att åtgärderna bidrar till mer
naturvårdsnytta, samtidigt som det blir enklare för stödmottagarna och
myndigheternas handläggning.

– De aktuella åtgärderna är viktiga verktyg för att stärka den biologiska
mångfalden främst i odlingslandskapet. Regeringen vill även minska krånglet
för den som söker ersättning och göra det lättare för myndigheterna att
hantera den här typen av ersättningar, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Regeringen har lämnat ett förslag till EU-kommissionen till en nationell
strategisk plan för genomförandet av EU:s gemensamma jordbrukspolitik för
perioden 2023–2027. Förslaget innebär att några åtgärder som tidigare varit
en del av Sveriges genomförande av jordbrukspolitiken inte föreslås ingå i
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den strategiska planen.

Naturvårdsverket ska lämna förslag på en stödförordning till regeringen
senast 15 september 2022. Hela uppdraget ska slutredovisas 1 februari 2023.



Annika Strandhäll tar emot
delredovisning från nationella
samordnaren för Agenda 2030
Publicerad 10 mars 2022

Stärk styrningen av Agenda 2030-arbetet och säkra
långsiktig finansiering av data för hållbar utveckling. Det
är några av förslagen som den nationella samordnaren
för Agenda 2030 nu lämnar till regeringen.
Sverige ligger långt fram i omställningen till ett hållbart samhälle. Men takten
i arbetet behöver öka. Det konstaterar den nationella samordnaren för
Agenda 2030, Gabriel Wikström, i den delredovisning som idag överlämnas
till regeringen.

– Jag vill tacka den nationella samordnaren för det stora arbete som läggs på
att öka omställningstakten i Sverige. Vi ska vara världsledande i
genomförandet av Agenda 2030, och regeringen kommer nu noggrant att
analysera samordnarens förslag, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll. Delredovisningen innehåller flera förslag och rekommendationer
inom tre övergripande områden: tydligare styrning av det nationella arbetet,
en anpassning av de ekonomiska ramverken samt säkrad långsiktig
finansiering av data för hållbar utveckling.

Uppdraget som nationell samordnare för Agenda 2030 ska slutredovisas till
regeringen senast den 31 mars 2024.
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Nya åtgärder för att motverka
avfallsbrottslighet
Publicerad 08 mars 2022

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag som ska förbättra avfallshanteringen och ge
tillsynsmyndigheterna fler verktyg mot aktörer som låter
andra bekosta omhändertagandet av avfallet.
Regeringen har också tagit emot åtgärdsförslag mot
avfallsbrottsligheten från en rad myndigheter.
Illegal avfallshantering är ett växande problem både nationellt och
internationellt, vilket kan få stora konsekvenser för miljön och för
människors hälsa. De senaste åren har media rapporterat om fall av
avfallshantering där företag misstänks ha dumpat sopor. Det finns även en
omfattande illegal export av avfall.

– Det finns en tydlig koppling mellan illegal avfallshantering och organiserad
brottslighet. Vi ska vända på varje sten för att trycka tillbaka brottsligheten
och regeringens skärpningar kring avfallet är ett viktigt första steg. Vi ska ta
kontrollen över avfallshanteringen och begränsa möjligheterna för kriminella
att tjäna pengar på avfall. Skattepengar ska inte gå till att forsla bort sopberg
om kriminella dumpar avfall i kommunerna, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Lagrådsremissen innehåller förslag om straffansvar för den som lämnar
avfall till någon som inte har rätt att ta emot det. Lagrådsremissen innehåller
även en möjlighet för regeringen att fatta beslut om bestämmelser om
ekonomiska säkerheter. Regeringen kan då göra det möjligt för
tillsynsmyndigheterna att kräva en ekonomisk säkerhet från de företag som
vill hantera avfall och på så sätt minska risken för att skattebetalarna i
efterhand får stå för kostnaden.

Förra året gav regeringen Naturvårdsverket, Polismyndigheten,
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Åklagarmyndigheten, Tullverket, Kustbevakningen och länsstyrelserna i
Norrbottens, Gävleborgs, Stockholms, Västra Götalands och Skåne län i
uppdrag att ge en lägesbild och föreslå åtgärder mot den illegala
avfallshanteringen. Myndigheterna har redovisat uppdraget till regeringen
idag.

Med start i år avsätter regeringen 50 miljoner kronor till bland annat
Naturvårdsverket, Polismyndigheten, Åklagarmyndigheten och
länsstyrelserna för att förebygga, förhindra och bekämpa brottslighet kopplat
till avfall.



Historiskt beslut vid FN:s
miljöförsamling – förhandlingar om
globalt avtal mot plastföroreningar
ska inledas
Publicerad 02 mars 2022

FN:s miljöförsamling Unea har idag enats om det
historiska beslutet att initiera förhandlingar om ett
globalt avtal mot plastföroreningar. Det är den största
miljööverenskommelsen sedan Parisavtalet. Sverige har
länge varit pådrivande för en sådan global lösning.
Plastföroreningar är ett gränsöverskridande problem. Varje år hamnar mellan
5–13 miljoner ton plastavfall i haven och utan effektiva åtgärder förväntas
utsläppen i haven tredubblas till 2040. Nu har världens länder enats om att
inleda förhandlingarna för ett globalt avtal mot plastföroreningar. Det ska ta
ett brett grepp för att bidra till klimatomställningen, skydda haven och den
biologiska mångfalden.

− Sverige har länge drivit på för ett globalt avtal som ska förebygga och
minska plastnedskräpning och mikroplaster, samt bidra till en cirkulär
hantering av plast. Jag är stolt över att FN:s medlemsländer nu enats och
visat att de tar frågan om plastföroreningar på allvar, säger klimat och
miljöminister Annika Strandhäll, som är på plats vid Unea 5.   

Beslutet är avgörande för att komma åt problemet med plastföroreningar och
för att genomföra Agenda 2030, liksom för att nå Sveriges nationella
miljömål. FN:s beslut har satt en ram för de kommande förhandlingarna. Det
kan innehålla gemensamma globala mål och konkreta åtgärder för en hållbar
produktion och konsumtion, med ett speciellt fokus på produktdesign för att
öka återanvändning och återvinning, samt främja cirkulär ekonomi. Det
globala avtalet kan också komma att stödja framtagandet av nationella
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handlingsplaner för plast. Här ligger Sverige redan i framkant eftersom
regeringen beslutade om en sådan för mindre än två veckor sedan, för att
minska plastens påverkan på klimat och miljö. Förhandlingarna förväntas
inledas under andra halvan av 2022.



Regeringen föreslår ändringar för
mer hållbara vatten- och
avloppslösningar
Publicerad 28 februari 2022 Uppdaterad 28 februari 2022

Regeringen vill skapa förutsättningar för långsiktigt
hållbara vatten- och avloppslösningar. Regeringen
föreslår i en lagrådsremiss bland annat att varje
kommun ska ha en långsiktig plan för vatten- och
avloppsförsörjningen och hur vatten- och
avloppsanläggningarna ska hanteras vid skyfall.
Kommunerna ska föra ökad dialog med invånare och
fastighetsägare om planeringen. Regeringen föreslår
också att kommunens bedömning av behovet av
allmänt vatten och avlopp ska bli mer flexibel.
Regeringen har beslutat om lagrådsremissen Vägar till hållbara
vattentjänster, som ska skapa förutsättningar för långsiktigt hållbara vatten-
och avlopptjänster.

Förslaget innebär att varje kommun ska ha en vattentjänstplan som är en
långsiktig planering för hur kommunen ska tillgodose behovet av allmänna
vattentjänster, dvs. vattenförsörjning och avlopp. Regeringen föreslår även
krav på att vattentjänstplanen innehåller en bedömning av hur de allmänna
vatten- och avloppsanläggningarna ska hanteras vid en ökad belastning till
följd av skyfall.

I syfte att säkerställa ett fullgott beslutsunderlag och en demokratisk
förankring föreslår regeringen att ett förslag till vattentjänstplan bör
samrådas med till exempel fastighetsägare och myndigheter.

Regeringen föreslår också att kommunens bedömning av behovet av
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allmänna vattentjänster ska bli flexiblare för att göra det tydligare i vilka
situationer en enskild vatten- och avloppsanläggning kan tillgodose behovet
av vattentjänster.

Förslaget till lagrådsremiss innehåller också ett bemyndigande till regeringen
eller den myndighet som regeringen bestämmer att förskriva om skyldighet
att kontrollera och rapportera om små avloppsanläggningars funktion.
Förslaget bedöms bidra till att öka åtgärdstakten när det gäller bristfälliga
små avloppsanläggningar och därmed minska påverkan på miljön.



Tidigt kommunalt vindkraftsbesked
ska ge mer förutsägbara och
effektiva miljöprocesser
Publicerad 28 februari 2022 Uppdaterad 28 februari 2022

Regeringen har beslutat om en lagrådsremiss med
förslag till regeländringar om kommunal tillstyrkan till
vindkraft. Kommunernas vetorätt finns kvar, men
tidigareläggs och blir en förutsättning för att en
tillståndsansökan för vindkraft ska kunna prövas enligt
miljöbalken.
Senast år 2040 ska Sverige ha 100 procent förnybar elproduktion.
Vindkraftens utbyggnad är en central del i arbetet med att nå detta mål. För
att göra tillståndsprövningen för vindkraft effektiv och förutsägbar har
regeringen beslutat om en lagrådsremiss med förslag till regeländringar.

– Det kommunala vetot har, i sin nuvarande form, kritiserats för att göra
tillståndsprövningen ineffektiv och oförutsägbar, vilket är anledningen till att
regeringen nu föreslår en förändring i regelverket. Kommunen ska ha kvar
sitt inflytande vad gäller vindkraft samtidigt som det ska bli tydligare för alla
inblandade vad som gäller, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

De ändringar som regeringen föreslår i lagrådsremissen ska tydliggöra
formerna för kommunens ställningstagande. Regeringen bedömer att ett
tidigare kommunalt ställningstagande kan spara resurser hos de projektörer
som vill etablera vindkraft, prövningsmyndigheter, remissmyndigheter och i
vissa fall även kommuner.

Förslaget innebär bland annat att en projektör behöver ha kommunens
medgivande för att en ansökan om tillstånd ska kunna prövas. Förslaget
innebär även att kommunen blir skyldig att meddela och motivera sitt beslut
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inom viss tid. Efter fattat beslut kommer kommunen inte längre kunna ändra
sig under en viss tid. Regeringens bedömning är att de nya reglerna kommer
främja dialogen mellan projektörer och kommuner om vindkraft.



Annika Strandhäll deltar i FN:s
miljömöte Unea
Publicerad 28 februari 2022 Uppdaterad 28 februari 2022

Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll delta i FN:s
miljöförsamling, Unea 5.2, i Nairobi i Kenya den 28
februari till den 3 mars. Sverige driver på i
förhandlingarna kring ett globalt avtal om
plastföroreningar, samt en grön återhämtning efter
pandemin.
FN:s miljöförsamling, Unea, samlar vanligtvis världens miljöministrar
vartannat år i Nairobi, men förra årets möte blev delvis uppskjutet till i år.
Temat för årets möte, Unea 5.2, är ”Strenghtening Actions for Nature to
Achieve the Sustainable Developement Goals” och handlar om att synliggöra
naturens avgörande roll för hållbar utveckling. Sverige arbetar för att Unea
ska fatta ett beslut om att initiera formella förhandlingar om ett nytt rättsligt
bindande globalt avtal om plastföroreningar och att detta ska antas vid Unea
5.2.

Frågan om en grön återhämtning efter pandemin är också en viktig fråga som
kommer att diskuteras under mötet.  

 – Plastföroreningars påverkan på klimatet, miljön och människors hälsa är
ett akut problem som måste lösas globalt. Under FN:s miljöförsamling har
världens länder en möjlighet att visa att vi står redo att ta itu med problemet
tillsammans, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Klimat- och miljöminister Annika Strandhäll deltar i såväl i Unea 5.2 somi
det efterföljande UNEP@50, som högtidlighåller att det i år gått 50 år sedan
FN:s miljöprogram instiftades i samband med Stockholmskonferensen 1972.
Även statsminister Magdalena Andersson kommer att delta virtuellt under
UNEP@50 och visa Sveriges långvariga engagemang i globala miljöfrågor.
Unea 5.2 och UNEP@50 är också viktiga milstolpar inför den kommande
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FN-konferensen Stockholm +50 1-3 juni.

Dessutom kommer klimat- och miljöministern att träffa Uneps direktör Inger
Andersen och Kenyas miljöminister Keriako Tobiko. Programmet innehåller
studiebesök hos ett företag inom avfallshantering och på Tetra Paks lokala
anläggning. Annika Strandhäll kommer också att samtala med ungdomar från
hela världen som deltar i Youth Task Force för Stockholm+50 och möta
representanter för en rad länder för bilaterala samtal.

Tid för intervjuer finns, kontakta pressekreterare Tove Kullenberg.



Statssekreterare Anders Grönvall
till jubileumskonferens för Natura
2000
Publicerad 25 februari 2022 Uppdaterad 25 februari 2022

Den 25 februari representerar statssekreterare Anders
Grönvall Sverige på ministerkonferensen med
anledning av 30-årsjubiléet av Natura 2000-nätverket.
Konferensen hålls i Strasbourg i Frankrike och
arrangeras av det franska ordförandeskapet i EU.
Natura 2000-nätverket i EU infördes för 30 år sedan i år. Med anledning av
detta har det franska ordförandeskapet i EU:s ministerråd och EU-
kommissionen bjudit in EU:s miljöministrar till en konferens i franska
Strasbourg den 24-25 februari. Under konferensen förväntas ministrarna anta
en deklaration som lyfter Natura 2000-nätverkets framgångar hittills och som
samtidigt ger vägledning framåt för ländernas fortsatta arbete.

EU:s naturskyddslagstiftning är uppbyggd kring Natura 2000 som är ett
nätverk av skyddade områden. Natura 2000-nätverket består av drygt 26
000 områden, omfattar 18 procent av EU:s landyta och även stora
havsområden. Det är världens största nätverk av detta slag och ger ett viktigt
skydd åt Europas mest hotade arter och livsmiljöer.
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Annika Strandhäll deltar i nationellt
forum med civilsamhället om
Agenda 2030
Publicerad 23 februari 2022 Uppdaterad 23 februari 2022

Civilsamhällets engagemang är avgörande när Sverige
nu ökar takten i omställningen till ett hållbart samhälle.
Den 23 februari deltar klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll på det nationella forumet för Agenda 2030,
som väntas samla drygt 40
civilsamhällesorganisationer.
Sverige ska vara världsledande i genomförandet av Agenda 2030 och de
globala målen för hållbar utveckling. Det nationella forumet är den
avslutande delen på en samrådsserie där civilsamhället har fått beskriva sitt
bidrag och arbete för att Sverige ska nå målen.

– Ett livfullt, självständigt och öppet civilsamhälle är en förutsättning för en
omställning till ett hållbart samhälle. Civilsamhällets representanter består av
innovatörer, kunskapsförmedlare och pådrivare. Det finns ett
ansvarsutkrävande gentemot oss, regeringen, som har det yttersta ansvaret
för Sveriges genomförande av Agenda 2030, säger klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll.

Underlaget från det nationella forumet kommer att vara ett viktigt bidrag
inför den skrivelse som regeringen ska lämna till riksdagen i maj om
genomförandet av Agenda 2030. Det kommer därmed att vägleda det
fortsatta omställningsarbetet mot en hållbar, mer rättvis och jämlik värld för
barn och kommande generationer.
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Sveriges första handlingsplan för
plast – ett stort steg för att ligga
längst fram i klimatomställningen
Publicerad 21 februari 2022 Uppdaterad 21 februari 2022

Regeringen har fattat beslut om Sveriges första
handlingsplan för plast - ett kraftfullt åtgärdsprogram
med 55 åtgärder för att minska plastens påverkan på
klimatet och miljön. Ett stort steg för att Sverige ska
ligga längst fram i klimatomställningen och skapa nya
gröna jobb.
Upp till 99 procent av plasten i dag produceras av fossil olja och under 10
procent materialåtervinns. Plast och mikroplaster finns överallt och de står
för den största och mest skadliga nedskräpningen i haven, 80–85 procent av
den totala mängden marint skräp består av plast. Om världen inte sätter in
effektiva åtgärder kommer det att finnas mer plast än fisk i haven 2050.

Nu presenterar regeringen Sveriges första handlingsplan för plast. Här finns
55 åtgärder för att minska plastens påverkan på klimatet och miljön.

− Problemen är stora: förbränningen av plast ökar klimathotet och vi riskerar
att få mer plast än fisk i havet. Därför driver Sverige på för ett globalt
plastavtal inom FN och vi lanserar vår första nationella plastplan. Vi ökar
återvinningen, minskar vår användning av plast och begränsar plastens
klimat- och miljöpåverkan. Det är nödvändigt för att vi ska ligga längst fram i
klimatomställningen och skapa nya gröna jobb i vår världsledande
återvinningsindustri, säger klimat och miljöminister Annika Strandhäll.

Regeringen har beslutat om ett mål att nya plastförpackningar ska i
genomsnitt innehålla minst 30 procent återvunnen råvara senast 2030. Bland
handlingsplanens 55 åtgärder, finns krav att alla större aktörer ska erbjuda
återanvändbar mugg eller matlåda vid försäljning av mat och dryck samt
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förbud mot engångsmuggar som innehåller mer än 15 procent plast.
Dessutom ska Naturvårdsverket att kartlägga och analysera
plastanvändningen i Sverige och lämna förslag för att rätt plast ska användas
på rätt plats i en cirkulär och fossilfri ekonomi.  

Viktiga utgångspunkter för omställningen är att produktionen ställs om från
fossilt material till hållbara biobaserade material, att plasten designas så att
den kan materialåtervinnas och att mer plast samlas in och materialåtervinns.
En hållbar plasthantering är nödvändig för att Sverige ska nå målet om noll
nettoutsläpp av växthusgaser senast 2045.



Pressträff med Annika Strandhäll
om Sveriges handlingsplan för
plast
Publicerad 21 februari 2022 Uppdaterad 21 februari 2022

Tid: 21 februari 2022 kl. 10.00
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats vid
pressträffen i Bella, ingång Rödbodgatan 6, eller digitalt via Zoom.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen.

Anmälningstiden har gått ut.
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Sveriges första havsplaner
möjliggör snabbare utbyggnad av
havsbaserad vindkraft
Publicerad 15 februari 2022 Uppdaterad 15 februari 2022

Regeringen har beslutat om Sveriges första havsplaner
och att ge Energimyndigheten i uppdrag att tillsammans
med andra myndigheter peka ut nya områden för
energiutvinning. Syftet är att bidra till en hållbar
utveckling och skynda på utbyggnaden av havsbaserad
vindkraft för att kunna möta det ökade elbehovet till följd
av den gröna industriella revolutionen.
– Det här ett viktigt steg för att Sverige ska ligga längst fram i
klimatomställningen och skapa framtidens gröna jobb. Industrin skriker i dag
efter havsbaserad vindkraft. Nu skyndar vi på utbyggnaden av havsbaserad
vindkraft genom att peka ut ett antal lämpliga områden långt ute till havs.
Samtidigt uppdrar vi åt Energimyndigheten att föreslå ännu fler områden,
säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Idag har Sverige en elförbrukning om cirka 140 terawattimmar (TWh) per år.
De beslutade havsplanerna möjliggör en snabbare utbyggnad av 20–30 TWh
vindkraft. Energimyndigheten får samtidigt i uppdrag att tillsammans med
andra berörda myndigheter peka ut lämpliga områden för att möjliggöra
ytterligare 90 TWh elproduktion till havs. Utifrån Energimyndighetens
underlag ska Havs- och vattenmyndigheten föreslå ändringar i havsplanerna.

– I dag pekar vi ut områden som möjliggör havsbaserad vindkraft på 20-30
TWh årligen. Samtidigt tar vi ytterligare steg för att möjliggöra en total
elproduktion från havet som motsvarar 120 TWh, det vill säga nästan lika
mycket el som hela Sverige använder på ett år idag. Vi ska ha mycket el,
billig el, snabbt. Så säkrar vi elförsörjningen, möjliggör omställningen och
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tryggar bra elpriser på lång sikt, säger energi- och digitaliseringsminister
Khashayar Farmanbar.

De totalt tre havsplanerna omfattar Bottniska viken, Östersjön respektive
Västerhavet. Havsplanerna ger vägledning om vad som är den bästa
användningen av havet och hur olika intressen kan samexistera, och bidrar
därmed till en långsiktigt hållbar utveckling. Havsplanerna pekar ut områden
för elöverföring, energiutvinning, försvar, kultur, natur, rekreation,
sandutvinning, sjöfart, yrkesfiske samt generell användning.

Havs- och vattenmyndigheten har lett den omfattande kunskapsinhämtning
och dialog med myndigheter, kommuner, bransch- och
intresseorganisationer, företag, allmänhet och grannländer som ligger till
grund för havsplanerna.

– Att regeringen i havsplanerna visar sin inställning till hur utpekade
områden ska användas underlättar beslut om större och långsiktiga projekt,
till exempel för havsbaserad vindkraft, säger Annika Strandhäll.

Sveriges elkonsumtion beräknas öka kraftigt de kommande åren, som ett
resultat av att industri och transporter elektrifieras och fasar ut fossila
bränslen.

Energimyndighetens uppdrag ska redovisas senast i mars 2023. Havs- och
vattenmyndighetens förslag ska lämnas till regeringen senast i december
2024.



Pressträff med klimat- och
miljöministern och energi- och
digitaliseringsministern
Publicerad 15 februari 2022 Uppdaterad 15 februari 2022

Tisdagen den 15 februari håller klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll och energi- och
digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar en
pressträff. Temat för pressträffen är Sveriges första
havsplaner och havsbaserad vindkraft.

Tid: 15 februari 2022 kl. 08.15
Plats: På plats och digitalt. Föranmälda journalister kan delta på plats vid
pressträffen i Bella, ingång Rödbodgatan 6, eller digitalt via Zoom.

Det kommer att finnas möjlighet till korta enskilda intervjuer efter
pressträffen. 

Anmälningstiden har gått ut.

https://www.regeringen.se/


Skogsprogrammets årskonferens
lockar rekordstort deltagande
Publicerad 14 februari 2022 Uppdaterad 14 februari 2022

Skogsfrågorna ligger högt på den politiska agendan.
Många aktuella skogsfrågor står på programmet när
landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg bjuder in
till nationella skogsprogrammets årskonferens. På
konferensen deltar från regeringen även klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll samt EU-minister Hans
Dahlgren.
Det stora intresset för skogsfrågorna avspeglas i att ett rekordstort antal
deltagare anmält sig till skogsprogrammets årskonferens som hålls måndag
den 14 februari i digitalt format. Landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg
inleder med en fördjupad bild av arbetet framåt med skogsfrågorna.

– Alla möjligheter som finns på Sveriges landsbygder ska tas tillvara. Vi ska
öka takten i klimatomställningen och skapa fler gröna jobb i hela landet.
Skogen och skogspolitiken är centrala i dessa prioriteringar, säger
landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg.

EU-frågorna och annan omvärldsanalys kommer att diskuteras på hög nivå.
Torbjörn Haak som är biträdande myndighetschef vid Sveriges EU-
representation i Bryssel deltar, liksom EU-kommissionens Humberto
Delgado Rosa, direktör från DG Environment.

Alla Sveriges län arbetar med regionala skogsstrategier och skogsprogram för
att bidra till det nationella skogsprogrammet. Idag finns 14 regionala
strategier och 7 regionala handlingsplaner Flera exempel kommer att
presenteras och diskuteras.

Vikten av att ha flera perspektiv tydliggörs i den avslutande ministerpanelen
där landsbygdsministern diskuterar med sina ministerkollegor klimat- och
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miljöminister Annika Strandhäll och EU-minister Hans Dahlgren.

– Vi har ett gemensamt ansvar att se till att skogens fulla potential tas tillvara
i klimatomställningen. Samtidigt ska vi säkerställa att skogen finns kvar för
kommande generationer, säger landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg.

– Skogen är vårt bästa verktyg för att kunna ställa om och fasa ut det fossila.
Skogen har en central roll i klimatarbetet, både som kolsänka och som en
källa till hållbart producerade råmaterial som ersätter fossilbaserade
produkter, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

– Det finns ett stort intresse i Bryssel för det svenska skogsbruket och
skogen i arbetet för en hållbar utveckling och i klimatarbetet - vi måste
vinnlägga oss att bidra till en bred och ökad gemensam förståelse baserad på
fakta. Det kommande svenska ordförandeskapet 2023 ska vi ta vara på,
också med de förtecknen, säger EU-minister Hans Dahlgren.



Miljömålsrådet får förlängt uppdrag
– Sametinget ny medlem
Publicerad 10 februari 2022 Uppdaterad 10 februari 2022

Som ett led i att öka takten i arbetet för att nå de
nationella miljömålen har regeringen idag beslutat att
förlänga Miljömålsrådets uppdrag med ytterligare fyra
år. Nytt är också att Sametinget kommer att ingå i rådet.
Regeringen förlänger Miljömålsrådets mandat med fyra år till den 6 maj
2026. Detta är ett sätt att fortsätta att hålla ett högt tempo i arbetet för att nå
miljömålen och ett sätt att stärka samarbetet och synergierna i
myndigheternas arbete.

Rådet består av myndighetscheferna för de myndigheter som är strategiskt
viktiga för förutsättningarna att nå miljömålen. Nu får även Sametinget
möjlighet att utse en representant till rådet. Sametinget har ansvar för frågor
som är viktiga i arbetet för att nå miljömålen, inte minst miljökvalitetsmålet
Storslagen fjällmiljö.

I samband med att rådets uppdrag förlängs har regeringen också beslutat att
ge den nuvarande ordföranden Göran Enander ett förlängt mandat.
Regeringen har också utsett landshövdingen i Gävleborgs län, Per Bill, till
representant för länsstyrelserna i rådet.
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Klimat- och miljöministern besöker
återvinningsindustrier i
Östergötland
Publicerad 10 februari 2022

Fredagen den 11 februari reser klimat- och miljöminister
Annika Strandhäll till Motala och Norrköping, bland
annat för att besöka anläggningarna Site Zero - Svensk
plaståtervinning och Fiskeby Board AB.
Fokus för besöken är arbetet för att öka och förenkla återvinningen för att
Sverige ska ligga längst fram i klimatomställningen, och de gröna jobb som
skapas när i de avancerade återvinningsindustrierna.

Intervjuförfrågningar till pressekreteraren, se kontakt.

Program

10.30 Besök på Site Zero. Adress: Vickerkullavägen 2, Motala.

14.10 Besök på Fiskeby Board. Adress: Fiskebyvägen 100, Norrköping.
Möjlighet för media att delta. Tid för intervjuer finns 13.45-14.10, anmälan
till pressekreteraren.

https://www.regeringen.se/


Klimat- och miljöministern besöker
Botkyrka kommun
Publicerad 09 februari 2022

Onsdagen den 9 februari besöker klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll Fittja i Botkyrka
kommun. Besöket sker med anledning av att regeringen
samma dag tar emot den första rapporten från
Nationella expertrådet för klimatanpassning. Under
besöket berättar kommunen hur de arbetar med att
rusta sig för extremväder till följd av
klimatförändringarna genom pågående projekt.
Program med möjlighet för media att delta. Föranmälan till pressekreteraren,
se kontakt.

Program

Tid: Onsdag 9 februari kl. 11.15-12.00, Besök på mångkulturellt centrum i
Fittja
Adress: Värdshusvägen 7, 145 50 Norsborg

Under besöket genomförs en gemensam promenad med information och
stopp vid det pågående arbetet med en dagvattenpark i syfte att rena
dagvattnet från delar av motorvägarna E4/E20.
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Regeringen tillåter slutförvar av
använt kärnbränsle i Forsmark
Publicerad 27 januari 2022 Uppdaterad 27 januari 2022

Regeringen har i dag beslutat att tillåta slutförvaret för
använt kärnbränsle i Forsmark, Östhammars kommun.
Regeringen har också beslutat att tillåta den
inkapslingsanläggning som behövs för att hantera det
använda kärnbränslet i Oskarshamns kommun.
– Vi och Finland är först i världen med att ta ansvar för kärnavfallet. Det här
blir ett säkert slutförvar som ger trygghet för både miljö och människa.
Dessutom ger det långsiktiga förutsättningar för svensk elförsörjning och
svenska jobb, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Svensk kärnbränslehantering AB (SKB) har ansökt om tillstånd enligt
miljöbalken och kärntekniklagen till ett sammanhängande system för
slutförvaring av använt kärnbränsle. Regeringen bedömer att ansökningarna
uppfyller kraven i miljöbalken och i kärntekniklagen och tillåter därför att
inkapslingsanläggningen och slutförvaret anläggs.

– Tekniken och kapaciteten finns. Det är oansvarigt att låta kärnavfallet ligga
kvar i vattenbassänger år efter år utan beslut. Vi ska inte överlämna ansvaret
till våra barn och barnbarn. Vår generation ska ta ansvar för vårt avfall.
Därför tillåter regeringen nästa steg i prövningsprocessen. Alla kan känna sig
trygga med att processen fortsätter via mark- och miljödomstolen och den
stegvisa prövningen under Strålsäkerhetsmyndighetens ansvar, säger Annika
Strandhäll.

Metoden som används, KBS-3, bygger på att tre barriärer – kopparkapslarna,
bentonitleran runt dem och själva urberget – tillsammans skyddar människor
och miljön från skadlig strålning. Regeringen ställer sig bakom
Strålsäkerhetsmyndighetens expertbedömning att tekniken för slutförvaret är
den bästa möjliga och att metoden med de tre barriärfunktionerna är säker
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och uppfyller kraven i lagstiftningen, även i ett mycket långt tidsperspektiv.

– Slutförvaret är sedan lång tid noga utrett och förberett. Forskning har
pågått sedan 1970-talet. Domstolen och Strålsäkerhetsmyndigheten
granskade ansökan från 2011 till 2018 då ärendena överlämnades till
regeringen. Tack vare omfattande forskning, förarbete och säker teknik har
regeringen nu kunnat fatta det här beslutet. Processen fortsätter och metoden
förfinas med ytterligare forskning och utveckling, säger Annika Strandhäll.

Regeringen lämnar nu över ärendet enligt miljöbalken till Mark- och
miljödomstolen vid Nacka tingsrätt som ska lämna tillstånd och föreskriva
närmare villkor för verksamheten. SKB har i och med regeringens beslut fått
tillstånd enligt kärntekniklagen. Beslutet har villkoret att
Strålsäkerhetsmyndigheten ska göra en fortsatt stegvis prövning, där
kommande forskning och teknikutveckling kommer vara en del i den
fortsatta processen.



Digital pressträff med Annika
Strandhäll
Publicerad 27 januari 2022

Idag håller klimat- och miljöminister Annika Strandhäll
en digital pressträff för att presentera beslutet om
slutförvaret av använt kärnbränsle. Ministern själv deltar
via länk.

Tid: 27 januari 2022 kl. 16.30
Plats: Digital pressträff. Pressträffen webbsänds på regeringen.se och på
Regeringskansliets Youtube.

Anmälningstiden har gått ut.
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Sylvia Schwaag Serger ny
ordförande för Formas forskarråd
Publicerad 20 januari 2022 Uppdaterad 20 januari 2022

Regeringen har idag utsett Sylvia Schwaag Serger till
ny ordförande för forskarrådet hos Forskningsrådet för
miljö, areella näringar och samhällsbyggande (Formas).
Schwaag Serger tillträder idag, den 20 januari 2022.
Sylvia Schwaag Serger är professor vid Lunds universitets ekonomisk-
historiska institution. Hon är även ordförande för Stiftelsen för
internationalisering av högre utbildning och forskning och ledamot av
Kungliga Ingenjörsvetenskapsakademien.

– Regeringen känner stort förtroende för Sylvia Schwaag Serger och att hon
med sin breda erfarenhetsbas kommer att leda Formas forskarråd
framgångsrikt i dess viktiga arbete, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

Schwaag Serger har tidigare bland annat varit internationell chef vid Vinnova
och ledamot i styrelsen för Uppsala universitet, och har suttit i Nationella
innovationsrådet.
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Annika Strandhäll deltar i informellt
klimat- och miljöministermöte i
Amiens
Publicerad 20 januari 2022

Den 20-21 januari träffar klimat - och miljöminister
Annika Strandhäll EU:s klimat- och miljöministrar i
Frankrike. På agendan står bland annat frågan om
rättvis omställning till klimatneutralitet i EU. Delar av
mötet hålls tillsammans med EU:s energiministrar.
− Sverige ska vara en stark aktör och pådrivare inom EU och globalt för att
få ner utsläppen och öka ambitionen i klimatomställningen. Vi skapar också
tusentals gröna jobb i hela Sverige, från fossilfria stålverk i Luleå till
elmotorfabriker i Åmål. Här ligger Sverige i framkant, men vi behöver
säkerställa att alla medlemsstater deltar i omställningen. Genom att göra det
dyrare att släppa ut i EU lägger vi också grunden för den gröna industriella
revolutionen vi ser i Sverige. På så sätt gynnar vi de viktiga gröna
investeringarna och svenska jobb, säger klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll.

Mötet har flera fokusområden för diskussionerna. Bland annat prioriteringar
och utmaningar i genomförandet av EU:s ambitiösa strategi för kemikalier,
liksom diskussioner om att minska risker i användningen av
växtskyddsmedel så att till exempel vilda pollinatörer/bin skyddas bättre.

Inga formella beslut tas vid de informella ministermötena.
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Stärkt svensk-brittisk samverkan
genom svenskt innovations- och
forskningskontor i London
Publicerad 27 december 2021 Uppdaterad 27 december 2021

Sveriges sjunde innovations- och forskningskontor i
utlandet inrättas vid Sveriges ambassad i London från
och med den 1 januari 2022. Kontoret ska utveckla och
stärka samverkan mellan Storbritannien och Sverige
rörande frågor kopplade till regeringens life science-
strategi, export- och investeringsstrategin, forsknings-
och innovationspropositionen, samt regeringens
strategiska samverkansprogram.

– Londonkontoret är en viktig och strategisk satsning för ett land som
Sverige där export- och innovationsfrågor är centrala. Etableringen möter
effektivt målsättningarna i life science-strategin och ligger helt i linje med
arbetet att nå ut internationellt med regeringens samverkansprogram, säger
näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson.

För att bibehålla Sveriges starka internationella position som innovations-
och kunskapsledare är det viktigt med utvecklade samarbeten med
världsledande innovations- och forskningsländer. Sedan tidigare har Sverige
etablerade innovations- och forskningskontor vid Sveriges ambassader i
Brasilia, New Delhi, Peking, Seoul, Tokyo och Washington DC.

– Det nya innovations- och forskningskontoret i Storbritannien kommer att
bidra till att svenska universitet och högskolor får större synlighet
internationellt. Det är viktigt för att hålla hög kvalitet i forskningen och
stärka Sverige som forskningsnation, säger utbildningsminister Anna
Ekström.
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Storbritannien är ett prioriterat land för Sverige och en viktig
samarbetspartner inom bland annat innovation och forskning, samt även en
nära allierad i många handelspolitiska frågor

– Vi befinner oss mitt i en klimatdriven grön industriomställning och
Storbritannien är en strategiskt viktig partner i detta arbete. Inrättandet av
Londonkontoret ger oss möjligheter till stärkta relationer och ett mer
ambitiöst klimatarbete, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.



Regeringen tillåter fortsatt och
utökad slutförvaring av kortlivat
låg- och medelaktivt radioaktivt
avfall i Forsmark
Publicerad 22 december 2021 Uppdaterad 22 december 2021

Regeringen har i dag meddelat beslut om att tillåta
fortsatt och utökad verksamhet vid slutförvaret för låg-
och medelaktivt radioaktivt avfall, SFR, i Forsmark,
Östhammars kommun. Förvaret behövs framför allt för
att ta om hand drift- och rivningsavfall från
kärnkraftverken, till exempel reaktortankar, men även
radioaktivt avfall från sjukvården, djursjukvården och
forskningen.
Svensk Kärnbränslehantering AB (SKB) har ansökt om tillstånd enligt
miljöbalken och kärntekniklagen att slutförvara maximalt 180 000 m3 låg-
och medelaktivt radioaktivt avfall vid den befintliga anläggningen SFR-1 i
Forsmark, Östhammars kommun. Regeringen bedömer att ansökningarna
uppfyller kraven i miljöbalken och i kärntekniklagen och tillåter därför att
det befintliga förvaret byggs ut. Mark- och miljödomstolens bedömning är att
verksamheten uppfyller kraven och bör tillåtas. Strålsäkerhetsmyndigheten
är ansvarig myndighet och har också lämnat ett yttrande som tillstyrker att
regeringen kan ge tillstånd.

– Regeringen kommer tillåta att det befintliga förvaret för låg- och
medelaktivt radioaktivt avfall byggs ut. Utbyggnaden är nödvändig bland
annat för att kunna ta om hand avfall från rivningen av reaktorer och för att
fortsätta lagra radioaktivt avfall från bland annat sjukvården. Det är viktigt
att fatta detta beslut eftersom det ger planeringsförutsättningar för berörda
kommuner, SKB och övriga delar av branschen, säger klimat- och
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miljöminister Annika Strandhäll.

Prövningen enligt miljöbalken avser förutom en bedömning av metoden för
slutförvaring även frågor om exempelvis verksamhetens lokalisering och
dess effekter på miljön.

Det mesta av avfallet som förvaras i det befintliga förvaret, SFR-1, är
driftavfall från de svenska kärnkraftverken, till exempel filter som samlat
upp radioaktiva ämnen i reaktorns vatten, verktyg och skyddskläder. Men
även radioaktivt avfall från sjukvården, djursjukvården, forskningen och
industrin förvaras där. I SFR-2, som regeringen nu tillåter, kommer
rivningsavfallet, bland annat reaktortankarna från kärnkraftverken, att
förvaras.



Första steget mot en
myndighetsgemensam vägledning
för miljöprövning
Publicerad 22 december 2021 Uppdaterad 22 december 2021

Effektiva prövningsprocesser är en viktig pusselbit för
att möjliggöra den omställning som krävs för att Sverige
ska kunna bli världens första fossilfria välfärdsland.
Regeringen ger Naturvårdsverket, länsstyrelserna och
Domstolsverket i uppdrag att se över förutsättningarna
för att utveckla en myndighetsgemensam vägledning för
miljötillståndsprövningen och
miljöbedömningsprocessen.
Att åstadkomma effektivare och snabbare prövningar samtidigt som ett
bibehållet miljöskydd säkerställs är något som regeringen prioriterar högt.

– Det ska vara lätt att göra rätt. Effektiva prövningsprocesser bygger på att
alla aktörer vet vad som förväntas av dem. Därför vill regeringen att det tas
fram en myndighetsgemensam vägledning som bygger på ökad tydlighet och
fortsatt höga miljökrav, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Naturvårdsverket får i uppdrag att göra en förstudie som syftar till att se över
förutsättningarna för att utveckla en myndighetsgemensam vägledning för
miljötillståndsprövningen och miljöbedömningsprocessen. Arbetet ska ske i
samråd med Domstolsverket och länsstyrelserna.

Syftet med uppdragen är att möjliggöra en mer enhetlig prövningsprocess
nationellt och att öka effektiviteten i prövningen.

Även förutsägbarheten i processens olika steg ska öka, vilket bland annat
stärker förutsättningarna för att sökanden ska kunna ta fram mer kompletta
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underlag och ansökningshandlingar i ett tidigt skede.

Uppdraget ska redovisas senast den 30 juni 2022.



Kartläggning av vattenförekomster
för att stärka tillgången till rent
dricksvatten
Publicerad 21 december 2021

Regeringen har den 16 december fattat beslut om att ge
Havs- och vattenmyndigheten i uppdrag att kartlägga
sjöar, vattendrag och kustvatten utifrån ett
sårbarhetsperspektiv.
Dricksvattenförsörjningen är central för hela vårt samhälle. Tillgången till
vatten är, utöver människors direkta behov av dricksvatten, en förutsättning
för en hållbar utveckling, att nå relaterade miljökvalitetsmål, att kunna bo,
bruka mark och processindustri samt bedriva besöksnäring. Det behövs ett
fördjupat kunskapsunderlag bland annat om vilka sjöar, vattendrag och
kustvatten som är mottagare för utsläpp av vatten från avloppsreningsverk.
Havs- och vattenmyndigheten ska i sin kartläggning identifiera dessa så
kallade vattenförekomster.

Regeringen vill med detta uppdrag stärka de viktiga samhällsfunktionerna
dricksvattenproduktion och avloppshantering i kommunerna.

I genomförandet av uppdraget ska Sveriges geologiska undersökning bistå
Havs- och vattenmyndigheten med nödvändigt stöd.
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Uppdrag till myndigheterna för
fortsatt minskad klimatpåverkan
från statliga tjänsteresor
Publicerad 17 december 2021

Under pandemin har myndigheterna arbetat mer digitalt
och utvecklat mer klimatsmarta arbetssätt som har
inneburit mindre utsläpp från tjänsteresor. Regeringen
ger nu de statliga myndigheterna i uppdrag att fortsatt
arbeta för klimatsmarta alternativ till resande.
- Vårt land är stort och ibland är tjänsteresor nödvändiga. Men regeringen
vill skicka en tydlig signal till myndigheterna om att ta vara på vad man lärt
sig under pandemin och fortsätta att utveckla klimatsmarta arbets- och
mötesformer, säger civilminister Ida Karkiainen. 

Varje år i december beslutar regeringen om regleringsbrev för de statliga
myndigheterna. I årets regleringsbrev ger regeringen myndigheterna i
uppdrag att särskilt beskriva vad myndigheten kan göra för att fortsätta
utveckla arbetssätt som innebär alternativ till fysiska möten och en allt
mindre miljö- och klimatpåverkan, samtidigt som verksamhetens behov,
myndighetens geografiska läge och andra förutsättningar beaktas.

- Lärdomarna från pandemin visar att det finns potential att långsiktigt få till
mer klimatsmarta mötesformer. Det är viktigt att staten föregår med gott
exempel, både genom att använda sig av digitala mötesformer och hållbara
färdmedel, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Myndigheten ska redovisa uppföljningsbara mål för resande för 2025 i
förhållande till 2019 på ett sätt som leder till mindre miljö- och
klimatpåverkan.
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Historisk satsning kan göra
Sverige ledande inom
koldioxidlagring
Publicerad 16 december 2021

Regeringen tar idag beslut om ett driftstöd för
infångning, avskiljning och lagring av koldioxid från
förnybara källor, så kallad bio-CCS. Beslutet är ett
viktigt led i att nå klimatmålen och innebär samtidigt att
Sverige kan bli en ledande nation inom området.
Senast 2045 ska Sverige ha noll nettoutsläpp av växthusgaser och därefter
uppnå negativa utsläpp. Målet kommer kräva kraftiga utsläppsminskningar,
men också så kallade kompletterade åtgärder. En viktig sådan åtgärd är
infångning, avskiljning och lagring av koldioxid från förnybara källor (bio-
CCS). Det har hittills funnits möjlighet för aktörer att få stöd innan och under
investeringsfasen för bio-CCS-anläggningar, men det har saknats
ekonomiska incitament för driftsfasen.

– Satsningen innebär ett stort kliv framåt i arbetet för att nå klimatmålen.
Sverige har som första landet i världen utrett ett statligt stödsystem för bio-
CCS. När stödet nu införs kan vi bli en ledande nation på området.
Satsningen gör också att industrin kan gå vidare och utveckla affärsmodeller
för bio-CCS, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Energimyndigheten får i uppdrag att ansvara för stödet. Det statliga stödet
för bio-CCS kommer att fördelas genom så kallad omvänd auktion där
aktörerna lämnar bud på hur mycket koldioxid de kan avskilja och lagra och
till vilken kostnad. Den aktör som kan leverera bio-CCS till lägst kostnad
vinner anbudet och får stödet. En första omvänd auktion planeras att utlysas
i slutet av 2022. Från tilldelning av bud till avskiljning har aktörerna bedömt
att det kommer att ta cirka tre år, vilket innebär att en första inlagring och
utbetalning av stöd kommer att ske tidigast 2026.
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Energimyndigheten kommer även att undersöka hur CCS i stort kan
implementeras i Sverige.



Regeringen satsar på
omställningen till fossilfri industri
genom Industriklivet
Publicerad 16 december 2021 Uppdaterad 16 december 2021

Energimyndigheten har i uppdrag att stödja den
svenska industrins omställning till fossilfrihet genom det
så kallade Industriklivet. Nu ökar regeringen ambitionen
och satsar ytterligare nästan 160 miljoner kronor på
Industriklivet.
Industrisektorn står för en dryg tredjedel av de nationella utsläppen och att
kraftigt minska dessa utsläpp är avgörande för att nå målet om
nettonollutsläpp senast 2045. Men för att industrin ska kunna ställa om krävs
omfattande investeringar i ny teknik som ofta inte är kommersialiserad.

Därför ger regeringen idag Energimyndigheten ytterligare 159 miljoner
kronor att fördela inom det så kallade Industriklivet. Det innebär att
Industriklivet totalt uppgår till 909 miljoner kronor 2022. Dessutom höjs den
så kallade bemyndiganderamen till 3 miljarder kronor vilket gör det möjligt
för myndigheten att stödja mer omfattande projekt som löper över flera år.

− Sverige är ett av världens mest innovativa länder och ligger i framkant av
den hållbara teknikutvecklingen. Industriklivet är viktigt för att minska
utsläppen inom industrin genom kommersialisering av ny teknik. Genom
fortsatta satsningar på klimatomställningen inom svensk industri tar vi både
ansvar för att nå klimatmålen, och för att skapa nya gröna jobb, säger klimat-
och miljöminister Annika Strandhäll.   

Sedan 2018 stöttar Industriklivet utvecklingen av lösningar för att minska de
processrelaterade och ofta svåråtkomliga utsläppen inom industrin och sedan
2019 ges även stöd till utveckling av tekniker för så kallade negativa utsläpp.
2020 utökades Industriklivet för att även omfatta andra industriprojekt som
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på ett väsentligt sätt kan bidra till att nå klimatmålen. Det kan till exempel
röra sig om biodrivmedel, plastreturraffinaderier, vätgasproduktion,
återvinningsanläggningar och batteriproduktion.



Klimatklivet utvidgas till att stödja
biogasanläggningar för
elproduktion
Publicerad 16 december 2021 Uppdaterad 16 december 2021

Regeringen har beslutat att biogasanläggningar för
elproduktion ska kunna få investeringsstöd från
Klimatklivet. Målet är att minska utsläppen av
växthusgasen metan från gödselhantering och att öka
produktionen av förnybar el.
Klimatklivet är ett stöd till investeringar som minskar utsläppen av koldioxid
och andra växthusgaser. De investeringar som får stöd från Klimatklivet är
de som ger största möjliga utsläppsminskning per investerad krona.
Regeringen har nu beslutat att biogasanläggningar för elproduktion ska
kunna få stöd från Klimatklivet. Förändringarna komma att bidra till att
minska livsmedelsproduktionens klimatpåverkan och öka möjligheterna att
nå det svenska målet om 100 procent förnybar elproduktion.

– Jordbruket genomgår, precis som övriga samhället, en elektrifiering och
effektivisering. Då är det bra att lantbrukarna kan producera sin egen
förnybara el med biogas från gödsel, kanske i kombination med solceller på
taken, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll. 

Investeringar i anläggningar för gödselbaserad biogas kan redan idag få stöd
från Klimatklivet om biogasen uppgraderas till fordonsgas. Beslutet
regeringen nu fattat innebär att även anläggningar där biogasen används för
att generera el kan få stöd. Gödselbaserad biogas för elproduktion är en
klimatsmart investering som passar särskilt bra för mindre lantbruksföretag. 

Positiva effekter av Klimatklivet är spridning av ny teknik,
marknadsintroduktion, sysselsättning, bättre hälsa och positiv påverkan på
fler miljömål än klimatmålen.
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Utsläpp av metan från hantering av stallgödsel svarar för en betydande andel
av jordbrukets klimatpåverkan. Utsläppen kan minskas betydligt om
stallgödseln rötas i en biogasanläggning. Rötning av gödsel innebär att delar
av det organiska materialet omvandlas till biogas (metan) medan
växtnäringen (bl.a. kväve, fosfor och kalium) passerar anläggningen i stort
sett utan förluster och därför finns kvar i biogödseln. Slutresultatet blir
biogas och biogödsel och minskad klimatpåverkan.



Fler fordon och arbetsmaskiner
ska omfattas av regeringens
klimatpremie
Publicerad 16 december 2021 Uppdaterad 16 december 2021

För att snabba på elektrifiering och omställning till
fossilfria lastbilar, bussar och arbetsmaskiner har
regeringen beslutat att klimatpremien ska omfatta fler
arbetsmaskiner och att elbusspremien höjs.
I regeringens budget för 2022 görs en stor satsning på stödet till elbussar,
miljölastbilar, eldrivna arbetsmaskiner och miljöarbetsmaskiner. Syftet är att
snabba på introduktionen av klimatsmart teknik på marknaden och bidra till
att minska utsläppen av växthusgaser från tunga transporter och
arbetsmaskiner. Regeringen vill utöka stödet och har därför beslutat om ett
antal ändringar i förordningen om statligt stöd till vissa miljöfordon och i
förordningen om elbusspremie. Ändringarna innebär är att fler miljöfordon
ska omfattas genom att effektgränsen för elektriska arbetsmaskiner sänks till
15 kW, att arbetsmaskiner som drivs av gas och etanol inkluderas och att
stödnivån för elbussar höjs. Ändringarna träder i kraft den 18 januari 2022.

– Med klimatpremierna vill regeringen uppmuntra de aktörer som går före i
omställningen. Den här förändringen driver på elektrifieringen och bidrar till
att minska utsläppen av växthusgaser från tunga transporter och
arbetsmaskiner, säger klimat- och miljöminister Annika Strandhäll.

Klimatpremien är ett samlingsnamn för statligt stöd som kan ges till ett antal
typer av fordon. I regeringens budget för 2022 är 1 440 miljoner kronor
avsatta till Klimatpremien, varav 1 100 miljoner kronor till elbussar och 10
miljoner kronor till miljöarbetsmaskiner.
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Regeringens tidsplan för beslut
om slutförvar av använt
kärnbränsle och radioaktivt avfall
Publicerad 08 december 2021

Regeringen avser att fatta beslut om slutförvaret av
använt kärnbränsle den 27 januari 2022. Beslut om
utbyggnaden av det befintliga förvaret för låg- och
medelaktivt radioaktivt avfall planeras tas den 22
december. Ärendena har högsta prioritet och regeringen
arbetar aktivt för att säkerställa en trygg hantering av
alla frågor.
Frågan om slutförvaring av använt kärnbränsle och annat avfall från
kärnkraften ska prövas av regeringen. Använt kärnbränsle är mycket farligt
och måste hållas åtskilt från människor och miljön i upp till 100 000 år.

Regeringen avser besluta om det sammanhängande systemet för slutförvar
den 27 januari 2022. Vidare planerar regeringen att fatta beslut om
utbyggnaden av det befintliga förvaret för låg- och medelaktivt radioaktivt
avfall den 22 december i år.

– Sveriges invånare ska kunna känna sig trygga med att regeringen har
granskat alla frågor och behandlat dem med den respekt de kräver.
Slutförvaret ska hantera livsfarligt radioaktivt avfall under långa tidsperioder
och det är oerhört viktigt att det blir rätt. En alltför påskyndad hantering nu
kan leda till långt större förseningar i framtiden. Under nuvarande
förutsättningar kommer regeringen att fatta beslut om slutförvaret den 27
januari nästa år och besluta om utbyggnaden av förvaret för låg- och
medelaktivt radioaktivt avfall den 22 december i år, säger klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll.

I ett ärende som handlar om förvaring av kärnavfall ställs höga krav på
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underlag och utredningar. Alla frågor behöver bli tillräckligt utredda innan
regeringen fattar beslut. När slutförvarsärendena överlämnades till
regeringen i januari 2018 var de inte färdiga för avgörande. Regeringen har
arbetat med ärendena sedan de kom in och vidtar nu avslutande åtgärder
inför beslut.

Slutförvar för använt kärnbränsle

Svensk Kärnbränslehantering AB (SKB) har ansökt om tillstånd att uppföra,
inneha och driva anläggningar i ett sammanhängande system för
slutförvaring av använt kärnbränsle och radioaktivt avfall enligt miljöbalken
och lagen om kärnteknisk verksamhet (kärntekniklagen). Det
sammanhängande systemet omfattar den befintliga anläggningen för
mellanlagring (Clab), en inkapslingsanläggning i Oskarshamns kommun och
en slutförvarsanläggning i Östhammars kommun. Ärendena hanterades
tidigare av Mark- och miljödomstolen vid Nacka tingsrätt respektive
Strålsäkerhetsmyndigheten. De överlämnades till regeringen i januari 2018.

Ansökan avser den så kallade KBS3-metoden som innebär att det använda
kärnbränslet förvaras i kopparkapslar omgivna av bentonitlera i bergtunnlar i
berggrunden i Östhammars kommun.

Slutförvar för låg- och medelaktivt radioaktivt avfall

Svensk Kärnbränslehantering AB (SKB) bedriver sedan mitten av 1980-talet
ett slutförvar för låg- och medelaktivt radioaktivt avfall i en bergförlagd
anläggning (SFR) i Forsmark. Det radioaktiva avfallet kommer främst från
driften av kärnkraftverken men även radioaktivt avfall från sjukvården,
veterinärvården, forskning och industrin förvaras där. Anläggningen har i dag
en total slutförvaringskapacitet om ca 63 000 m3 avfall och togs i drift 1998.

SKB har ansökt om tillstånd enligt miljöbalken och kärntekniklagen att
slutförvara maximalt 180 000 m3 låg- och medelaktivt radioaktivt avfall vid
den befintliga anläggningen i Forsmark, Östhammars kommun. Det utbyggda
förvaret ska rymma avfall från den planerade avvecklingen av
kärnkraftverken. Ansökningarna överlämnades till regeringen från mark- och
miljödomstolen respektive Strålsäkerhetsmyndigheten i november 2019.



Pressträff med klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll
Publicerad 08 december 2021

I dag onsdagen den 8 december håller klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll en pressträff om
regeringens arbete med frågan om slutförvar av använt
kärnbränsle och radioaktivt avfall.

Tid: 8 december 2021 kl. 14.45
Plats: Föranmälda journalister kan delta på plats vid pressträffen i Bella,
ingång Rödbodgatan 6, eller digitalt via Zoom.

Anmälningstiden har gått ut.
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Nya statssekreterare i
Regeringskansliet
Publicerad 06 december 2021

Regeringen har i dag utsett nio nya statssekreterare i
Regeringskansliet. Flera statssekreterare har tidigare
haft en anställning i Regeringskansliet.

Arbetsmarknadsdepartementet

Regeringen har utsett Mattias Landgren till statssekreterare hos
bostadsminister och bitr. arbetsmarknadsminister Johan Danielsson.

Finansdepartementet

Regeringen har utsett Annika Andersson Ribbing till statssekreterare hos
civilminister Ida Karkiainen.

Regeringen har utsett Therese Pelow till statssekreterare hos
finansmarknadsminister Max Elger.

Infrastrukturdepartementet

Regeringen har utsett Per Callenberg till statssekreterare hos energi- och
digitaliseringsminister Khashayar Farmanbar.

Kulturdepartementet

Regeringen har utsett Nina Andersson till statssekreterare hos kulturminister
Jeanette Gustafsdotter.

Miljödepartementet
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Regeringen har utsett Anders Grönvall till statssekreterare hos klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll.

Näringsdepartementet

Regeringen har utsett Oskar Magnusson till statssekreterare hos
landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg.

Utbildningsdepartementet

Regeringen har utsett Samuel Engblom till statssekreterare hos
utbildningsminister Anna Ekström.

Regeringen har utsett Emma Ölmebäck till statssekreterare hos skolminister
Lina Axelsson Kihlblom.



Regeringsskifte den 30 november
2021
Publicerad 30 november 2021

I dag anmälde statsminister Magdalena Andersson i
riksdagen de statsråd som ingår i regeringen.
Regeringsskiftet äger rum vid en konselj på slottet
under ledning av H.M. Konungen. Konseljen inleds
klockan 13.00.

Sveriges nya regering består av statsministern och
22 statsråd

Statsrådsberedningen

Magdalena Andersson, statsminister

Hans Dahlgren, EU-minister

Arbetsmarknadsdepartementet

Eva Nordmark, arbetsmarknads- och jämställdhetsminister

Johan Danielsson, bostadsminister och bitr. arbetsmarknadsminister

Finansdepartementet

Mikael Damberg, finansminister

Max Elger, finansmarknadsminister

Ida Karkiainen, civilminister
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Försvarsdepartementet

Peter Hultqvist, försvarsminister

Infrastrukturdepartementet

Tomas Eneroth, infrastrukturminister

Khashayar Farmanbar, energi- och digitaliseringsminister

Justitiedepartementet

Morgan Johansson, justitie- och inrikesminister

Anders Ygeman, integrations- och migrationsminister

Kulturdepartementet

Jeanette Gustafsdotter, kulturminister

Miljödepartementet

Annika Strandhäll, klimat- och miljöminister

Näringsdepartementet

Karl-Petter Thorwaldsson, näringsminister

Anna-Caren Sätherberg, landsbygdsminister

Socialdepartementet

Lena Hallengren, socialminister

Ardalan Shekarabi, socialförsäkringsminister

Utbildningsdepartementet

Anna Ekström, utbildningsminister

Lina Axelsson Kihlblom, skolminister



Utrikesdepartementet

Ann Linde, utrikesminister

Anna Hallberg, utrikeshandelsminister samt minister för nordiska frågor

Matilda Ernkrans, biståndsminister

Presskontakter:

Linda Romanus, pressekreterare till statsminister Magdalena Andersson

Telefon: 073 543 61 59

Johan Ekström, pressekreterare till statsminister Magdalena Andersson

Telefon: 073 086 32 01

Tove Kullenberg, pressekreterare till EU-minister Hans Dahlgren

Telefon: 073 842 50 59

Nadja Yusuf, pressekreterare till arbetsmarknads- och jämställdhetsminister
Eva Nordmark

Telefon: 073 085 00 49

Fredrik Persson, pressekreterare till bostadsminister och bitr.
arbetsmarknadsminister Johan Danielsson

Telefon: 073 072 81 36

Mirjam Kontio, pressekreterare till finansminister Mikael Damberg

Telefon: 073 074 05 57

Simon Sätherberg, pressekreterare till finansmarknadsminister Max Elger



Telefon: 073 086 23 07

Mikael Lindström, pressekreterare till civilminister Ida Karkiainen

Telefon: 073 078 52 60

Toni Eriksson, pressekreterare till försvarsminister Peter Hultqvist

Telefon: 073 072 83 16

Jennie Zetterström, pressekreterare till infrastrukturminister Tomas Eneroth

Telefon: 073 053 92 70

Sofia Brändström, pressekreterare till energi- och digitaliseringsminister
Khashayar Farmanbar

Telefon: 073 065 16 12

Sofie Rudh, pressekreterare till justitie- och inrikesminister Morgan
Johansson

Telefon: 072 545 74 21

Per Strängberg, pressekreterare till integrations- och migrationsminister
Anders Ygeman

Telefon: 073 093 90 56

Tora Heckscher, pressekreterare till kulturminister Jeanette Gustafsdotter

Telefon: 073-0935083

Håkan Gestrin, pressekreterare till klimat- och miljöminister Annika
Strandhäll



Telefon: 073 038 20 42

Kajsa Loord, pressekreterare till näringsminister Karl-Petter Thorwaldsson

Telefon: 073 075 97 31

Max Ney, pressekreterare till landsbygdsminister Anna-Caren Sätherberg

Telefon: 073 094 25 40

Elin Aarflot, pressekreterare till socialminister Lena Hallengren

Telefon: 073 274 23 53

Hanna Kretz, pressekreterare till socialförsäkringsminister Ardalan Shekarabi

Telefon: 073 064 96 04

Anja Lindberg Sundberg, pressekreterare till utbildningsminister Anna
Ekström

Telefon: 076116 77 45

Maria Soläng, pressekreterare till skolminister Lina Axelsson Kihlblom

Telefon: 072 206 19 47

Andreas Enbuske, pressekreterare till utrikesminister Ann Linde

Telefon: 076 130 58 86

Vidar Jakobinuson Lindgren, tf pressekreterare till utrikeshandelsminister
samt minister för nordiska frågor Anna Hallberg

Telefon: 073 840 33 12



Darina Agha, pressekreterare till biståndsminister Matilda Ernkrans

Telefon: 073 592 85 48

 



Slutanförande av klimat- och
miljöminister Annika Strandhäll
och Kenyas miljöminister Keriako
Tobiko vid Stockholm+50
Publicerad 17 juni 2022

Stockholm, den 3 juni 2022. Det talade ordet gäller.
(Engelska)
Dear Excellencies, dear Friends, Ladies and Gentlemen,

We have reached the concluding part of the Stockholm+50 journey.  From
the co-presidents, let us take this opportunity to emphasize the richness of
the debate, the variety of voices and the bold messages that have emerged
and that we have heard these two last days. This demonstrates a genuine
wish to live up to the potential of this meeting and build a future for our
children and grandchildren on this, our only, planet.

When we set out the plans for this meeting, we talked about four
opportunities:

1) rebuilding trust for strengthened cooperation and solidarity

2) accelerating system-wide actions to recover and build forward from the
pandemic 

3) connecting and building bridges across agendas

and finally, to rethink conceptions and measures of progress and well-being,
providing a new compass of collective welfare.

This clearly shows that we didn’t just come here to commemorate, but to
build forward, based on the steps taken since 1972 and the lessons we have
learned. We came with open eyes, fully aware of present challenges and
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crises, willing to accelerate implementation of our joint commitments and
transform our societies.

We also mustn’t forget the preparatory process: the informal working
groups, the global regional and national consultations that have taken place.
The preparatory meeting in New York. All this has led us forward and
informed our work.

These last two days, we have joined together around solutions to the triple
planetary crises and the 2030 Agenda. We have shown their
interconnectedness, and the opportunities that arise when we take a holistic
approach and accelerate – for both people and planet.  We understand the
urgency: accelerating is our only alternative.  As Prime Minister Magdalena
Andersson said: we need to do this not because we are kind, but because we
are smart. And because this is our only chance to set in motion the
transformative change needed for the future of the children of today and of
coming generations. 

The power of global cooperation, of multilateralism, is an important engine
of this transformation. Believing in, and investing in the multilateral system
means believing in a better world – a world that we build together. This was
shown at UNEA 5.2 and UNEP@50 celebrations, and it definitely has been
shown over the last few days.

The other engine of our transformation is inclusion: it is when we join hands
that we can really make a difference. Youth, women, indigenous people and
other stakeholder groups are crucial for our success. In this context let me
especially highlight the policy paper of the Stockholm+50 Youth Task Force.
Tomorrow’s leaders must not only have a voice, but also be listened to when
decisions are made affecting tomorrow’s world.

There are several conclusions to be made from these two days. Let us name
a few:

Business as usual is no longer an option. We need to rethink and
redefine how we measure economic success and growth. We need to
align all financial flows, public and private, national and international
with the MEAs and the 2030 Agenda. We need to mobilize and scale up
financing.

We need to work to implement the politically recognized right to a clean
healthy and sustainable environment.



We cannot meet the triple crisis or meet the SDGs alone. The
multilateral system is key to our success; and we must work together.
Rebuilding trust and solidarity is key.

And there are many other conclusions. As we conclude the formal part of
this meeting, we will take up on recommendations and make them realities.
Our work will continue at home, since national implementation is key to our
success. It will also continue in a multilateral setting, because there is still
work to be done: among others to reach a decision on a new Global
Biodiversity Framework, to negotiate and adopt a convention on plastic
pollution and to advance our climate commitments.

We believe that we have – collectively – mobilized and used the potential of
this meeting. We now have a blueprint of acceleration to take further.
Stockholm+50 has been a milestone on our pathway towards a healthy
planet for all, leaving no-one behind.

With that, we thank you all, my co-president, the leadership dialogues co-
chairs, Heads of State and Governments, Ministers, all hard workings staff,
everyone else, interpreters etc.

We still only have one earth, let us realise the opportunity for a healthy
planet for the prosperity of all. It our responsibility it’s our opportunity.

With that, we close this meeting.


